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 معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد
تامین گندم مورد نیاز کارخانجات 

آرد استان در کمترین زمان

استاندار هرمزگان تاکید کرد

تسریع در احداث پایانه صادرات 
محصولات کشاورزی در هرمزگان  

گروه خبر // استاندار هرمزگان بر لزوم تسریع در احداث پایانه صادرات محصولات کشاورزی 
در هرمزگان تاکید کرد.

فریدون همتی در نشســت فوق العاده شــورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی که با حضور 
روســای اتحادیه ها، انجمن ها و کمیســیون های مختلف اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
بندرعباس برگزار شــد، از اعلام آمادگی بخش دولتی برای استفاده از ظرفیت های مشاوره ای بخش 
خصوصی و اتاق بازرگانی برای اصلاح تصمیم ها و هماهنگی بیشتر بین دستگاه های اجرایی خبر داد، 

گفت: با هماهنگی که بین اداره کل تأمین اجتماعی و امور مالیاتی با بنگاه های اقتصادی استان وجود 
دارد، بخش مهمی از دغدغه فعالان اقتصادی استان رفع شده است.وی با بیان اینکه توسعه و پیشرفت 
کشور در گرو فعال سازی بخش اقتصادی و توسعه بنگاه ها است، افزود: فعال بودن بخش خصوصی و 
بنگاه های اقتصادی می تواند سطح تاب آوری بخش اقتصاد در مقابل شوک های احتمالی را افزایش 

و میزان برخورداری از رفاه اجتماعی را نیز ارتقاء دهد.

روزنامه دریا بررسی کرد
   نقش زنان کار آفرین

  در رونق  اقتصادی کشور

توسعه و پیشرفت کشور در گرو فعال سازی بخش اقتصادی و توسعه بنگاه ها است

میزان فطریه از سوی مراجع تقلید 
اعلام شد
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برگزاری 
امتحانات نهائی  هرمزگان 

2در 249 حوزه امتحانی

اعلام ممنوعیت تردد
 در ایام تعطیلات عید فطر

 بی سندها محروم از وعده استاندار
صفحه 2را بخوانید

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان 
تشریح کرد

اعلام شیوه های نوبت دهی 
واکسیناسیون سالمندان

2

4

 دانش آموزان نابینا ،نیازمند حمایت 
مضاعف

ادامه تیتر یک 
اســتاندار هرمزگان، تصریح کرد: اگر کسی 
مسئولیت دولتی داشــته باشد و از توانایی 
لازم برای تشــخیص این موضوع برخودار 

نباشد یک فاجعه است.
همتی با اشــاره به فرمایــش رهبر معظم 
انقلاب، با بیان اینکه فعالان بخش اقتصادی 
ســربازان خط مقدم جنگ اقتصادی امروز 
هســتند و باید مورد تکریم و حمایت قرار 
بگیرند، عنوان کرد: تمام اقدامات، رفتارها 
و سیاســت گذاری های بخش دولتی باید 
بر مبنای تسهیل امور و پشتیبانی از فعالان 

اقتصادی باشد.وی افزود: ما به عنوان بخش 
دولتی باید یاد بگیریم در مقام عمل با بخش 
خصوصی رقابت نکنیــم و امنیت را برای 
ســرمایه گذاران این بخــش فراهم کنیم و 
فعالان بخش خصوصی نیز اقتضائات زمان 
و شــرایط حاکم بر جامعــه را درک کنند.

استاندار هرمزگان با بیان اینکه مسئولیت ها 
امانت مردم به زمامداران و عوامل اجرایی 
اســت، گفت: این مردم هســتند که برای 
پاســداری از انقلاب خون دادند و باید در 
عرصه اجرا و عمل به قوانین، اهداف اولیه 
انقلاب را خوب پیاده کنیم که مردم با همان 

امیدواری روزهــای اول انقلاب در صحنه 
باشــند؛ کما اینکه در همه مقاطع مردم از 

انقلاب دفاع کرده اند.
همتی در بخش دیگری از سخنان خود در 
این نشســت با تأکید بر بهر گیری از یارانه 
سوخت برای پشتیبانی از بخش صادرات، 
 افــزود: فعــالان بخش خصوصــی باید 
بخش نامه ها و دســتورالعمل های دولتی، 

پیرامون تولید و صادرات را دنبال کنند.
وی با تأکید بر اینکه فاصله دولت و بخش 
 خصوصی باید از بین برود، بیان داشــت: 
اتاق های سه گانه اســتان باید به صورت 

فعالانه با مطرح کردن مشکلات فعالان در 
حوزه های مختلف، شرایط را برای رسیدن 
به نقطه مطلوب فراهم کنند..به گزارش  مهر  
، راه اندازی پایانــه صادراتی محصولات 
کشــاورزی، راه اندازی سردخانه نگهداری 
میوه و ســبزیجات، تغییر فرآیند صادرات 
سنتی به صادرات مدرن و برقراری تعامل با 
میادین میوه و تره بار کلان شهرها با هدف 
حمایت از کشاورزان اســتان توسط اتاق 
بازرگانی از دیگر مواردی بود که استاندار 
هرمزگان در نشســت با فعالان اقتصادی 

بخش خصوصی مورد تأکید قرار داد.

استاندار هرمزگان تاکید کرد

تسریع در احداث پایانه صادرات محصولات کشاورزی در هرمزگان

 استاندار هرمزگان در بازدید از ساختمان اتاق بازرگانی بندرعباس :

 اتاق بازرگانی بندرعباس جایگاه خود را در استان تقویت نموده است

هرمزگان  استان  استاندار   // خبر  گروه 
به همراه معاونیــن اقتصادی و عمرانی 

اتاق  احداث  حال  در  ساختمان  از  خود 
بازرگانی بندرعباس بازدید کردند.

 این نخســتین دیــدار اســتاندار از اتاق 
بازرگانی  بندرعباس بود که در دوره های 

قبلی چنین رویدادی محقق نشده بود.
رایزنی های اســتانی و ملی اتاق بازرگانی 
بندرعبــاس در دور نهــم فعالیــت هیات 
نمایندگان به قدری قوی و کارآمد اســت 
که اتاق را نشســت های مهم استانی دارای 
کرسی و جایگاهی ثابت نموده است و این 
نخستین باری است که اســتاندار وقت از 
اتاق بازرگانی بندرعباس بازدید کرده است.

استاندار هرمزگان در حاشیه این بازید و در 
نشست فوق العاده شورای گفتگو دولت و 
بخش خصوصــی اذعان داشــت که اتاق 

به جلویی  بندرعباس حرکت رو  بازرگانی 
رو آغاز کرده و از اتاق بازرگانی به عنوان 

تفکر قوی اقتصادی دولت یاد کرد.
دکتر فریدون همتی بیان داشت: اینک اتاق 
جایگاه خود را در اســتان به درستی پیدا 
و تقویت نموده اســت و بــه عنوان بازوی 
مشــورتی و قوی مــا در تصمیمات مهم 
داد:  ادامه  اقتصادی محسوب می شود.وی 
بدون شــک برخی قوانین و بخشــنامه ها 
باعث کندی کار بازرگانان می شود اما می 
توان با اســتفاده از ظرفیت های قانونی و 
تعامل بسیاری از مشــکلات را پشت سر 

گذاشت.

گروه خبر // مهندس معروفخانی مدیرعامل شرکت فولاد 
هرمزگان به همراه چند تن از معاونین و مدیران با حجت 
الاسلام والمسلمین عبادی زاده امام جمعه بندرعباس 
و نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان دیدار و گفتگو 

کردند .
به گزارش خبرنــگار دریا ؛ در این دیدار  حجت الاســلام 
والمسلمین عبادی زاده ضمن تقدیر و تشکر از اقدامات شرکت 
فــولاد هرمزگان و خداقوت به کارکنان این مجموعه  گفت : 
صنعت فولاد یک صنعت مادر به شمار می رود به لحاظ ظرفیت 
هایی که در استان هرمزگان و دسترسی به دریا و منابع انرژی 
وجود دارد در حوزه صادرات محصول هم ظرفیت های لازم 
برای صادرات و واردات فراهم اســت . وی خاطر نشان کرد : 
استان هرمزگان استانی هست که مطلوبیت اقتصادی دارد و برای 
گسترش صنایع و خصوصاً صنعت فولاد در مقایسه با استانهای 

دیگر، مشکلات کمتری برای توســعه داریم .حجت الاسلام 
عبادی زاده با اشــاره به طرحهای توسعه و صنایع کشورهای 
مختلف تاکید کرد : در دنیا شــاهد هستیم که شهرهای آباد در 
کنار ساحل هستند ؛ ولی متأسفانه در کشور ما اینگونه نیست و 
شهرهای ساحلی ما شرایط خوبی ندارد و مسئولین کشور بایستی 
این را مد نظر قرار دهند .نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان 
ضمــن تاکید بر وجود ظرفیت های خاص اقتصادی اســتان 
هرمزگان گفت : استان هرمزگان استانی است که به آبهای آزاد 
خلیج فارس دسترسی دارد که این ظرفیت بسیار بالایی است . 
متأسفانه نتوانسته ایم از ظرفیت ها و قابلیت های موجود استفاده 

و این استان را آباد کنیم . 
وی تصریح کرد : توســعه و آبادانی استانهای مرزی و ساحلی 
به امنیت منطقه و کشور و از طرفی به رفع مشکلات و مسائل 
اقتصادی مردم کمک می کند.حجت الاسلام عبادی زاده ضمن 
تبریک به حضور مهندس معروفخانی بعنوان مدیرعامل شرکت 
فولاد هرمزگان گفت : امیدواریم حضور جنابعالی در این صنعت 
بتواند جایگاه فولاد را در استان و کشور ارتقا ببخشد و بحث 
توسعه مورد توجه قرار بگیرد و با توجه به نام گذاری امسال از 
طرف مقام معظم رهبری انشاالله شاهد یک تحول در حوزه فولاد 
باشیم .وی با اشاره به مسئولیت های اجتماعی بنگاههای اقتصادی 

تاکید کرد : فولاد هرمزگان در فعالیت های اجتماعی بسیار خوب 
عمل کرده است و امیدواریم با حضور مهندس معروفخانی ، شاهد 
مشارکت بیشتر فولاد هرمزگان در حوزه مسئولیت های اجتماعی 
و فعالیتهای  فرهنگی ، آموزشی ، بهداشت و درمان  و دیگر حوزه 
ها باشیم .مهندس معروفخانی مدیرعامل فولاد هرمزگان ضمن 
تقدیر و تشکر از رهنمودهای حجت الاسلام والمسلمین عبادی 
 زاده و ارائه گزارشــی از وضعیت تولید در این شرکت گفت :
 برنامه های شرکت فولاد هرمزگان با اولویت توسعه در دست 
انجام می باشــد و با توجه به حضور نیروهای متخصص و با 
تجربه قطعا به این مهم دست خواهیم یافت .مهندس معروفخانی با 
اشاره به ظرفیتهای استان هرمزگان گفت : زیرساختهای استان 
هرمزگان نسبت به سایر استانها از مزیت بیشتری برخوردار 
اســت و فولاد هرمزگان با توجه به این مزیت ها و ویژگیها 
برنامه های خود  در رابطه با توســعه رادر چند سطح آماده 
و در حال تدوین دارد که با اجرایی شــدن طرح های توسعه 
فولاد هرمزگان ، استان هرمزگان در سالهای آینده به یکی از 
بزگترین استانهای تولید کننده فولاد در کشور تبدیل خواهد شد 
.مدیر عامل شرکت فولاد هرمزگان با تاکید بر افزایش تولید در 
 فولاد هرمزگان گفت : باتوجه به فرمایشات مقام معظم رهبری

   و نامگــذاری ســال جدید بنــام تولید ، پشــتیبانی ها 
و مانع زدایی ها و فرمایشات قبلی ایشان و تاکید بر عبارت 

»ما می توانیم » ، تمام تلاش و همت همکاران بر این است که 
» ما می توانیم« در حوزه تولید و در شرکت فولاد هرمزگان 
محقق شود .وی اضافه کرد : قطعا در حوزه تولید با پیروی از 
منویات مقام معظم رهبری این مهم را به اثبات خواهیم رساند  
و نشان خواهیم داد که با وجود تحریم های ظالمانه ، با کمک 
مدیران و همکاران متخصص می توانیم توسعه را پیش ببریم 
و با جدیت این امر پیگری خواهد شد .مهندس معروفخانی با 
تقدیر و تشکر از مسئولین استان هرمزگان و همکاری های 
صورت گرفته با فولاد هرمزگان گفت : انتظار می رود مسئولین 
اســتانی همراهی بیشتری را با این شرکت داشته باشند و در 
حوزه برق و گاز که یکی از ارکان اصلی تولید فولاد بشمار می 
روند ، ما شاهد قطعی و کمبود  نباشیم .مهندس معروفخانی با 
اشاره به نقش حاملهای انرژی در تولید فولاد خاطرنشان کرد 
: با کمبود برق و گاز ما در تولید با کاهش روبرو خواهیم شد 
و این بر خلاف فرمایشات مقام معظم رهبری است و با قطع 
شدن مکرر برق خسارتهای زیادی به خط تولید و تجهیزات 
وارد می شود . وی تصریح کرد : ما به پیروی  از رهبر انقلاب 
که فرمودند تلاش در حوزه تولید جهادی مقدس اســت ، به 
این اصل ایمان داریم و در این راستا با همت و تلاش مدیران 
و کلیه کارکنان در حوزه تولید و افزایش تولید اقدامات موثری 

را انجام خواهیم داد .

دیدار مدیرعامل فولاد هرمزگان با امام جمعه بندرعباس
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گروه خبــر // عبدالوحید واحــدی از هرمزگان با 
اکثریت آرا بعنوان عضو هیات رییســه و خزانه دار 

سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور انتخاب شد. 
 در جلسه شــورای مرکزی سازمان نظام صنفی رایانه ای 
کشور، انتخابات برای معرفی ۳ نامزد ریاست دوره ششم 

ســازمان به رییس جمهوری برگزار شد که در نتیجه آن، 
به ترتیب نظام الدین خوارزمی )اســتان فارس( 18 رای، 
سیدحسن هاشمی )خراســان رضوی( 18 رای و فرشید 
بخشی نژاد )گیلان( 10 رای به دست آوردند و به ترتیب 
اول تا سوم شــدند.همچنین سیدحسن هاشمی به عنوان 

نایب رییــس اول، بردیا بهنیا از اســتان مازندران نایب 
رییس دوم و عبدالوحید واحدی از هرمزگان عضو هیات 
رییسه و خزانه دار کشور انتخاب شدند.به گزارش فارس 
، ســازمان نظام صنفی رایانه ای کشور متولی ساماندهی 

کسب و کارهای اینترنتی کشور است.

یک هرمزگانی عضو هیات رییسه سازمان نظام صنفی رایانه ای کشور شد

تولید ۳۱۵ هزار نسخه الکترونیک
 در سامانه تأمین اجتماعی هرمزگان
2

2

ریا
/د

ی 
رع

  زا
ین

 ام
س:

عک



رییس کمیته پشتیبانی و مالی ستاد انتخابات استان:
لوازم اخذ رای برای مناطق سخت گذر هرمزگان تامین شده است

.گروه خبر //  رییس کمیته پشــتیبانی و مالی ستاد انتخابات هرمزگان   
گفت:لوازم و تجهیزات اخذ رای از ماه های گذشــته برای مناطق ســخت 
گذر اســتان تامین شده است. نازنین شــیبانی تذرجی در ششمین نشست 
کمیته پشتیبانی و مالی ستاد انتخابات استان افزود: باتوجه به اهمیت رعایت 
پروتکل های بهداشــتی، زمینه افزایش امکانات و تجهیزات مورد نیاز برای 
برگزاری انتخابات با مشــارکت حداکثری مردم در این رویداد سیاسی فراهم 
شده است.وی بیان داشت: همچنین به جهت اینکه در این دوره از انتخابات نیاز 
است که اقلام بهداشتی در بین مجریان و شرکت کنندگان توزیع شود، مجموعه 
کمیته پشتیبانی با یک برنامه ریزی دقیق و منسجم و بکارگیری همه ظرفیت ها 
سعی می کند نیازهای موجود را در زمان مقرر تامین کند.معاون توسعه مدیریت 
و منابع استانداری هرمزگان، کمیته پشتیبانی را محرک ستاد انتخابات دانست و 
تصریح کرد: بررسی وضعیت شعبه های اخذ رای و پیش بینی تجهیزات و اقدام 
مورد نیاز برای شعبه ها یکی از وظایفی است که این کمیته باید قبل از برگزاری 
انتخابات انجام دهد.وی یادآورشد: برنامه ریزی ها باید به گونه ای انجام شود که از 
تحمیل هزینه های اضافی یا هزینه کرد مجدد برای یک موضوع جلوگیری شود.

شیبانی تذرجی ادامه داد: کمیته پشتیبانی ستاد انتخابات استان هرمزگان با تمام 
توان، امکانات لازم را برای برگزاری انتخابات سالم و قانونمند فراهم می کند.
رییس کمیته پشتیبانی و مالی ستاد انتخابات هرمزگان گفت: انتظار داریم تمامی 
دســتگاه های اجرایی وظایف خود را در این راستا به طور کامل انجام دهند.

به گزارش ایرنا ؛ وی گفت: نشست های کمیته مالی و پشتیبانی ستاد انتخابات 
هرمزگان برای فراهم کردن زیرساخت های لازم برای برگزاری هرچه با شکوه 
تر این رویداد سیاسی به صورت هفتگی با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی 

برگزار می شود.

اعلام ممنوعیت تردد در ایام تعطیلات عید فطر
  گروه خبر // رئیس پلیس پلیس راهنمایی و رانندگی هرمزگان از اجرای 
طرح ممنوعیت تردد خودروهای شخصی به صورت هوشمند توسط دوربین ها 
و در نقاط فاقد دوربین توسط نیروهای پلیس در ایام پیش رو خبرداد. سرهنگ 
مجید صالح پور  در جمع خبرنگاران در تشریح جزئیات این خبر بیان کرد: در 
اجرای مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا وابلاغیه وزارت کشور،ممنوعیت های 
تردد از ساعت 1۴امروز سه شنبه ۲1 اردیبهشت  تا ساعت 1۲ روز شنبه ۲۵ 
اردیبهشت در تمامی نقاط و محورهای مواصلاتی استان توسط پلیس راهور 
اعمال واجرایی می شود.وی افزود:  در این طرح تردد خودروهای شخصی 
بصورت هوشمند توسط دوربین ها و در نقاط فاقد دوربین توسط ماموران 
پلیس راه و راهور کنترل واعمال قانون خواهدشد.این مسئول انتظامی اظهار 
کرد: در اجرای این ممنوعیت ماموران پلیس بطورطبیعی با ارائه تذکر شفاهی 
سعی در پیشگیری از سفرها خواهند داشت و در صورت اصرار و پافشاری 
رانندگان به ناچار اعمال قانون صورت می گیرد.سرهنگ صالح پور اظهار 
کرد: ناوگان حمل ونقل عمومی و بار ومسافر وهمچنین خودروهای وانت بار 
با پلاک شخصی که در امر جابجای مسافر و ارزاق عمومی فعالیت دارند،فاقد 
ممنوعیت تردد می باشند.این مسئول انتظامی خاطرنشان کرد: قطعا مجوزهایی 
از ســوی فرمانداری ها قبل از ورود به این ایام برای  پزشکان،کادر درمان 
وبرخی مشــاغل خاص صادر شده است،  چنانچه دارای اعتبار  باشند از 
این قاعده مستثنی هستند.رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان  هرمزگان 
عنوان کرد: جریمه تردد در این ایام در شهرهای قرمز یک میلیون تومان،در 
شــهرهای نارنجی و زرد ۵00 هزارتومان و محدودیت های شبانه نیز از 
ســاعت ۲۲ الی ۳ بامداد  مبلغ  ۲00 هزار تومان است. به گزارش ایسنا ؛ 
سرهنگ صالح پور در پایان از  عموم مردم  خواست حتما به مقررات ابلاغی 
توجه جدی داشته باشند و از سفرهای غیرضرور در سطح شهرها به منظور 
پیشگیری از شیوع بیماری کرونا و حفظ جان خود ودیگر هم وطنان جدا 
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سرمقاله

   در حالی اســتاندار هرمزگان از پرداخت تسهیلات بانکی برای 
نوسازی املاک بافت های حاشیه ای و فرسوده در استان خبر دادبود 
و تحقق آن باعث بازسازی تعدادی از املاک قدیمی و فرسوده خواهد 
شد و ساکنان این خانه ها از خطر ریزش و... در امان خواهند ماند که 
از آن طرف دریافت تسهیلات مستلزم داشتن سند این املاک است تا 
در رهن بانک قرار گرفته وتسهیلات نوسازی دریافت کنند و باتوجه به 
اینکه بخش زیادی از املاک در این محلات و نوار ساحلی بندرعباس 
فاقد سند هستند؛ در واقع مالکان اینگونه املاک از دریافت تسهیلات 
نوســازی محروم خواهند شد و بایستی برای این موضوع نیز چاره 
اندیشی نمود.ساکنان محله چاهستانی های بندرعباس که به آنها وعده 
احداث ۴معبر و صدور اسناد مالکیت بصورت رایگان در محله شان 
داده شده بود، همچنان از صادر نشدن سند رایگان و گران شدن صدور 
سند املاک شان و بروکراسی اداری و همچنین ابتر ماندن احداث معابر 
در این طرح ملی گلایه مندند. بسیاری از ساکنان محلات ساحلی 
بندرعباس نیز به بهانه قرار گرفتن املاک شان در حریم 60متری دریا، 
نتوانسته اند برای املاک شان سند بگیرند. دادستان محترم بندرعباس 
ســال گذشته بازدیدی را از این مناطق داشتند و وعده پیگیری رفع 
مشکل صدور ســند این املاک را دادند و ساکنان منتظر تحقق این 
موضوع هستند. از طرفی دیگر ساکنان محلاتی مانند آیت ا... غفاری 
که با چالش صدور ســند املاک شان بصورت جدی از اواخر دهه 
80مواجهند و در دهه90 نیز براساس مصوبه شورای شهر بندرعباس، 
قیمت گذاری صدور سند در این محله بگونه ای بود که بیشتر ساکنان 
توان پرداخت هزینه های بالای دریافت سند را نداشتند و به همین 
دلیل بیشتر املاک بدون سند و فرسوده باقی مانده اند وبدلیل فرسودگی 
بــالای این املاک در این محله قدیمــی، گهگاهی و بخصوص در 
بارندگی و... شاهد ریزش سقف و دیوارهای فرسوده املاک این محله 
هستیم وتا ساکنان در زیر آوار مدفون نشوند، مسئولان هم گویا تصمیم 
ندارند، اقدامی اساســی نمایند و وعده و وعیدها نیز تاکنون کارساز 
نبوده است. حال نیز گرچه تحقق وعده استاندار هرمزگان را بایستی 
عاملی در جهت تسریع در نوسازی املاک فرسوده قلمداد کرد؛ اما 
نیاز است در خصوص رفع مشکلات صدور سند املاک در محلات 
مختلف نیز تدابیری اندیشید تا مانعی بر سر راه استفاده از تسهیلات 
نوسازی وجود نداشته باشد و بسیاری از املاک بدلیل نداشتن سند، 
از بازسازی محروم نشوند و این املاک فرسوده تخریب نگردند. بطور 
حتم نوسازی املاک فرسوده باعث افزایش امنیت زندگی کردن در آنها 
نیز می شود. در زمان تهیه گزارش از محلات بخصوص محله آیت 
ا... غفاری بندرعباس،املاکی را مشاهده کردم که سقف یا دیوارشان 
شکاف برداشته و یا تخریب شده بودند  و ساکنان توان مالی برای تعمیر 
و نوسازی هم نداشته و اعطای تسهیلات نوسازی  می تواند بخشی 
از این مشکل را برطرف نماید که املاک بدون سند هم نمی توانند از 
تسهیلات نوسازی استفاده کنند وروز به روز بر تعداد املاک فرسوده 
در این محله افزوده می شود و وعده ها نیز در این محله تاکنون گره 

گشا نبوده است.

بی سندها محروم از وعده استاندار

گــروه خبــر // تاکنون بــه ۸ هــزار و ۵۰۰ 
بــالای ۸۰ ســال در  از ســالمندان  نفــر 
هرمزگان واکســن کرونا تزریق شــده است.

به گزارش خبرنگار دریا ؛ رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
هرمزگان گفت: حدود ۲0 هزار سالمند بالای 80 سال 
در مراکز بهداشتی و خانه های بهداشت پرونده سلامت 
دارند.حسین فرشیدی افزود: اگر تاکنون با سالمندان 
بالای 80 ســال برای تزریق واکسن از طرف مرکز 

بهداشتی تماس گرفته نشده است این افراد می توانند در 
سامانه اینترنتی به نشانی salamat.gov.ir نام نویسی 
کنند.وی گفت: پس از نام نویســی در این سامانه در 
مدت ۷۲ ساعت با آنان تماس گرفته می شود و زمان و 

مکان تزریق واکسن اعلام می شود.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: سامانه 
تلفنی ۳118 نیز برای راهنمایی ســالمندان و نوبت 
دهی تزریق واکســن در نظر گرفته شده است. مدیر 

گروه بیماری های واگیر مرکز بهداشت هرمزگان گفت: 
مراقبان سلامت و بهورزان مستقر در خانه های بهداشت 
روستایی با سالمندان تماس می گیرند و زمان و مکان 
تزریق به آنان اعلام می شود.طیبه روزنهان افزود: برای 
جلوگیری از تجمع برای تزریق واکســن، افراد بدون 
هماهنگی و نوبت به مراکز بهداشــتی مراجعه نکنند.
وی گفت: در کنار واکسیناسیون سالمندان بالای 80 
سال، تزریق واکســن به افراد ۷۵ سال نیز ادامه دارد.

واکسیناسیون کرونا در هرمزگان از ۲۲ بهمن پارسال 
آغاز شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان تشریح کرد 

اعلام شیوه های نوبت دهی واکسیناسیون سالمندان

پشت پرده سیاست 

محورهای تحقیق و تفحص بررسی عملکرد این مرکز در سال های گذشته و روند منجر   
به تهیه و انتشار فایل صوتی وزیر امور خارجه است.پیشتررئیس مجلس نیز دربخشی 
از نطق خود گفته بود:» مجلسِ شورایِ اسلامی نیز  وظیفه خود می داند درباره برخورد 
با عوامل و موثران این قبیل اقدامات نسنجیده پیگیری های لازم را به انجام رساند و از 
ظرفیت های قانونی خود  در این مسئله استفاده کند.« در ادامه و پس از برگزاری نشست 
غیر علنی و علنی مجلس، محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه کشورمان برای ارائه  
پاره ای توضیحات در کمیســیون امنیت ملی حاضر شد و پس از استماع انتقادهای 
تعدادی از نمایندگان در باره اظهارات خود دراین فایل توضیحاتی را ارائه کرد. به گفته 
عمویی ، ظریف در این جلسه با اشاره به روند طراحی این مصاحبه توضیح داد که در 
دولت تصمیم گرفته شده برای انتقال تجربیات وزیران و افرادی که در آینده مسئولیت 
می پذیرند، مصاحبه هایی صورت گیرد تا مباحث به نفرات بعدی به عنوان تجربه منتقل 
شود؛ در این چارچوب قرار شد حداکثر 60 تا 90 دقیقه از این مصاحبه عمومی شود 
و این کار برعهده مرکز بررسی های راهبردی ریاست جمهوری بود، از طرف مصاحبه 
شونده امضا گرفته شد که بدون رضایت او مباحث منتشر نشود، ولی در نهایت این روند 
رعایت نشده و فایل در اختیار رسانه های خارجی قرار گرفت. عمویی افزود: »آقای 
ظریف تاکید داشت که بیانات رهبری را پایانی بر بحث های کارشناسی در این باره می 
داند. او با اشاره به سابقه همکاری و رفاقت اش با شهید سلیمانی گفت که شهید سلیمانی 
برای او بیشتر از یک فرمانده بود و به هیچ وجه به دنبال تخطئه جایگاه سردار سلیمانی 
نبوده است. طبق توضیحات وزیر خارجه او با ایده دو قطبی شدن میدان و دیپلماسی 
موافق نیست و شخصا این موضوع را دنبال نمی کند. وزیر خارجه معتقد است که میدان 
و دیپلماسی در کنار هم می تواند منجر به تامین دقیق منافع ملی شود.« عمویی  گفت: 
همچنین در این جلسه تعدادی از نمایندگان سوال از وزیر امور خارجه را در موضوعات 
مختلف مطرح کردند.»فداحسین مالکی« دیگر عضو کمیسیون امنیت ملی  نیز گفت: 
در ابتدای جلسه سوالات نمایندگان از آقای ظریف مطرح شد.سوالاتی که از سوی 
نمایندگان طرح شد تند و بسیار صریح بود.پس از پایان سوالات نمایندگان، ظریف 

اظهار کرد: سعید لیلاز را من انتخاب نکردم، دولت انتخاب کرد.
تازه های مطبوعات

ســازندگی- این روزنامه در تیتر یک خود بر اساس مصوبه جدید شورای نگهبان 
وضعیت نامزدهای احتمالی اصلاح طلبان را بررسی کرده است؛ رنگ سبز: مشکل تایید 
صلاحیت ندارند : ظریف ، پزشکیان، عارف، آخوندی، شریعتمداری و جهانگیری / 
رنگ قرمز: ردصلاحیت می شــوند :  تاجزاده، جهرمی، خرازی، صادقی، کواکبیان / 
رنگ آبی: لب مرز هستند و باید اسناد و مدارک ارائه دهند : مولاوردی ، محمد صدر 

و علی مطهری.
فرهیختــگان - این روزنامه در گزارشــی با تیتر »یارانه آب شــمال تهران، ۲برابر 
ایران«نوشت :» طبق آمارها، مصرف تهرانی ها ۴0درصد بالاتر از میانگین کشوری است 
و بدتر از آن، مصرف شمال شهر تهران ۵8درصد بالاتر از میانگین شهر تهران است. 
مناطق شمالی تهران درحالی بخش زیادی از آب شرب تهران را صرف پر کردن استخر، 
سونا، جکوزی و سایر تفریحات خود می کنند که حدود دوهزار تومان در هر لیتر یارانه 

به آن ها تقدیم می شود.«

جزئیات جلسه ۳ ساعته کمیسیون امنیت ملی با ظریف 
نمایندگان با تحقیق و تفحص از »عملکرد مرکز بررســی های اســتراتژیک ریاست 

جمهوری«درباره فایل صوتی ظریف موافقت کردند .
اوایل اردیبهشت ماه بود که  صوت گفت و گوی سه ساعت و هفت دقیقه ای  وزیر امور 
خارجه کشورمان با سعید لیلاز منتشر شد. صوتی که ترکش های آن همچنان باقی است و 
روز گذشته پای محمد جواد ظریف را به بهارستان باز کرد. ابتدا تریبون صحن علنی مجلس 
دیروز شاهد نطق های تند نمایندگان مجلس علیه محمد جواد ظریف وزیر امور خارجه بود.
سپس وزیر امورخارجه باحضوردر کمیسیون امنیت ملی و در یک جلسه سه ساعته درباره 
انتشار این فایل محرمانه توضیحاتی ارائه داد و بهارستانی ها دو تحقیق و تفحص از مرکز 
بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری و وزارت امور خارجه را کلید زدند.نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی در صحن علنی ، انتقادهای شدیدی را درباره صحبت های وزیر 
امور خارجه در فایل صوتی منتشر شده مطرح کردند. مجتبی ذو النوری رئیس کمیسیون 
امنیت ملی  خطاب به ظریف گفت:» شما منطقه را رها کردید و اکنون فقط کشورهایی در 
منطقه با ما هستند که تحت تأثیر میدان بوده اند. اگر این ها را نداشتیم با چه چیزی باید 
سر میز مذاکره به عنوان بضاعت، آورده و پشتیبان سعی می کردید امتیاز بگیرید.« او در 
بخش دیگری از اظهارات خود تاکید کرد که فایل صوتی محرمانه نبوده است:» انتشار یک 
فایل صوتی که دقیقا منافع ملی و امنیت ملی را نشانه رفته و بعد از این که این فایل منتشر 
شد، اعلام شد ثبت تاریخ شفاهی بوده و قرار بر انتشار آن نبوده است که این حرف حرف 
نادرستی است ، اگر با دقت فایل صوتی را استماع کنید، مجری در اول مصاحبه می گوید 
آقای دکتر ظریف مشکل اصلی ما با شما این است که می خواهیم تجارب ۴0 ساله و ۷ 
سال و نیمه شما را در قالب یک برنامه حدود چهار ساعته به مردم منتقل کنیم؛ این که بگویند 
قرار بر انتشار نبوده، چنین چیزی نیست.«ذوالنوری سپس مدعی شد که اقدام ظریف باعث 
شده روسیه و چین پشت مذاکره کنندگان ما در وین را خالی کنند. ذوالنوری نیز با حضور در 
یک برنامه تلویزیونی گفت:در جلسه کمیسیون ظریف مکرر بر اشتباه بودن کارش تاکید و 
ابراز ندامت هم کرد اما به صراحت درباره غلط بودن اظهاراتش حرفی نزد.ظریف مدام تاکید 
داشت که سوء نیتی نداشته و سرباز نظام است.امیرحسین قاضی زاده هاشمی نایب رئیس 
مجلس نیز با طرح یک سوال به سراغ اظهارات ظریف رفت :» این سوال بزرگ مطرح 
است؛ کسی که در مبانی استراتژیک نظام شبهه دارد، چگونه می تواند رئیس گروه مذاکره 
کننده باشد و از منافع ملی ما دفاع کند و آن را به نتیجه برساند؟ امروز تازه متوجه می شویم 
که چرا در طول این مذاکرات طولانی برجام، خطوط قرمز نظام رعایت نشده است.« واکنش 
ها به همین جا ختم نشد و علیرضا سلیمی نماینده مردم محلات و عضو هیئت رئیسه مجلس 
و جبار کوچکی نژاد به فایل صوتی وزیر امور خارجه واکنش نشان دادند. سلیمی تاکید 
کرد: اظهارات ظریف جفا در حق سردار دل ها بود . نماینده مردم رشت نیز بیان کرد که فایل 
صوتی ظریف ضد امنیت ملی و ضد مردم بود و قوه قضاییه به عنوان مدعی العموم ورود کند.
در این بین اما آن چه که بیش از اظهارات ظریف مورد توجه بهارستان قرار گرفت، چگونگی 
انتشار این فایل بود. به این دلیل بود که سخنگوی کمیسیون امنیت ملی مجلس از موافقت 
نمایندگان با تحقیق و تفحص از »عملکرد مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری« 
در جلسه کمیسیون خبر داد.عمویی گفت: کمیسیون به صورت کلی با تحقیق و تفحص از 
»عملکرد مرکز بررسی های استراتژیک ریاست جمهوری« موافقت کرد و تصویب موضوع 

به صحن علنی برای رای نمایندگان ارائه خواهد شد. 

 
اعتماد - این روزنامه در گزارشی با عنوان »حدود نامحدود نظارت استصوابی« به نقد 
شورای نگهبان پرداخت و نوشت: » آن چه انکار ناشدنی است، انتقاد به اختیارات گاه 
بی حد و حصر فقها و حقوق دانان شورایی است که عملا هیچ نظارتی از جانب نهادهای 
انتخابی بر آن ها وجود ندارد. یکی از این اختیارات که اعضای شورای نگهبان به تازگی با 
صراحت از آن می گویند، رد صلاحیت کاندیداهای ریاست جمهوری است، آن هم پس از 
تایید و احراز صلاحیت همان کاندیداها، حتی تا زمان شرکت در مناظره های انتخاباتی و 
حتی روز انتخابات؛ رویکردی که ازسوی برخی ناظران با تعبیر »بی خطرسازی مناظره« 

مورد انتقاد قرار گرفته ولی اعضای شورای نگهبان آن را حق قانونی خود می دانند.«
دستور برای رفع شبهات واکسیناسیون کرونا

بر اساس ابلاغیه روزهای گذشته یک مقام مسئول در نهاد ریاست جمهوری به تعدادی 
از اعضای کابینه، وزارت بهداشت موظف شده است به منظور شفاف سازی و اطلاع 
رسانی به مردم در خصوص واکسیناسیون کرونا، برای ایجاد سامانه الکترونیک مناسب 
در اسرع وقت اقدام کند. طبق بند دیگر این ابلاغیه، وزارتخانه های ارتباطات و اطلاعات 
و نهادهایی چون ثبت احوال، تامین اجتماعی و بیمه ســلامت باید با این وزارتخانه 

همکاری لازم را به عمل آورند.
 تهیه کارنامه خرید کالاهای اساسی توسط مردم 

یک نهاد مسئول در امور اقتصادی با ارسال نامه ای خطاب به تعدادی از دستگاه های 
دولتی و تشکل های صنفی، از آن ها خواسته با توجه به اهمیت دستیابی به یک گزارش 
تحلیلی در خصوص نحوه ارزیابی رفتار و خرید کالاهای اساســی توسط مصرف 
کنندگان طی سه ماه اخیر در کشور، برای تهیه و ارسال این آمار اقدام کنند و استان ها و 
شهرهای مرزی را در اولویت تهیه این گزارش قرار دهند تا از نتایج به دست آمده برای 

پیشگیری از قاچاق کالا به خارج از کشور نیز استفاده شود. 
انعکاس

اقتصاد24مدعی شــد: بنــا به اعلام یک منبع آگاه به خبرنــگار اقتصاد۲۴، مهدی 
جهانگیری، برادر معاون اول رئیس جمهور که چندی پیش به جرم »قاچاق حرفه ای 
ارز« و »تحصیل مال نامشروع« به دو سال حبس و پرداخت جریمه محکوم شده بود، 
بازداشت شد.بنا بر اعلام این منبع، مهدی جهانگیری پس از بازداشت به زندان تهران 

بزرگ منتقل شده است.
 جهان نیوز مدعی شد:سردارشهید حجازی جانشین سابق فرمانده نیروی قدس در 
مصاحبه ای منتشــر نشده گفته است: دشمن درصدد پیدا کردن وضع جسمی سردار 
سلیمانی بود، حاج قاسم گفت آن ها از چند کانال پیگیر سلامت من هستند، فکر می کنم 

کاری کرده اند و منتظر نتیجه آن هستند.
همشــهری آنلاین مدعی شد:سرویس ضد تروریسم کردستان عراق  درواکنش به 
گزارش پایگاه خبری »یاهونیوز« دربیانیه ای نوشت:انتشار گزارش هایی مبنی بر اتهام 
مشارکت در ترور سردار سلیمانی علیه افسران کردی و یکی از یگان های نیروی ضد 
تروریسم منطقه کردستان از هر لحاظ تکذیب می شود و ما هیچ گونه مشارکتی در این 
عملیات نداشته ایم.سرویس ضد تروریسم در سنگر واحدی در کنار سردار سلیمانی 
می جنگید. با ترور فرمانده ای در این سطح، کردستان عراق یکی از دوستان خود را 

از دست داد.

 
جهان نیوز نوشــت:به پیشنهاد محمد جواد ظریف و تصویب رئیس جمهور، مهدی 
سبحانی به سمت سفیر جدید جمهوری اسلامی ایران در کشور سوریه تعیین شد و آغاز 
به کار کرد.مهدی سبحانی پیش از این در سمت های مدیرکل دفتر برنامه ریزی و رصد 
راهبردی وزارت امور خارجه، سرکنسول جمهوری اسلامی ایران در کراچی پاکستان، 
معاون مدیرکل غرب آسیای وزارت امور خارجه و معاون سفیر در کشورهای ترکمنستان 

و اوکراین خدمت کرده است.
حمایت بهارستان از شروط انتخاباتی شورای نگهبان 

۲0۳ نفر از نمایندگان در حمایت از اقدام شورای نگهبان بیانیه دادند ، در عین حال وزیر 
کشور گفته است منتظر نظر معاونت حقوقی ریاست جمهوری هستیم

سیدمحسن دهنوی عضو هیئت رئیسه مجلس، بیانیه ۲0۳ نفر از نمایندگان مجلس 
خطاب به شورای نگهبان درباره اقدامات این شورا در اصلاح نظام انتخاباتی و همچنین 
اهمیت اقدامات در خصوص برگزاری انتخابات ریاست جمهوری پیش رو را درنشست 
علنی دیروز قرائت کرد. به گزارش خانه ملت، دربخشی از این بیانیه آمده است: »اعضای 
محترم شورای نگهبان احتراماً همان طور که مستحضرید اصلاح نظام انتخاباتی یکی 
از دغدغه های جدی نمایندگان مجلس یازدهم بوده و از ابتدا در دســتور کار مجلس 
یازدهم قرار داشــته است. اکنون نیز خداوند را شاکریم که شورای نگهبان در راستای 
همان تلاش های مجلس شورای اسلامی گام نهایی را استوار برداشت و حسن ختامی 
شایسته را رقم زد.شورای محترم نگهبان بر اساس قانون اساسی و سیاست های کلی 
انتخابات به تکلیف قانونی خود عمل نموده و رأساً اقدام به اصلاح و سامان دهی ثبت نام 
و شفاف سازی معیارهای داوطلبی انتخابات ریاست جمهوری نمود که این اقدام قانونی 
و صریح شورای نگهبان مورد استقبال نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی قرار 
گرفت.در این میان هیاهوهای رسانه ای دشمنان خارجی و برخی از منتقدان همیشگی 
شورای نگهبان در داخل نیز فرصت را برای تخریب نهاد ضامن سلامت انتخابات فراهم 
کرد تا به زعم خود خدشــه ای در برگزاری پرشور انتخابات وارد نماید.ما نمایندگان 
مجلس یازدهم تأکید داریم شــورای نگهبان به عنوان یکی از ستون های نظام مقدس 
جمهوری اسلامی مأموریت پاســداری از قانون اساسی و همچنین حراست از شرع 
را برعهده دارد لذا بدین وســیله ما نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی ضمن 
حمایت از اقدام شورای نگهبان مبنی بر سامان دهی ثبت نام نامزدهای انتخابات ریاست 
جمهوری آن را گامی در جهت شفافیت انتخاباتی و حفظ حرمت داوطلبان واقعی و 
معتقد به رهنمودهای مقام معظم رهبری و سیاست های کلی انتخابات  می دانیم.«ازسوی 
دیگر، عبدالرضا رحمانی فضلی در پایان جلسه ستاد انتخابات کشور در جمع خبرنگاران 
درباره مصوبه اخیر شورای نگهبان اظهار کرد:  ما منتظر تفسیر حقوقی معاونت حقوقی 
ریاست جمهوری در باره مصوبه اخیر شورای نگهبان مبنی بر شرایط ثبت نام داوطلبان 
انتخابات ریاست جمهوری هستیم.وی ادامه داد: تاکنون این تفسیر به دست ما نرسیده 
است اما معتقدم این اقدام شورای نگهبان یک گام رو به جلوست.پیشتر1۲ شرط و معیار 
کامل شورای نگهبان برای رجل سیاسی و مذهبی در انتخابات ریاست جمهوری اعلام و 
روشن شده که جز شرط سن ، نداشتن محکومیت کیفری و داشتن سابقه مدیریتی کلان، 
نامزدها نباید در پیوند با اعتراض های سال 88، سابقه  سوء امنیتی داشته باشند. در بند 11 
مصوبه آمده است: »وابسته نبودن به گروه های غیرقانونی و فقدان سوابق سوء امنیتی از 

جمله در فتنه سال 1۳88.«

  علی زارعی

گروه خبر // مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان گفت: با 
توجه به حساسیت سلامت دانش آموزان و تأثیر گذار بودن 

امتحانات پایه نهم و دوازدهم، رعایت فاصله گذاری و ضد 
عفونی کردن روزانه محیط حوزه های امتحانی با جدیت 

پیگیری می شود.
به گزارش خبرنگار دریا ، ایرج بیت اللهی اظهار داشــت: با توجه به 
اهمیت و تأثیر گذار بودن نمرات پایانی پایه نهم در انتخاب رشــته و 
سرنوشــت تحصیل و آینده شغلی دانش آموزان و همچنین تأثیر معدل 

کتبــی دروس نهائی در کنکور  دانش آمــوزان پایه دوازدهم، دروس 
نهائی این دو پایه تحصیلی به صورت حضوری برگزار خواهد شد.

وی افزود: به منظور ارتقاء سلامت دانش آموزان، ۲۴9 حوزه امتحانی 
را برای دانش آموزان مهیا ســاخته ایم که این مقدار ۳0 درصد بیشتر 
از تعداد حوزه های امتحانی در شــرایط عادی بوده است تا با رعایت 
پروتکل های بهداشــتی فاصله گذاری اجتماعی بین صندلی ها به ۲ 
متر برســد.به گفته بیت اللهی، بر اساس تماس تلفنی با مرکز سنجش 
وزارت آموزش و پرورش، خبر حذف ۳0 درصد حجم کتب درســی 

شایعه بوده و سعی شده است که آزمونها بر اساس سطح آموزش های 
مجازی طرح شــوند و دانش آموزان به دور از حواشی مطرح شده و 

بدون استرس به مطالعه کتب اقدام کنند.
مدیرکل آموزش و پرورش اســتان هرمزگان ادامه داد: قبل از شروع 
هر امتحان) روز قبل( نســبت به ضدعفونی محیط برگزاری امتحانات 
توسط عوامل اجرایی حوزه روزانه صورت گیرد و به میزان 10تا ۲0 
درصد تعداد دانش آموزان در حوزه های اجرایی ماسک در نظر گرفته 
شــود تا در صورت نیاز دانش آموزان در اختیار آنان قرار گیرد.بیت 
اللهی با بیان اینکه در هر حوزه اجرای آزمون، حضور مراقبین بهداشت 
در نظر گرفته شــده تا شرایط هر حوزه را از نظر رعایت پروتکل های 
بهداشــتی و دانش آموزان به صورت روزانه کنترل کند، تصریح کرد: 
مایع دستشویی  و محلول ضد عفونی دست در حوزه های اجرا فراهم 
گــردد و در هر حوزه اجرای آزمــون، فضایی به عنوان ایزوله در نظر 
گرفته شده که در صورت وجود دانش آموزان مشکوک به کرونا از 

آنان در آن محل امتحان بعمل می آید.

مدیرکل آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد 

برگزاری امتحانات نهائی هرمزگان در 249 حوزه امتحانی
حذف ۳۰ درصد از حجم کتب شایعه است

 گروه خبر // مدیر درمان تأمین اجتماعی 
استان هرمزگان سازمان تأمین اجتماعی را 
در اجرای طرح نسخه الکترونیک و ایجاد 
بیمه شدگان،  الکترونیک  سلامت  پرونده 
جلودار دانســت و گفت: در سال گذشته 
۷۳ درصد پزشــکان اســتان در سامانه 
نسخه الکترونیک تأمین اجتماعی بیش از 
۳۱۵ هزار نسخه الکترونیک تولید کردند. 
دکتر مریم امیری، به تشریح اهم اقدامات مدیریت 
درمان تأمین اجتماعی استان هرمزگان در سال 
گذشــته پرداخت و افزود: اجرای طرح نسخه 
الکترونیک و ایجاد پرونده سلامت الکترونیک 
اولویت دار سطح بندی  برنامه های  بیمه شدگان، 
خدمات و تأمین تجهیزات پزشــکی شــامل 
افزایش تخت در بخش هــای NiCU iCU و 

دیالیز، تعمیرات اساسی و بهسازی فضای فیزیکی 
مراکز درمانی ملکی سازمان از اهم اقدامات ما 
در سال گذشته بوده که برنامه های عملیاتی با 
اعتباری بالغ بر ۲8۵ میلیــون تومان و صرف 
اعتباری بالغ بر ۴ میلیارد و ۷90 میلیون تومان، 
اجرا شده اســت.وی از اخذ مصوبه احداث ۵ 
درمانگاه در شهرستان های حاجی آباد، پارسیان، 
بستک، بندرخمیر و جزیره کیش استان هرمزگان 
خبر داد و گفت: درمان تأمین اجتماعی در دو 
بخش درمان مستقیم و غیرمستقیم خدمات خود 

را ارائه می دهد.
 ماهیت درمان مســتقیم بر این اساس است که 
بیمه شده ســازمان تأمین اجتماعی در مراجعه 
به مراکز کلینیکی، هیچ فرانشیزی را پرداخت 
نکرده و خدمات را به صــورت کاملاً رایگان 
دریافت می کند. در درمان غیرمســتقیم ما از 
طریق خرید خدمت با مراکز طــرف قرارداد، 
خدمات درمانــی پاراکلینیک را ارائه می دهیم.

مدیر درمان تأمین اجتماعی اســتان هرمزگان 
تصریح کرد: ما در استان هرمزگان در 9 مرکز 
ملکی خود شامل بیمارستان خلیج فارس، پلی 
کلینیک ولیعصر)عج( بندرعباس، درمانگاه بعثت 
بندرعباس، درمانگاه پایانه بندرعباس، درمانگاه 
امام رضا)ع( قشــم، درمانــگاه ولیعصر)عج( 
میناب، درمانگاه ولیعصر)عج( رودان، درمانگاه 
ولیعصر)عج( بندرلنگه، درمانگاه ولیعصر)عج( 
بندرجاسک، خدمات ارائه می دهیم. در بخش 
درمان غیرمســتقیم از حدود ۷00 مرکز طرف 
قرارداد، خرید خدمت انجام شده و درمجموع در 
حوزه درمان مستقیم و غیرمستقیم در سال گذشته 
۵00 میلیون تومان هزینه شده است.امیری عنوان 
کرد: علی رغم اینکه طرح نسخه الکترونیک و 
ایجاد پرونده سلامت الکترونیک بیمه شدگان، 
یکی از الزاماتی است که در برنامه ششم توسعه 
باید توسط وزارت بهداشت اجرا می شد، سازمان 
تأمین اجتماعی در اجرای آن جلودار است.وی 

ادامه داد: در حال حاضر اگر امضای الکترونیک 
پزشکان در سامانه نسخه الکترونیکی فعال باشد 
تــا 9۵ درصد از تعرفه دولتی که باید توســط 
سازمان به آن ها پرداخت شود، ۲۴ ساعت بعد 
از ارائه خدمت به حسابشان واریز می شود و اگر 
امضای الکترونیکشان ثبت نشده باشد، 80 درصد 
از سهم ســازمان ۲۴ ساعت بعد به حسابشان 
واریز می شــود. در سال گذشــته ۷۳ درصد 
پزشکان استان در سامانه نسخه الکترونیک تأمین 
اجتماعی بیش از ۳1۵ هزار نسخه الکترونیک 

تولید کردند.
مدیر درمان تأمین اجتماعی اســتان هرمزگان 
خاطرنشان کرد: برای پوشش بیمه شدگان تأمین 
اجتماعی در بخش دولتی نیز تدابیری اندیشیده 
شــده و مراکز دولتی یا با اســتفاده از سامانه 
نسخه نویســی الکترونیک ما و یا با استفاده از 
ســربرگ های چاپ شده مخصوص می توانند 
به بیمه شــدگان تأمین اجتماعی ارائه خدمت 

کنند.امیری با اشاره به اینکه متأسفانه تا امروز 
نزدیک به ۳00 نفــر از همکاران ما به صورت 
متناوب مبتلا به کرونا شــدند و بیش از 80 تا 
90 درصد پرسنل بیمارستان، واکسن کرونا را 
دریافت کردند، یادآور شد: بعد از دانشگاه علوم 
پزشکی، بیمارستان خلیج فارس بندرعباس در 
سال گذشته بیشترین درگیری با بیماری کرونا 
را داشــته و بیش از ۳ هزار و ۲00 نفر در این 
بخش بستری شــدند. امروز تقریباً ۲۵ درصد 
ظرفیت تخت های مــا در اختیار بخش کرونا 
است.به گزارش ایسنا ؛ وی اظهار کرد: در سال 
گذشته بیش از یک میلیون مراجعه سرپایی و 
درمجموع بیــش از ۵ میلیارد مراجعه به کلیه 
واحدهای کلینیک و پاراکلینیک تأمین اجتماعی 
در هرمزگان صورت گرفته است. همچنین در 
بیمارستان خلیج فارس بیش از 1۷ هزار بستری، 
بیش از ۵ هزار و ۲00 زایمان و بیش از 8 هزار 

و 900 جراحی انجام شده است

   مدیر درمان تأمین اجتماعی هرمزگان خبر داد 
تولید ۳۱۵ هزار نسخه الکترونیک  در سامانه تأمین اجتماعی هرمزگان
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باشد از هر درد بی درمان امان، 

ذوالاسکناس
من نگویم در بهار زندگی ، در پیریش
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غافل از برهان امساک فقیر بینوا
جاهل از ادراک معنای فغان، 
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پای نگذارد به عمرش در ژیان 
ذوالاسکناس

بهر استقبال او چندین قدم آید رئیس
پا نهد وقتی که در هر سازمان 

ذوالاسکناس
بهر هر امری چو من هرگز نمی گردد 

دوان
چون  کند حل مشکلش را در نهان 

ذوالاسکناس
داخل کشتی عمر و توی دریای زمان

کی شود ترسان ز امواج دمان 
ذوالاسکناس

 گر چه مهر از دل زداید اسکناس
 بی حساب

با فقیران کاش بودی مهربان 
ذوالاسکناس

چشم او هرگز نبیند کوچکان را بر زمین
 گوئیا دارد مکان در آسمان

 ذوالاسکناس
نزدم ای زر ، گر رسی بی خصلت نیکو نیا

ای که داری در حریم امتحان 
ذوالاسکناس

 سمیعی جندقی
****

صدای کرونا
 چون صدای کرونا در همه عالم پیچید
» آسمان بار امانت نتوانست کشید «
همه از کاسبی خویش چو بیکار شدیم

روز و شب داخل این خانه گرفتار شدیم
چه بلایی است که این بار به ما رو کرده؟

مثل کفتار گذر بر سوی آهو کرده
به کدامین گنه خویش مجازات شدیم؟

عازم دهر و این دار مکافات شدیم
آه و افسوس که ویروس ز ووهان آمد

و بلا پشت بلا بر سر ایران آمد
بس که تحقیر نمودیم دو چشم خفاش
بهر کشتار بشر کرد به سو کنکاش!!!

» روزها فکر من این است و همه شب سخنم «
دست آلوده ی خود را نبرم بر دهنم

کاش روزی شود این درد به پایان برسد
و نسیمی ز خوشی باز به ایران برسد

باز در مجلس یاران همگی جمع شویم
عشق را مزه کنیم شاپرک و شمع شویم

 حسن مرادیان

طنز

  

smail.sohrabi @                        gmail.com
اسماعیل سهرابی

از همان روزهای نخست همه گیری کرونا، دانشمندان آستین ها 
را بالا زدند تا برای مقابله با این ویروس ناشناخته راه  حلی بیابند. 
چند ماهی نگذشته بود که خبرهای خوبی از تولید نمونه های اولیه 

واکسن  کرونا رسید.
 سپس مدتی نگذشت که شــرکت های متعددی دست به کار شدند و 
تعداد پروژه های تولید واکسن در دنیا افزایش یافت. حالا مدتی از آغاز 
واکسیناسیون کرونا در کشورهای مختلف می گذرد و با این که برخی 
شرکت ها ادعا می کنند واکســن های تولیدی آنها تا درصدهای زیادی 
مانع ابتلا به کرونا می شود، نتایج به دست آمده و مرگ ومیرهایی که در 
پی تزریق برخی واکســن ها رخ داده، از واقعیت دیگری خبر می دهد. 
با آن  که عده ای گمان می کنند با تزریق واکسن همه  چیز به روال عادی 
برمی گردد و می توانند با خیال راحت ماسک ها را کنار بگذارند، حقیقت 

چیز دیگری است.
*احتمال ابتلا در افرادی واکسینه شده، وجود دارد

پزشکان معتقدند حدود 9۵ درصد مردم با تزریق دوز اول واکسن کرونا 
و ورود ویروس ضعیف شــده به بدن، در برابر آن مصون می شوند و دو 
هفته بعد از آن با تزریــق دوز دوم، این مصونیت به حدود 100درصد 
می رسد اما در این میان، پژوهشگران بر این باورند که با وجود تزریق 
واکسن، ۵ درصد افراد از آنجا که بدن آنها واکنش محافظت کننده کاملی 
نشان نمی دهد، همچنان ممکن است به کرونا مبتلا شوند. درست است که 
این احتمال پایین است اما می توان گفت هنوز احتمال ابتلا به کووید-19 
در افرادی که واکسینه شده اند، وجود دارد. اما انتظار می رود در صورت 

ابتلا، علائم نسبتا خفیفی نشان دهند اما همچنان ناقل ویروس هستند.
این درســت است که همه مردم می خواهند با تزریق واکسن به  زندگی 
عادی پیش از همه گیری کرونا برگردند اما این روند به  ســادگی اتفاق 
نمی افتد. تزریق واکسن در کنار استفاده از ماسک گزینه های خوبی است 
که می تواند احتمال ابتلا را تا حد زیادی کاهش دهد. اگر این دو کنار هم 
ادامه داشته  باشد، بعد از گذشت مدت زمانی می توان دقیق تر نسبت به این 
مسأله توضیح داد چه زمانی وضعیت عادی خواهد شد. چه بسا شیوع 
انواع جدیدی از کروناویروس، هر بار وضعیت را بغرنج تر می کند و هنوز 
مشخص نیست تزریق واکسن به  طور کامل می تواند مانع انتقال دوباره 
ویروس شود یا نه. در واقع، ایمنی کامل زمانی رخ می دهد که بیشتر مردم 
جهان واکســینه شده  باشند و آن زمان می توان به بازگشت به وضعیت  
عادی امیدوارتر بــود. پس محققان نیز به  طور دقیق نمی توانند به این 
پرسش  که آیا با تزریق واکسن به طور کامل از ابتلا به ویروس مصون 
خواهیم بود، پاسخ دهند.در واقع باید گفت واکسن بخشی از استراتژی 
پیشــگیری از ابتلا به کروناست و علاوه بر آن، شست وشوی دست ها، 
استفاده از ماسک و حفظ فاصله  اجتماعی راهکارهای جامعی هستند که 
رعایت آنها می تواند زندگی میلیون ها نفر را در دوران همه گیری تحت 
تأثیر قرار دهد. در این میان، تزریق واکسن حرکت به سمت عادی شدن 

وضعیت را سرعت می بخشد.

*واکسن دو جور مصونیت می تواند ایجاد کند 
یکی مصونیت "موثر" نام دارد که در صورت ابتلا، مانع بیماری شدید 
می شود ولی نمی تواند جلوی ورود عامل بیماری زا به بدن یا تکثیر آن 
را بگیرد. نوع دیگر مصونیت "عفونت زدا" است که کاملا جلوی عامل 
بیماری زا را می گیرد و حتی از موارد بدون علامت هم جلوگیری می کند 
ولی به طرز شگفت انگیزی نادر اســت. مثلا برای ده ها سویه باکتری 
نیِسِریا مننژیتیدیس، عامل نوعی مننژیت، واکسن های بسیاری وجود 
دارند. سه نوع آن که در آمریکا استفاده می شوند، mPsv۴ ,mCv۴ و 
واکسن مننژیت بی، روی هم می توانند از 8۵ تا 90 درصد موارد بیماری 
جلوگیری کنند. با این حال معلوم شده افراد واکسینه هنوزممکن است 
ناقل این باکتری باشند که می تواند در بینی یا پشت حلق پنهان شود و با 
عطسه یا سرفه، روبوسی، یا ظرف مشترک به دیگران سرایت کنند. در 
مطالعه ای که روی دانشجویان در بریتانیا انجام شد، این واکسن چهار هفته 

بعد از تزریق هیچ تاثیری روی درصد افراد ناقل نداشت. 
*آستانه مشخصی برای ایمنی جمعی وجود ندارد

اگر واکسن ها کاملا از سرایت جلوگیری نکنند، یعنی افراد بیشتری را 
باید واکسینه کنیم تا از آستانه ایمنی جمعی عبور کنیم و ابتلا را تا نزدیک 
صفر پایین بیاوریم. رسیدن به این آستانه بستگی به عوامل مختلفی دارد، 
مانند ضریب سرایت یا عدد آر. عدد آر نمایانگر تعداد افرادی است که 
هر فرد ناقل آلوده می کند و بسیار متغیر است. برخی عوامل مثل محل 
زندگی، کشور، گونه ویروس، شرایط حاکم مانند محدودیت و تعطیلی 
هم بر عدد آر تاثیر می گذارند.آستانه ایمنی جمعی برای کرونا مشخص 
نیست چون هنوز با ابتلا جمعیتی بزرگ یا واکسیناسیون گسترده به آن 
نرسیده ایم. ایمنی جمعی محافظت غیرمستقیم از یک بیماری عفونی است 
که بعد از مصونیتِ جمعیتی بزرگ ایجاد می شــود. به عبارت دیگر تا 
دانشمندان شناخت عمیق تری پیدا نکنند آستانه مشخصی برای ایمنی 
جمعی وجود ندارد که همه جا صادق باشد ولی می توان تقریبی آن را 
تخمین زد. مثلا محاسبه نشان می دهد واکسنی که کاملا سرایت را متوقف 
کند، باید به 60 تا ۷۲ درصد جمعیت تزریق شود تا ایمنی جمعی کاملا 
حاصل شود. ولی اگر اثربخشی واکسن 80 درصد باشد، حدود ۷۵ تا 90 
درصد افراد باید واکسن زده باشند. این رقم بیشتر از اهداف واکسیناسیون 
در بسیاری از کشورهاست. مثلا بریتانیا قصد دارد تا پایان تابستان همه 
بزرگسالان را واکسینه کند که معادل ۵1 میلیون از 6۷.۵ میلیون نفر یعنی 
۷۵ درصد جمعیت است؛ البته با این فرض که همه بزرگسالان تمایل یا 
سلامت کافی برای تزریق واکسن داشته باشند. با این حال بسیاری از 
دانشمندان انتظار ندارند ویروس کرونا کاملا ریشه کن شود. هدف فعلا 
کاهش سرایت تا حد امکان است. تاکید بر جلوگیری از سرایت گمراه 
کننده است چون وقتی افراد کافی واکسینه شوند، مهم نیست که ویروس 
توان انتقال داشته باشد چون تقریبا همه مصونیت دارند. با اینحال، این 
ممکن است برای افرادی که نمی توانند واکسن بزنند بسیار مهم باشد، مثلا 
زنان باردار، نوزادان یا کسانی که بیماری های جدی دارند. تا رسیدن به 
جواب، شاید بهتر باشد حتی اگر هم واکسن زده ایم، رویکردمان طوری 

باشد که انگار نزده ایم.

واکسن، بخشی از استراتژی پیشگیری از ابتلا به کروناست

 فاطمه هوشنگی/ دریا
  fatemeh.hooshangi747 @gmail.com

مصاحبه اختصاصی// در گذشــته، اکثریت 
کارآفرینان را مردان تشکیل می دادند، اما 
در ســال های اخیر تعداد زنان کارآفرین به 
نحو چشــم گیری افزایش پیدا کرده است.

 نقش زنان در ایجاد کســب و کارهای جدید در 
سال های اخیر مورد توجه فراوانی قرار گرفته است. 
امروز حجم وسیعی از زنان وارد بازار کار شده اند و 
مشارکت و نقش شان در جامعه افزایش یافته است. 
در کشورهای رو به توسعه، زنان امید اول برای ارتقا 
خانواده ها و رشد و توسعه کشورهای خود محسوب 

می شوند.
اما با توجه به آمارهای رسمی اخیر، سهم اشتغال 
زنان فقط 10 درصد است و نرخ بیکاری در میان 
زنان خصوصاً نیــروی تحصیلکرده افزایش قابل 
توجهی داشته است. کارآفرینان زن با بهره گیری از 
نیروی خلاقیت و ریسک پذیری می توانند تهدیدات 
و تنگناهای محیطی را تبدیل به فرصت های جدید 
کرده و با بازار ارتباط برقرار کنند. در این مصاحبه 
تلاش شده است مهم ترین ویژگی های کارآفرینان 
زن به عنوان الگویی برای زنان علاقمند به کارآفرینی، 
بیان شود.با اینکه نقش زنان در مدیریت کمتر دیده 
می شود اما باید اذعان داشت که در تولید ملی نقش 
بسزایی دارند و باید این نقش جدی تر گرفته شود. 
باید بپذیریم بدون حضور زنان در جامعه نمی توانیم 
جایگاه مناسبی را در سطح جهان به دست بیاوریم. از 
این رو، زنان موفق سرمایه های ملی بشمار می روند.

اما تعریف یک زن موفق چیســت؟ شــاید بتوان 
این طور گفت که هر زنی تعریف مشخصی از موفقیت 
برای خود دارد. اما برخی از ویژگی ها میان بیشتر 
آنها مشترک است. به طور مثال، می توان به پشتکار 
و احساسات عمیق آنها اشــاره کرد. انسان بدون 
احساس و اشتیاق نمی تواند هیچ کاری را به انجام 
برساند؛ حتی اگر در انجامش مهارت و دانش کافی 

هم داشته باشد.
تا چشم بر هم می زنید، روز تمام شده و به سختی 
توانســته اید همه کارهای موردنظرتان را به انجام 
برســانید. با این اوصاف، توازن بین زندگی کاری 
و زندگی شخصی برای بســیاری از زنان شاغل 
غیرممکن به نظر خواهد رسید. اما، در همین شرایط، 
هنگامی که با زنانی مواجه می شویم که کارآفرینی 
بخش مهمی از زندگی شــان اســت، شگفت زده 
می شــویم. اگر از یک زن کارآفرین بخواهید همه 
کارهایی را که در طول یک روز انجام می دهد، برایتان 
شرح دهد، بسیار متعجب خواهید شد. او از آشپزخانه 
گرفته تا کارخانه و شرکت و طرح، همه جا حضور 
دارد. اما آنچه موجب شگفتی بیشتر می شود این است 
که این زنان در حالی که انگیزش های بسیاری در 
دنبال کردن کسب و کارشان دارند، در انجام کارهای 
خانه و توجه به خانواده نیز از هیچ تلاشی مضایقه 
نمی کنند. یکی از متداول ترین سؤالاتی که از زنان 
کارآفرین پرسیده می شود این است که آنها چگونه 
به همه کارهایشان می رسند؟همه چیز به علاقه و اراده 
قــوی و برنامه ریزی صحیح  باز می گردد. به نظر 
من هر کس که از این ۳ مورد برخوردار باشد می 
تواند یک کارآفرین موفق باشد که در کنار کارش 
به زندگی شخصی اش نیز توجه دارد.در ادامه با یک 
بانوی کار آفرین و هنرمند در زمینه نمد دوزی آشنا 
خواهیم شد همه چیز برای او از یک علاقه شروع 
شد و آن علاقه اکنون برای او به منبعی برای کسب 
درآمد و دریچه ای برای ورود به دنیایی دیگر به اسم 

هنر تبدیل شده است . 
دریا: لطفا خودتان را به صورت کامل معرفی 
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دریا: اهل کجایید؟
اهل هرمزگان و شهربندرعباس هستم.

دریا: در کدامیک از رشته های هنری مشغول 
به کار هستید؟ و از کجا شروع کردید؟

رشــته هنری من نمد دوزی است . از آنجایی که 
همیشــه به هنر و کارهای هنری علاقه مند بودم، 
دوست داشتم یک شاخه هنری را به صورت حرفه 
یاد گرفته  و به طور جدی ادامه دهم. تا اینکه یک 
روز در فضای مجازی تصاویر زیبایی از نمد دوزی 
دیدم و کنجکاوی من باعث شد تا بیشتر در مورد آن 
تحقیق و جســت و جو کنم و آن جا بود که به این 
رشته هنری علاقه مند شدم و تصمیم گرفتم  یادگیری 
آن را شروع کنم آن را  ادامه دهم.اولین کار نمدی من 

هم یک جفت پاپوش نمدی برای پسرم بود.
دریا: چه شد که فکر کردید می توانید در این 
زمینه موفق باشید و آیا اصلا خود را فردی 

موفق می دانید؟
هنر نمد دوزی به دلیل تنــوع بالایی که در تولید 
محصول دارد من را مجذوب خود کرد چرا که هیچ 
محدودیتی در تولید ندارد و خیلی چیز ها را می توان 
با نمد درست کرد برای مثال از چیز های کوچکی 
مانند گل سر و کش مو گرفته تا چیز های بزرگتری 
مانند ست سیسمونی و کیف و غیره می توان با نمد 
انجام داد .به دلیل همین تنوع بالایی که در این رشته 
وجود دارد حس کردم می توانم ایده ها و طرح های 
ذهنی ام را از این طریق به مرحله اجرا برسانم و موفق 
شوم  و در حال حاضر بله،  با توجه به تلاش هایی که 
تا به امروز داشتم احساس می کنم فرد موفقی هستم 
اما هنوز تا رسیدن به معیار ها و هدف هایم فاصله 

زیادی دارم و انشالله بتوانم به آن ها برسم .
دریا: چند ســاله در این زمینه فعالیت می 

کنید
از  دی ماه 9۷ به طور جدی این رشته را شروع کرده 

و وارد بازار کار شدم.
دریا: نظرتان در مــورد حمایت از بانوان 
هنرمند در هرمزگان چیست و آیا اصولا این 

اتفاق می افتد؟
 در خصوص حمایت از زنان که حرف ها بسیارند باید

 ساعت ها به آن پرداخت و راجع به آن صحبت کرد 
اما اگر بخواهم به طور کلی و خلاصه بگویم حمایت 
از سوی ارگان های مربوطه بسیار کم و محدود اتفاق 
می افتد . در استان هرمزگان بانوان هنرمند بسیاری 
وجود دارند که از سال ها پیش تا به امروز به انجام 
کار های هنری مشغول اند؛ اگر از این بانوان حمایت 
می شد الان هر کدام از آن ها یک بانوی کار آفرین 
بودند و شغل های زیادی در استان ایجاد می شد و 

افراد زیادی نیز مشغول به کار می شدند.
دریا: .فکر می کنید تاکنون به حق خو رسیده 

اید؟
با توجه به تلاش هایی که از ابتدای شروع کارم تا به 

این لحظه داشته ام بله.
دریا: آیا هیچ وقت انگیزه تان را برای ادامه 

از دست داده اید ؟
خیر، در این مدت نه تنها انگیزه ام را از دست ندادم 
بلکه هر روز پر قدرت و با انگیزه ی بیشتری به کارم 

ادامه می دهم.
دریا: کمــی از خانواده تــون بگویید آیا 

خانواده اهل هنر هستند؟
من در خانواده ای متولد شدم که بسیار خوش ذوق و 
دوستدار هنر هستند و برای هنر و هنرمند نیز ارزش 
بسیاری قائل اند .مادر مهربانی دارم که بسیار هنرمند 
است وچون از کودکی در کنار ایشان بودم و کار های 
هنری اش را می دیدم عشق و علاقه به هنر از همان 

کودکی در من ایجاد شد.
دریا: بهترین مشوق شما کیست ؟

برایم ســخت اســت که فقط از یک نفر نام ببرم. 
اگر موفق شــده ام که تــا این مرحلــه از کارم 
برســم این موفقیت را به تمام اعضــای خوانواده 
 ام مدیون هســتم؛ پدر و مادرم، همســرم و حتی
  برادر هایم. همه ی آن ها در این راه مشوق و حامی من 

بوده اند .
دریا: چه اهدافی برای آینده کاریتان دارید و 
برای دست یابی به این اهداف چه می کنید؟

من هم مانند دیگران اهداف کوتاه مدت و بلند مدتی 
را برای آینده کاری ام در نظر گرفته ام که انشاالله با 
یاری خداوند و تلاش بیشتر به آن ها دست پیدا کنم 
. در نظر دارم در آینده ای نزدیک تنوع محصولات 
نمدی ام را بیشتر کنم و محصولاتم را با تعداد بیشتر 
و از همه مهم تر با کیفیت بالاتر در اختیار مردم قرار 

بدهم .
دریا: در حال حاظر چه برنامه دارید؟

در حال حاضر به دنبال جذب نیروی کار بیشتر و 
تولید بیشتر برای دستیابی سریع تر به اهدافم هستم.

دریا: پیام تان برای بانوان ایرانی/هرمزگانی 
چیست؟

بانوان ایرانی به واسطه فرهنگ غنی ایرانی، همگی 
هنرمند هستند و از نظر  خانه هر بانوی ایرانی می 
تواند یک کارگاه هنری باشد. بانوان همیشه نماد 
اســتقامت بوده اند پس باید خود را باور کنند  و با 
اعتماد به نفس و تلاش دست به خلق یک اثر هنری 
بزنند .وقتی یک زن احساس کند با دستان پر توانش 
می تواند یک اثر را  خلق کند احساس مفید بودن به 
او دست می دهد و این از معجزه های هنر است .می 
خواهم به8 بانوان بگویم تا دیر نشده به سمت علایق 
هنری خود بروند و حال خوبی را برای خود بسازند.
دریا:چقدر هنر را در زندگی موثر می دانید؟

درجایــی خواندم که نوشــته بــود: هنر گرچه 
نان نمــی شــود اما  رنــگ و لعــاب زندگی 
 اســت اما من می گویــم امروزه هنــر هم نان

 می شود و هم رنگ و لعاب زندگی.
وقتی از روز مرگی ها و خیلی از مسائل دیگر زندگی 
خسته می شوم به سراغ نمد ها و وسایل کارم می 
روم و در آن لحظه تصمیم می گیرم که بهترین و زیبا 
ترین اثرم را خلق کنم و در آخر  زمانی که به محصول 
نهایی نگاه می کنم  تمام خستگی ام را فراموش می 
کنم.هنر همیشه برای من انرژی مثبت و حال خوب 
بوده و هست .از طرفی خیلی از بانوان هنرمند دیگر 
از طریق هنرشان امرار معاش می کنند و روزی خود 
را در می آورند پس هنر هم نان می شود هم رنگ 

و لعاب زندگی.
دریا:آیا تحصیلات آکادمیک مرتبط در این 
زمینه دارید وبه نظر شما اصولا تحصیلات 

آکادمیک لازمه این امر است؟ 
بهتر است در هر رشته ای از تحصیلات آکادمیک و تجربه 
 با هم استفاده شود چراکه خروجی بهتری نصیب مان 
می شــود.اما متاسفانه این هنر و این رشته به طور 
رسمی در هیچ جای استان آموزش داده نمی شود 
و بانوانی که در این حرفه فعالیت می کنند اغلب با 

علاقه و تلاش خودشان بوده است . 
دریا: چه افتخاراتی تا حالا کسب کرده اید 
و در چه نمایشگاه ها و رویدادهای هنری 
حضور داشتید؟ و چه دستاوردی برایتان 

رقم زده است؟
اینکــه هر روز مــردم به ما اعتمــاد می کنند و 
سفارشاتشان را به ما می سپارند برای من یک افتخار 
است . تا به امروز من در ۲ نمایشگاه شرکت کردم .هر 
۲ نمایشگاه ارائه محصولات خانگی و صنایع دستی 
بودند اما نمایشگاه آفرینش، که با مدیریت خانم الهام 
افشار بود خیلی برای من خوب بود و اینکه توانستم 
در این نمایشگاه هنرم را به نمایش بگذارم و به مردم 
عزیز هرمزگان هنرم را نشان دهم بهترین دستاورد من 
تا کنون بود.این رشته  در بندرعباس بسیار کم دیده 
شده و خیلی از همشهری های من هنوز این رشته 
را نمی شناسند و خیلی خوشحال بودم که توی این 
نمایشگاه حضور داشتم و توانستم مردم را با این هنر 
زیبا آشنا کنم و نشان دهم چه کار های زیبایی را می 

توان به وسیله نمد خلق و استفاده کرد .
دریا: استقبال مردم از کارتان و البته حضور 

در این نمایشگاه اخیر چطور بوده است؟
اســتقبال مردم به خصوص در نمایشــگاه آخر، 
نمایشگاه آفرینش خیلی خوب بود.با وجود اینکه 
در روز های پایانی سال 99 قرار داشتیم و با وجود 
ویروس کرونا انتظار اســتقبال این چنینی مردم را 
نداشتیم ولی استقبال واقعا خوب بود. افراد زیادی 
در نمایشگاه که ازکار ها دیدن می کردند و لذت می 
بردند و بسیاری نیز همانجا سفارش می دادند و ما 
همان لحظه شروع به طراحی و دوخت سفارشی 

میکردیم و به دستشان می رساندیم.
دریا: قشــنگ تریــن خاطــره  در زمینه 

کاریتان؟

قشنگ ترین خاطره من مربوط می شود به کودکانی 
که والدین آن ها برایشان عروسک مورد علاقه شان 
را سفارش می دادند و همان لبخند زیبای روی لب 
کودکان انرژی مثبت و نیرویی مضاعفی را برای ادامه 

به من می داد .
دریا: بدترین و تلخ ترین خاطره شما در 

زمینه کاریتان؟
خوشبختانه تا به حال با اتفاق تلخ و ناراحت کننده 

ای در این زمینه روبه رو نبوده ام.
دریا:  فکر می کنید تاکنون زن بودن مشکلی 
برای پیشرفت در کارتان ایجاد کرده است؟

خیر. زن بودن هیچ گونه محدودیتی برای من نداشته 
است و با توجه به اینکه من مادر ۲ فرزند کوچک 
هم هستم  خدا را شکر توانسته ام به خواسته هایم 

برسم .
دریا: صحبتی یا خواهشــی از مسئولین 

شهر دارید چه کسی  چه چیزی؟
من نیز مانند دیگر هنرمندان می خواهم به مسئولین 
مربوطه در حوزه صنایع دستی و مشاغل خانگی 
بگویم که به هنر و هنرمند بیشتر توجه کنند آن هم 
در این شرایط خاصی که کرونا نیز به مشکلات اش 
اضافه شده است.این عزیزان هنرمند به تنهایی وبدون 
هیچ حامی دارند به رونق اقتصادی کشور و ایجاد 
اشتغال برای جوانان کمک می کنند. از مسئولین می 
خواهم بیشتر حواسشان به این عزیزان باشد و در 
خصوص بیمه این افراد چاره اندیشی کنند تا با خیال 
راحت تری بتوانند به کار شان ادامه دهند و دغدغه 

ی این مسئله را نداشته باشند.
دریا: به نظر شما زندگی کردن بدون هنر 

به چه معناست؟
زندگی با هنر برابر است با یک زندگی شاداب و 

سر زنده .
دریا: از نظر شما هنرمند به چه کسی گفته 

می شود؟
به نظر من به هر کسی که به آفرینش یک اثر هنری  

بپردازد هنرمند گفته می شود .
دریا: حرف آخر....

تشکر از شما که شرایط این مصاحبه را فراهم کردید.
برای تمام بانوان کشورم آرزوی موفقیت و سلامتی 
دارم و امیدوارم این بیماری منحوس کرونا ریشه 
کن شود و شاهد موفقیت های بیشتر بانوان هنرمند 

کشور و استانم  باشیم .

در روزنامه دریا بررسی شد

نقش زنان کار آفرین در رونق اقتصادی کشور

 کرونا
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 اقتصادی

خبری

 مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی تشریح کرد؛
جزئیات پرداخت وام ازدواج در سال ۱۴۰۰ 

سرویس اقتصادی // مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی گفت: تاکنون 
۲۷ هزار و ۵1 نفر از تســهیلات قرض  الحسنه ازدواج بهره مند شده اند 
و سایر افراد نیز در حال تکمیل مدارک هستند.شهرزاد دانشمندی با بیان 
اینکه تاکنون ۲۷ هزار و ۵1 نفر از تسهیلات قرض  الحسنه ازدواج بهره مند 
شده اند و سایر افراد نیز در حال تکمیل مدارک هستند، گفت: به محض 
ابلاغ این قانون از سوی دولت به بانک مرکزی، این موضوع به بانک ها 
ابلاغ شد.مدیر اداره اعتبارات بانک مرکزی گفت: بر اساس قانون، افرادی 
که از سال 9۷ ازدواج کرده و تسهیلات دریافت نکرده اند، می توانند نسبت 
به دریافت وام ازدواج ۷0 میلیون تومانی اقدام کنند. این افراد می توانند با 
ثبت نام در سامانه قرض الحسنه ازدواج، بانک عامل و شعب را مشخص 
کنند و در مرحله آخر بانک از طریق ارســال پیامک متقاضی را مطلع 
می کند.وی افزود: بر اســاس قانون، مبلغ تسهیلات قرض  الحسنه برای 
زوج های زیر ۲۵ ســال )داماد( و ۲۳ سال )عروس( 100 میلیون و برای 
ایثارگران دو برابر است.دانشمندی درباره وثیقه های این تسهیلات گفت: 
وثیقه ها بر اساس اعتبارسنجی، حســاب یارانه ای افراد و سفته است و 
بانک ها بنا بر شرایط متقاضی و اعتبارسنجی، نسبت به دریافت وثیقه کافی 
اقدام می کنند.وی ادامه داد: مدت باز پرداخت تسهیلات 10 ساله است و 
برای تسهیلات 100 میلیون تومان ماهانه یک میلیون تومان اقساط در نظر 

گرفته شده است.

زمان واریز سود سهام عدالت مشخص نیست 
 سرویس اقتصادی // مدیر سیستم های تسویه و پرداخت شرکت سپرده 
گذاری مرکزی گفت: زمان واریز مرحله دوم سود سهام عدالت سال 98 
هنوز مشخص نیست.حسین قشمی درباره زمان واریز مرحله دوم سود 
سهام عدالت سال 98 به حساب مشمولان افزود: به محض واریز سود ۳6 
شرکت سرمایه پذیر، ۵0 درصد دوم سود مصوب، به حساب سهامداران 
واریز می شود.وی ادامه داد: شرکت های سرمایه پذیری که در پرتفوی سهام 
عدالت هستند باید سود را به شرکت سپرده گذاری واریز کنند و در صورت 
تأمین اعتبار، شرکت سپرده گذاری مرکزی، اقدام به واریز مرحله دوم سود 
سهام عدالت سال 98 می کند.قشمی با اشاره به اینکه هنوز تأمین اعتبار از 
سوی شرکت  های سرمایه پذیر صورت نگرفته است، گفت: زمان واریز 

سود مرحله دوم سهام عدالت 98 به صورت رسمی اعلام خواهد شد.

آرگــو مـأمـوریت خـود را ازسـر گرفت
 سرویس اقتصادی // عملیات پروژه تعمیر نفتکش argo به عنوان 
اولین پروژه تعمیراتی سال 1۴00 در گروه شناورهای بزرگ ایزوایکو پایان 
یافت. این نفتکش با طول ۲۴8 متر ، عرض ۴۳ متر و ارتفاع 19 متر با 
وزن ۵6000 تن برای دومین بار جهت تعمیرات اساسی به ایزوایکو آمده 
که نشان از رضایتمندی و اعتماد شرکت ملی نفتکش جمهوری اسلامی 
ایران به توان داخلی صنعت دریایی کشور دارد.تعمیرات اساسی این نفتکش 
باعث به کارگیری ۵00 نیروی کار به شکل مستقیم شد.به گزارش ایسنا، 
مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران )ایزوایکو( یک منطقه صنعتی 
اقتصادی است که مجموعه های صنعتی و مدرن به ویژه مرتبط با کشتی 

سازی و صنایع وابسته به آن را در خود جای داده است.

//استاندار هرمزگان گفت:  اقتصادی  سرویس 
پارسال اعتبار نوسازی بافت فرسوده بندرعباس 
۱۵ میلیارد تومان بود که امسال به ۱۷ میلیارد و 

۵۰۰ میلیون تومان افزایش یافته است.
به گزارش خبرنگار دریا ، فریدون همتی در جلسه 
بازآفرینی شهری و شورای مسکن استان افزود: ۳ 
هزار ۵00 هکتار از این مکان برای ساخت یک شهر 
جدید مفید است که ۵0 درصد کار های آن انجام شده 
است. وی با اشاره به ساخت بافت جدید شهری در 
این منطقه گفت: این شــهر جدید تا ۴0 سال آینده 

پاسخگوی ساخت مسکن بندرعباس است.

همتی افزود: همچنین در این نشست مشکلات محله 
دو هزار بندرعباس بررسی و مصوب شد در طرح 
مطالعاتی این منطقه بازنگری شود.استاندار هرمزگان 
با اشــاره به اینکه ظرفیت این محله ۴0 هزار نفر 
است، گفت: مردم این محله در طرح بازسازی جدید 

می توانند از تسهیلات ارزان قیمت و معافیت پروانه 
ساخت بهره مند شوند.وی افزود: اعتبار ساخت 
دو مدرسه محله دو هزار از محل اعتبارات منابع 
بازآفرینی بافت فرســوده تامین شده است که به 
زودی پیمانکاران شروع به ساخت این مدارس 

می کنند.فریدون همتی گفت: ساخت درمانگاه، 
خانه عالم و تعیین تکلیف برخی املاک در این 
محله نیز در دستور کار قرار گرفت.استاندار افزود: 
پارسال اعتبار نوسازی بافت فرسوده بندرعباس 
1۵ میلیارد تومان بود که امســال به 1۷ میلیارد 

و ۵00 میلیــون تومان افزایش یافته اســت.
وی گفت: همچنین مصوب شــد طرح جدید 
مطالعاتی شهر هرمز متناسب با بافت فرسوده 
و نگاه به آینده از ســوی مسکن و شهرسازی 

پیگیری شود.

 استاندار هرمزگان خبر داد

 افزایش اعتبار نوسازی بافت فرسوده در  بندرعباس

سرویس اقتصادی // از سوی دفاتر حضرات آیات مراجع تقلید 
مکارم شیرازی، نوری همدانی، علوی گرگانی، صافی گلپایگانی، 
سبحانی، وحید خراسانی، سیستانی و شبیری زنجانی میزان 

زکات فطره امسال مشخص شد.
از سوی دفاتر حضرات آیات مراجع تقلید ناصر مکارم شیرازی، حسین نوری 
همدانی، سیدمحمدعلی علوی گرگانی، لطف الله صافی گلپایگانی، جعفر سبحانی، 
حسین وحید خراسانی، سیدعلی سیستانی و سیدموسی شبیری زنجانی میزان 
زکات فطره امسال مشخص شد.بر اســاس اعلام دفتر آیت الله  ناصر مکارم 
شیرازی، میزان زکات فطره امسال بر مبنای قوت غالب گندم، مبلغ ۲0 هزار 
تومان و بر مبنای قوت غالب برنج، مبلغ ۷0 هزار تومان اعلام شده است، مؤمنین 
در انتخاب هر یک از این موارد مخیر هستند.کفاره روزه غیر عمد مبلغ پنج هزار 
تومان اســت که باید به صورت نان تهیه و پرداخت شود، همچنین کفاره روزه 
عمد مبلغ ۳00 هزار تومان است.یادآور می شود، براساس مسئله 169۲ رساله 
توضیح  المسائل آیت الله العظمی مکارم شیرازی، زکات فطره بر تمام کسانی که قبل 
از غروب شب عید فطر بالغ و عاقل و غنی باشند واجب است، یعنی باید برای 
خودش و کسانی که نان خور او هستند، هر نفر به اندازه یک صاع )تقریباً سه کیلو( 
از آنچه غذای نوع مردم آن محل است، اعم از گندم و جو یا خرما یا برنج یا ذرت 
و مانند این ها به مستحق بدهد و اگر پول یکی از این ها را بدهد کافی است.در 
ضمن بنابر فتوای معظم له اگر کسی فقط در افطار شب عید فطر میهمان دیگری 

باشد فطریه او به عهده خودش است.
اعلام میزان زکات فطره سال ۱۴۰۰ از سوی آیت الله  نوری 

همدانی
اطلاعیه دفتر آیت الله  حسین نوری همدانی به شرح زیر است:بسم الله الرحمن 

الرحیم
با آرزوی قبولی طاعات و عبادات همه مؤمنین و مؤمنات میزان زکات فطره طبق 
نظر مرجع عالیقدر آیت اللهّ العظمی نوری همدانی دامت برکاته به شرح ذیل است.
طبق نظر معظم له میزان زکات فطره ماه مبارک رمضان 1۴۴۲، برای هر نفر، یک 
صاع که تقریباً سه کیلوگرم گندم یا برنج و یا اجناسی که در رساله عملیه ذکر شد، 
است. مکلف می تواند پول یکی از اینها را طبق قیمتی که در محل خودش دارد 

محاسبه نموده و به فقیر بپردازد.
معظم له قوت غالب را ملاک ندانســته و پرداخت سه کیلوگرم از هر کدام از 
خوراکی های که در رساله عملیه به عنوان زکات فطره ذکر شده است؛ همانند برنج 

یا گندم و یا قیمت آن را برای هر فرد کافی می دانند.
با توجه به اینکه قیمت هر کیلو گندم در بعضی مناطق نزدیک به هفت هزار تومان، 
و قیمت هر کیلو برنج متعارف تقریباً بیست و پنج هزار تومان است، فطریه هر نفر 

به حساب گندم تقریباً ۲0 هزار تومان و به حساب برنج ۷۵ هزار تومان است.
اعلام میزان زکات فطره سال ۱۴۰۰ از سوی آیت الله  علوی 

گرگانی
بنابر اطلاعیه دفتر آیت الله  محمدعلی علوی گرگانی از مراجع معظم تقلید، مبلغ 
فطریه 1۴00 براساس قوت غالب گندم هر نفر حداقل ۲0 هزار تومان و براساس 

قوت غالب برنج، متوسط 100 هزار تومان است.
همچنین، کفاره غیر عمد روزه برای هر روز مبلغ پنج هزار تومان پول نان برای 
فقرا است و کفاره عمد حداقل برای هر روز مبلغ سیصد هزار تومان برای سیر 

کردن شصت فقیر است.
اعلام میزان زکات فطره سال ۱۴۰۰ از سوی آیت الله  صافی 

گلپایگانی
اطلاعیه دفتر آیت الله  لطف الله صافی گلپایگانی از مراجع عظام تقلید درباره میزان 

زکات فطره و کفاره روزه رمضان 1۴۴۲ به این شرح است:
بسمه تعالی

بــا آرزوی قبولی طاعات و عبــادات روزه داران گرامی، نظر مرجع عالیقدر 
آیت الله العظمی صافی گلپایگانی، درباره میزان زکات فطره و کفاره روزه به شرح 
ذیل می باشد:مؤمنان مبلغ معادل یک صاع )سه کیلوگرم( گندم یا برنج را به عنوان 
قوت غالب جهت زکات فطره بپردازند.کفاره روزه غیرعمدی، برای هر روز، یک 

مد )حدود ۷۵0 گرم( طعام مثل گندم است.
کفاره عمدی، برای هر روز افطار عمدی، اطعام شصت مسکین؛ هرکدام یک مد 

)حدود ۷۵0 گرم( طعام، مثل گندم پرداخت شود.
اعلام میزان زکات فطره سال ۱۴۰۰ از سوی آیت الله  سبحانی

دفتر آیت الله  جعفر سبحانی از مراجع تقلید در اطلاعیه ای میزان و مبلغ زکات 
فطریه 1۴۴۲ را اعلام کرد، متن اطلاعیه به این شرح است:

باسمه تعالی
پیرو سؤالات مکرر مؤمنین از دفتر آیت الله العظمی سبحانی – دام ظله الوارف - به 
اطلاع می رساند: میزان زکات فطره برای هر نفر، یک صاع )که تقریبا سه کیلو( 
گندم یا برنج یا جو یا خرما یا کشمش یا ذرت و مانند این هاست، مکلف است 
پول یکی از این ها را طبق قیمتی که در محل خودش دارد محاسبه نموده و به 

فقیر بپردازد.
قیمت هر کیلو گندم )به نرخ آزاد( در برخی مناطق نزدیک به هفت هزار تومان، 
وقیمت هر کیلو برنج متعارف، ۲۵ هزار تومان است.بر اساس مسئله 16۳9 رساله 
این مرجع تقلید، کسی که موقع غروب یعنی قبل از غروب شب عید فطر گرچه 
به چند لحظه باشد بالغ و عاقل و هشیار است و فقیر و بنده کس دیگر نیست، باید 
برای خودش و کسانی که نان خور او هستند، هر نفری یک صاع که تقریباً سه 
کیلو است گندم یا جو یا خرما یا کشمش یا برنج یا ذرت و مانند این ها به مستحق 

بدهد و اگر پول یکی از این ها را هم بدهد کافی است.«
اعلام میزان زکات فطره سال ۱۴۰۰ از سوی آیت الله  وحید خراسانی

متن اطلاعیه دفتر آیت الله  حسین وحید خراسانی از مراجع تقلید در مورد میزان و 
مبلغ زکات فطره 1۴۴۲ به این شرح است: 

باسمه  تعالی
پیرو سؤالات مکرر مؤمنین از دفتر آیت الله  وحیدخراسانی)مدظله العالی( مبنی 
بر میزان زکات فطره ماه مبارک رمضان 1۴۴۲، به اطلاع می رساند میزان زکات 
فطره برای هر نفر، یک صاع که تقریبا سه کیلوگرم گندم یا برنج و مانند این ها از 
طعام های متعارف در محل است که مکلف می تواند پول یکی از این ها را طبق 
قیمتی که در محل خودش دارد محاسبه کرده و به فقیر بپردازد.از آن جا که قیمت 
هر کیلو گندم در بعضی مناطق نزدیک به هفت هزار تومان، و قیمت هر کیلو برنج 
متعارف تقریبا ۲۵ هزار تومان است، فطریه هر نفر به حساب گندم تقریبا ۲0 
هزار تومان و به حساب برنج ۷۵ هزار تومان است و دفتر معظم له به این مبلغ 
زکات فطره را قبول می کند.مؤمنین در صورت داشتن سؤال، می توانند با دفتر قم 

0۲۵۳۷۴۷۵ تماس بگیرند.
اعلام میزان زکات فطریه سال ۱۴۰۰ از سوی 

آیت الله سیستانی
اطلاعیه دفتر حضرت آیت الله  سیدعلی سیستانی به شرح زیر است:)از آن جا 
که میزان زکات فطره برای هر فرد سه کیلوگرم است، مبلغ آن برای فطریه بدل 
از آرد بیست و یک )۲1( هزار تومان و برای فطریه بدل از برنج ایرانی یکصد 
)100( هزار تومان و فطریه بدل از برنج غیر ایرانی، هفتاد و پنج )۷۵( هزار تومان 

تعیین شده است.(
اعلام میزان زکات فطره سال ۱۴۰۰ از سوی آیت الله شبیری 

زنجانی
نظر دفتر آیت الله  شبیری زنجانی درباره مبلغ زکات فطره و کفاره: فطریه نفری 
۲۵ هزار تومان/ کفاره عذری برای هر روز 6۵00 تومان شخصی که پرداخت 
زکات فطره بر او واجب است باید برای خودش و کسانی که نانخور او هستند، 
هر نفری یک صاع )تقریبا ۳کیلو و 600گرم( از خوراکی های رایج در منطقه 
خود )مانند گندم، برنج و ...( یا مبلغ آن را به عنوان فطریه بپردازد.دفتر آیت الله 
شبیری زنجانی، مبلغ ۲۵هزار تومان را بابت فطریه هر نفر )به حساب قیمت گندم( 

تعیین کرده است.
با توجه به اینکه قیمت گندم و برنج در شهرهای مختلف، ممکن است اندکی 
متفاوت باشد، لذا مؤمنین می توانند معادل مقادیر مذکور را بر طبق قیمت محل 
زندگی خود، محاسبه و پرداخت نمایند.کفاره افطار غیر عمدی برای هر روز، 
یک مد طعام )حدود 900گرم به حساب گندم( است که در صورت اطمینان 
می توان قیمت آن را به مسکین داد تا به وکالت از مکلف، برای خودش این مقدار 
طعام بخرد. بر این اساس، دفتر آیت الله العظمی شبیری زنجانی، مبلغ 6۵00 تومان 
را برای کفاره افطار غیر عمدی و مبلغ ۳90 هزار تومان را برای افطار عمدی هر 

روز، قبول می کند و به مصرف آن می رساند.

میزان فطریه از سوی مراجع تقلید اعلام شد

سرویس اقتصادی // طبق اعلام مرکز آمار، در 
بین نهاده های ساختمانی، آهن¬ آلات، میلگرد، 
پروفیل درب و پنجره، ســنگ و تاسیســات 
مکانیکی و انواع عایــق حرارتی با ٦,۱۱9، 94.۷ 
و 92.۸ درصد بیشــترین تورم را در ســال 99 

داشتند.
شاخص قیمت نهاده های ساختمان های مسکونی شهر 
تهران در سال 1۳99 با ۷6, ۴ درصد افزایش نسبت به 
سال قبل )1۳98(، به عدد ۷۴6.9 رسید، در حالیکه این 
شاخص در سال 1۳98 معادل ۴۲۳.۴ بوده که نسبت به 

سال 1۳9۷، ۳۵.1 درصد افزایش یافته بود.

روند شــاخص مذکور در تمامی فصل های سال مورد 
بررسی )1۳99( افزایشی بوده، به طوری که بیشترین 
افزایش فصلی این شاخص، در فصل تابستان با ۳0.۳ 
درصد و کمترین افزایش فصلی آن در فصل زمستان 
با 6.1 درصد افزایش همراه بوده است. همچنین سال 
1۳99 در میان گروه های اجرایی گروه های آهن آلات، 
میلگرد، پروفیل درب و پنجره، ســنگ و تأسیسات 
مکانیکــی و انواع عایق حرارتی به ترتیب با 119, 6، 
9۴.۷ و 9۲.8 درصد دارای بیشــترین تورم ســالانه 
بوده اند.گروه های خدمات، شیشه و نقاشی ساختمان نیز 
به ترتیب با ۳۵.۲، ۴۳.۴ و ۵۳.۵ درصد افزایش، کمترین 

تورم سالانه را به خود اختصاص داده اند.
گروه های آهن آلات، میلگرد، پروفیل درب و پنجره، 
سیمان، بتن، شن، ماسه و سنگ به ترتیب با 119, 6، 
80.۳ و 9۴.۷ درصد تورم بیشترین تأثیر را در تورم کل 

سال 1۳99 نهاده های ساختمانی شهر تهران داشته اند.
شاخص گروه های گچ و گچ کاری، شیشه و شیرآلات 
بهداشــتی نیز به ترتیب با 61.9، ۴۳.۴ و 60.1 درصد 
تورم، کمترین تأثیرگذاری را در تورم سالانه نهاده های 
ساختمانی شهر تهران داشــته اند.در این تأثیرگذاری 
علاوه بر تغییرات قیمت، ضریب اهمیت گروه مورد نظر 

در کل گروه های نهاده های ساختمانی نیز مؤثر است.

براساس اعلام مرکز آمار ایران؛

تورم آهن و میلگرد در سال ۹۹ رکورد تاریخی ۱۱۹ درصد را ثبت کرد

هماهنگی  معاون   // اقتصادی  سرویس 
امور اقتصادی استانداری هرمزگان گفت: 
گندم مورد نیــاز کلیه کارخانه جات آرد 
استان در کمترین زمان ممکن تامین شود.

ایرج حیدری در جلســه مشترک ستاد تنظیم 
بازار و کارگروه آرد و نان اســتان، با اشــاره 
اهمیت تشدید اقدامات نظارتی در بازار مرغ، 
عنوان کرد: کلیه دستگاه های اجرایی ذیربط به 
وظایف خود در خصــوص بازار مرغ به ویژه 
نظارت بر کشتارگاه ها را به نحو احسن انجام 
دهند تا مشکلات بازار این محصول به حداقل 
ممکن برسد.وی در همین خصوص، افزود: با 
متخلفان قاچاق مــرغ، به ویژه مرغداری های 
متخلف بدون اغماض توسط تعزیرات حکومتی 
برخورد شود.معاون هماهنگی امور اقتصادی 

استانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: به کلیه 
فرمانداران ماموریت داده شــده ضمن تشدید 
نظارت بر کشــتارگاه ها بــا همکاری نیروی 
انتظامی با خروج عیر قانونی مرغ از استان به 
صورت جدی برخورد کنند.حیدری افزود: در 
صورت کشف قاچاق مرغ زنده توسط نیروی 
انتظامی در ابتدا باید مشخص گردد مرغ ها از 
کدام مرغداری و سالن دار به صورت غیر قانونی 
خارج شده است تا از تکرار چنین مواردی با 
برخورد قانونی با متخلفان جلوگیری شود.وی 
با تاکید بر حمل و نقل به موقع اقلام ضروری 
به ویژه گندم مورد نیاز کارخانجات آرد استان، 
تصریح کرد: شرکت های حمل و نقل بدون فوت 
وقت نسبت به حمل گندم مورد نیاز کارخانجات 

آرد استان اقدام کنند.

اقتصادی اســتانداری  امور  معاون هماهنگی 
هرمزگان، افزود: شــرکت های حمل و نقل از 
فعالیت حمل و نقل کالا در هرمزگان به سراسر 
کشور منافع بســیاری نصیب آنها می شود و 
ضروری است مردم استان از منافع فعالیت آنها 
بهره مند شــوند.حیدری افزود: افزایش قیمت 
حمل و نقل گندم به کارخانه جات در هرمزگان 
پذیرفته نیست و خلل در این امر مهم از کسی 

پذیرفته نیست.
وی خاطرنشان کرد: حمل و نقل یکسره گندم 
از کشتی ها به کارخانجات آرد نقش بسزایی 
در کاهش هزینه ها دارد.به گزارش  مهر، معاون 
هماهنگی امور اقتصادی استانداری هرمزگان، 
تصریح کرد: گندم مورد نیاز کلیه کارخانه جات 

آرد استان در کمترین زمان ممکن تامین شود.

 معاون استاندار هرمزگان تاکید کرد

تامین گندم مورد نیاز کارخانجات آرد استان در کمترین زمان

//نماینده  اقتصادی  سرویس 
کارگــری شــورای عالی کار 
این  درباره حق مسکن گفت: 
رقم بــرای جامعه کارفرمایی 
اما  نیست,  قابل توجهی  عدد 
باشــد  هرچقدر هم کوچک 
برای کارگــران حداقلی بگیر 
بزرگی محسوب می شود  رقم 
و انتظار داشتیم با قید فوریت 
به تصویب می رسید که چنین 

نشد. 
محمدرضــا تاجیــک، نماینده 
کارگری شورای عالی کار ، درباره 
رقم  کارگران گفت:  حق مسکن 
حق مسکن مبلغ بسیار اندکی است 

و ناچیز است, تعجب می کنیم که 
»افزایش حق مسکن  هرســاله 
کارگران« این میزان به کندی انجام 

می شود.
 وی بــا بیان اینکــه »هر زمان 
گذر نمایندگان کارگران به هیئت 
دولت می افتد, شاهد تعلل بسیار 
زیاد هســتیم« گفت: عدد و رقم 
در رابطه با حق مسکن کارگران 
موضوع مهمی نیست که بخواهد 
به این شــکل جامعه کارگری را 

ناراحت کند.
وی درباره زمان اجرای این مصوبه 
شورای عالی  مصوبه  طبق  گفت: 
کار، هر زمانی این مصوبه تصویب 

شــود, باید از ابتدای سال لازم 
الاجرا باشد اما وقتی این اتفاق رخ 
نمی دهد بسیاری از کارگران از این 
مسئله متضرر می شوند، به عنوان 
مثــال آن دســته از کارگران که 
تصمیم به تسویه حساب یا تصمیم 
به جابه جایی کارگاه خود گرفتند، 
بــا توجه به اینکــه مصوبه حق 
مســکن از ابتدای سال عملیاتی 
نشد, هنگام تسویه حساب دچار 

مشکل شدند.
تاجیــک گفت: ایــن رقم برای 
جامعه کارفرمایی عدد قابل توجهی 
اما هرچقدر هم کوچک  نیست, 
باشد برای کارگران حداقلی بگیر 

بزرگی محســوب می شود  رقم 
و انتظار داشــتیم با قید فوریت 
به تصویب می رســید. پیش بینی 
می شــد که در هفته کارگران این 
مصوبه به تصویب برسد که چنین 

نشد.
 وی گفــت: به نظر می رســد در 
جلســه ای که نماینده اقتصاد و 
صنعــت حضــور دارد باید این 
مصوبه تصویب می شد, به احتمال 
زیاد وزیــر کار پیگیری لازم را 
انجام نداده اســت. بســیاری از 
کارفرمایان از ایــن تعلل دولت 
سوءاســتفاده می کنند. وی تأکید 
کرد: درخواســت ما از دولت این 
است که در این روزهای سخت 
کرونایی که جامعه کارگری متحمل 
ســختی های بســیاری شده اند 
این مســئله را به این خانواده ها 

به صورت مضاعف تحمیل نکنیم.

تعلل دولت در قبال حق و حقوق کارگران؛ 

  »حق مسکن کارگران« هنوز تصویب نشده است 

سرویس اقتصادی // دبیر شورای 
دولتی  هــای  بانک   هماهنگی 
افزایش  دولتی  بانک های  گفت: 
قیمتی برای هزینه ارسال پیامک 

نداشته اند و این هزینه حداکثر 
۱۵ هزار تومان برای یک ســال 

است.
برخی رسانه ها خبر از افزایش هزینه 

پیامکی بانک  هــای دولتی داده اند 
اما قیطاسی دبیر شورای هماهنگی 
بانک  های دولتی ضمن تکذیب این 
موضوع گفت: سقف کارمزد ارسال 

پیامــک طی یک ســال 1۵ هزار 
تومان است و هیچ افزایش قیمتی 
نداشته ایم.وی ادامه داد: این مبلغ را 
برخی بانک ها در یک نوبت و برخی 
دیگر نیز در دو نوبت اخذ می کنند که 
در حال حاضر اکثر بانک ها نیز این 
کارمزد را از حساب مشتریان خود 
کسر و پیامک آن را ارسال کرده اند.

 دبیر شورای هماهنگی بانک  های دولتی:

هزینه پیامک بانک  های دولتی افزایشی نداشته است

 سرویس اقتصادی //مدیر شــهرداری منطقه دو بندرعباس از رسیدگی به 
مشکلات کارگران این منطقه در جلسات و دیدارهای هفتگی خبر داد.

 به گزارش خبرنگار دریا ، حبیب بهادری در حاشــیه جلســه هفتگی بررسی مسائل
 و مشکلات کارگران بخش های مختلف این منطقه از مدیریت شهری اظهار کرد: جلسات 
بررسی وضعیت کارگران و رصد مشکلات آنان هر هفته به صورت مداوم برگزار می شود.

وی با بیان اینکه به منظور توجه به بیشــتر به امور کارگران، برگزاری جلسات هفتگی 
با کارگران همزمان با هفته کار و کارگر آغاز شــده است، خاطرنشان کرد: هدف از این 
اقدام شنیدن حرف ها، مسائل و مشکلات کارگران و پیگیری برای رفع موارد قانونی و 
امکان پذیر است.مدیر شهرداری منطقه دو بندرعباس در ادامه نیز عنوان کرد: ما باید تلاش 
کنیم که مشکلات این عزیزان به کمترین حد خود برسد و این مهم با شنیدن بدون واسطه 
مشکلات آنها حاصل  می شود.بهادری در ادامه گفت: به منظور عملیاتی بودن این روش، 
حضور معاون خدمات شهری، مدیر مالی و مدیرانی که باید پیگیر و پاسخگوی کارگران 
باشند، در کلیه نشست ها الزامی است.این مقام مسئول عنوان کرد: تمام سعی مان بر این 
است که مسائل مطرح شده توسط کارگران خدوم این منطقه را در حضور آنها  بررسی 

و پاسخ داده شود.

مدیر شهرداری منطقه دو بندرعباس:
مسائل و مشکلات کارگران به صورت هفتگی

 بررسی می شود

سرویس اقتصادی // شبکه اجتماعی 
صوتــی کلاب هــاوس اعــلام کرد 
اپلیکیشــن خود را به روی کاربران 
تلفنهای هوشمند اندرویدی می گشاید. 
این اپلیکیشن که کاربران معروف زیادی را 
جذب کرده است، به شرکت کنندگان اجازه 
می دهد به میزبانی یا شنیدن مکالمات زنده 
به سبک کنفرانس بپردازند. کلاب هاوس 
 ios مدت یک سال اســت برای کاربران
موجود بــوده و ابتدا با جهش و ســپس 
کندی رشد شمار کاربران روبرو شده است. 
شرکت کلاب هاوس اعلام کرد متداولترین 
درخواست، قابل دســترس شدن کلاب 
هاوس در اندروید بوده است.کلاب هاوس 
تست نسخه اندرویدی اپلیکیشن خود را 
در ماه میلادی جــاری آغاز کرد. کاربران 
اندروید در آمریکا می توانند این اپلیکیشن 
را دانلود کنند با این حال دسترسی به این 
اپلیکیشن به افرادی که در لیست انتظار بوده 
اند یا توسط یک کاربر فعلی دعوت شده اند، 
محدود خواهد بود. سایر بازارهای انگلیسی 
زبان از هفته هــای آینده به کلاب هاوس 

دسترسی پیدا خواهند کرد و این دسترسی به 
تدریج برای سایر کاربران بین المللی فراهم 
خواهد شد.طبق آمار شرکت سنسور تاور، 
اپلیکیشن کلاب هاوس در فوریه بیش از 9 
میلیون بار دانلود شد اما این آمار در آوریل 
به پایین یک میلیون دانلود کاهش پیدا کرد. 
حتی بدون نسخه اندرویدی، شمار کاربران 
این اپلیکیشن امسال رشد چشمگیری پیدا 
کرده اســت با این حــال کلاب هاوس با 
انتقاداتی در خصوص عدم اقدامات کافی 
برای جلوگیری از یهودی ستیزی و سایر 

رفتارهای سوء روبروست.
بر اساس گزارش بلومبرگ، شرکت کلاب 
هاوس با ســرعت قابل توجهی سرمایه 
گذاری جذب می کند و ماه گذشته سرمایه 
گذاران ارزش این شرکت را چهار میلیارد 
دلار بــرآورد کردند که تا حدودی به دلیل 
رشد ســریع این اپلیکیشــن و سابقه پل 
دیویسون، مدیرعامل و یکی از موسسان 
کلاب هاوس بوده اســت که به ســاختن 
اپلیکیشنهای اجتماعی پرسروصدا و جلب 

توجه عمومی معروف است.

  کلاب هاوس به روی کاربران اندروید گشوده شد 

ســرویس اقتصادی  // مدیرکل 
شیلات  هرمزگان به همراه معاون 
شیلات  ماهیگیری  بنادر  و  صید 
هرمزگان ، مهدی عباسی معاون 
منطقه ویژه و عضو هیئت مدیره 
ایزو ایکوو مجری طرح از شهرک 

شیلاتی هوور بازدید کرد.
بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ، 
عبدالرسول دریایی در حاشیه بازدید 
از این طرح با بیان اینکه مســاحت 

اجرای شهرک شیلاتی هوور بالغ بر 
۳0 هکتار است گفت: خوشبختانه 
با تلاش ها و پیگیری های صورت 
مناسبی  پیشرفت  و  گرفته،اقدامات 
بخش خصوصــی جهت   توســط 
آماده سازی زیرساخت ها انجام شده 

است.
وی افزود با به بهره برداری رسیدن 
ایــن شــهرک شــیلاتی ، صنایع 
شــیلاتی، آبزی پروری و صیادی ، 

پایانــه صادراتی آبزیان، پهلوگیری 
شناورهای صیادی و تعمیرات آن در 

این شهرک شیلاتی صورت پذیرد.
دریایــی تصریح کرد: بــا اجرای 
کامــل این طرح عــلاوه بر ایجاد 
شاهد  اقتصادی  رونق  و  اشــتغال 
تسهیل در خدمات رسانی به جامعه 
شیلاتی و همچنین تأمین و تکمیل 
بیش از پیــش در زنجیره تولیدات 
کل  بود.مدیر  شــیلاتی خواهیــم 

خدمات  ارتقای  هرمزگان  شیلات 
افزایی،  برداران،هم  بهره  به  رسانی 
ارزان  تســهیلات  از  بهره منــدی 
،ســهولت راه اندازی کسب و کار، 
ریســک  های اقتصادی و اجرایی 
ظرفیت های  از  اســتفاده  کمتــر، 
جمعــی، ایجاد زیرســاخت ها به 
خدمات  مشارکتی،تجمیع   صورت 
و بهره برداری آســان را از مزایای 

ایجاد شهرک های شیلاتی خواند.
گفتنی است این شــهرک شیلاتی  
در مجتمع صنایع دریایی و کشتی 
ســازی در غرب بندرعباس همراه 
شناورهای  پهلوگیری  اســکله  با 

صیادی واقع شده است.

مدیرکل شیلات هرمزگان عنوان کرد

رونق اقتصادی با اجرای کامل طرح شهرک شیلاتی هوور
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کاش چشــم هایم از حدقه بیرون می زد و من به نگاه خیابانی 
»سیاوش« پاسخ نمی دادم. آن روز که با او آشنا شدم هیچ گاه 
فکر نمی کردم که روزی همین آشنایی خیابانی زندگی ام را به 
 نابودی می کشاند و حس بدبینی و ســوء ظن روزگارم را تباه 

می کند چرا که...
  این ها بخشــی از اظهارات زن ۲9 ســاله ای اســت که برای چاره 
مشکلش قدم به دایره مشاوره و مددکاری اجتماعی کلانتری گذاشته 
بــود. این زن جــوان در حالی که بیان می کرد فقــط به دلیل کمبود 
محبت و فرار از زندگی آشــفته خانوادگی ام با سیاوش دوست شدم، 
 به کارشــناس اجتماعی کلانتری گفت: ســومین فرزند خانواده هفت 
 نفره ای هستم که همواره برادرم در خانواده حکمرانی می کرد. او مدام به 
بهانه های مختلف مرا که ۲0 سال داشتم کتک می زد. او حتی در این 
آشــفته بازار پدر و مادرم را نیز زیر مشــت و لگد می گرفت و هیچ 
کس نمی توانست در برابر او مقاومت کند. در همین روزها بود که من 
برای فرار از این وضعیت، شغلی در یک شرکت خصوصی پیدا کردم و 
مشغول کار شدم ولی یک روز نگاهم به نگاه یکی از افرادی گره خورد 
که به عنوان پیک موتوری به آن شــرکت رفت و آمد داشت. با همین 
نگاه آشنایی من و سیاوش شکل گرفت و ارتباط خیابانی ما آغاز شد. 
من که در زندگی کمبود محبت داشــتم با هر جمله عاطفی او بیشــتر 
عاشــقش می شدم تا جایی که شش ماه بعد تصمیم به ازدواج گرفتیم 
اما خانواده او به شــدت مخالف ازدواج ما بودند. با وجود این، مدتی 
بعد با اصرار سیاوش رضایت دادند تا ما با هم ازدواج کنیم ولی در این 
میان خانواده ام در حالی مرا رها کردند که من هیچ اراده ای از خودم 
نداشــتم و همیشه خانواده همسرم برای زندگی ما تصمیم می گرفتند. 
در این گیر و دار من و ســیاوش بدون برگزاری مراسم عروسی و با 
حداقل لوازم، زندگی مشترکمان را شروع کردیم. مادرشوهرم که زنی 
معتاد بود، من و همســرم را نیز به استعمال مواد مخدر ترغیب کرد تا 
جایی که وقتی پسرم به دنیا آمد، من هم زنی معتاد بودم. در این شرایط 
همسرم نیز ســر هیچ کاری دوام نمی آورد و پس از چند ماه اخراج 
می شد. وقتی در تنگناهای اقتصادی قرار گرفتیم تهمت های ناروای 
خانواده همســرم به من شروع شد. سیاوش نیز با این حرف ها دچار 
بدبینی شدیدی شده بود و ادعا می کرد همان طور که با یک لبخند با 
من رابطه برقرار کردی از کجا معلوم که با  افراد دیگری ارتباط نداشته 
باشی! این سوءظن ها به جایی رسید که همسرم مرا به زندان انداخت 
و من چند روز بعد آزاد شــدم ولی جا و مکانی نداشتم و خانواده ام 
نیز به خاطر آشنایی خیابانی با سیاوش از من حمایت نکردند. مجبور 
شــدم دوباره به همسرم پناه ببرم. در حالی که دخترم »تینا« را باردار 
شده بودم، خواهر شوهرم در زندگی ما رخنه کرد و با تحریک هایش 
سیاوش را مجبور کرد تا مرا از خانه بیرون کند. آن ها قصد داشتند در 
قبال بخشیدن مهریه ام حضانت فرزندانم را به آن ها بسپارم به همین 
دلیل تهمت زشــت دیگری به من زدند که دخترم حاصل یک رابطه 
نامشــروع است. با آن که آزمایش های پزشکی خلاف ادعای آن ها 
را به اثبات رساند و مشخص شد به من تهمت ناروایی زده اند اما این 
موضوع نیز از شــدت بدبینی های همسرم نکاست تا جایی که من و 
فرزندانم را رها کرد و هیچ نفقه ای نداد. در این شــرایط مجبور شدم 
برای خرید شیر خشک و لوازم ضروری زندگی به خیریه ها مراجعه 
کنم. اکنون نیز ســیاوش مرا زیر مشت و لگد می گیرد تا خانه اش را 
ترک کنم که او بتواند به قول خودش با دختری پاک ازدواج کند! و من 
با دو کودک خردسال باید آواره کوچه و خیابان شوم. کاش هیچ وقت 

با یک دوستی خیابانی زندگی ام را تباه نمی کردم و...   

فرجام عشق خیابانی!
در امتداد تاریکی

انتظامی  فرمانده  حوادث//   ســرویس 
شهرستان اراک گفت: عاملان قتل جوانی 
۳۸ ســاله کمتر از 4 ساعت بعد از وقوع 
قتل و در حین خروج از اســتان مرکزی 

دستگیر شدند. 
   امیــر مختاری گفت: در ســاعت ۲1:۳0 
شــامگاه روز شــانزدهم اردیبهشت ماه، در 
پی قتل مردی ۳8 ســاله، بــا ضربات چاقو 
در یکی از محله های شهرســتان اراک، تیمی 
زبده متشــکل از مأموران انتظامی شهرستان 
اراک با همــکاری کارآگاهان پلیس آگاهی، 
بررســی های تخصصی را آغــاز کردند.وی 
افزود: با شروع تحقیقات پلیس ۲ جوان 18 
و 19 ساله شناسایی شدند و مشخص شد که 
 این افــراد بلافاصله بعد از انجام قتل به قصد 
خروج از اراک از محل وقوع حادثه متواری 

شده اند.
  وی تصریــح کرد: در برنامه ریزی عملیاتی 
پلیس و در کمتر از ۴ ســاعت از زمان وقوع 
قتل، عاملان قتل که به عنوان مسافر در یک 

دســتگاه اتوبوس در حال خــروج از اراک 
بودند، شناسایی و در مسیر اراک به قم دستگیر 
و برای تکمیل تحقیقات به یگان انتظامی انتقال 

داده شدند.
  فرمانده انتظامی شهرستان اراک اظهار کرد: 
در تکمیل تحقیقات از افراد دســتگیر شده، 
مشخص شــد که یکی از دستگیرشدگان به 

علت اختلافات قبلی با مقتول وارد مشاجره 
لفظی شده و با مشارکت دوست دیگرش، او 
را به قتل رسانده است و سپس از صحنه قتل 
متواری شــده اند. مختاری خاطرنشان کرد: 
 متهمان دستگیر شــده در این عملیات برای 
سیر مراحل قانونی به دستگاه قضائی معرفی 

شدند.

سرویس حوادث// رئیس پلیس بین الملل ناجا از بازداشت فردی 
به اتهام کلاهبرداری 2۵ هزار میلیارد تومان خبر داد. 

   ســردار هادی شیرزاد در این باره گفت: در پی اعلام مقامات قضائی 
مبنی بر اینکه فردی به اتهام جعل، استفاده از اسناد غیر واقعی و تحصیل 
مال نامشروع به مبلغ بیش از یک میلیارد دلار، کلاهبرداری کرده است 
و هم اکنون در خارج از کشــور اقامت دارد، موضوع دستگیری وی در 
دستور کار ماموران پلیس بین الملل ناجا قرار گرفت. رئیس پلیس بین 
الملل ناجا توضیح داد: این متهم به همراه دیگر همدستان خود با تشکیل 
چند شــرکت هم گروه در داخل و خارج از کشور و با مراجعه به نظام 

بانکی و ارائه اســناد جعلی و صوری تسهیلات ارزی و ریالی کلانی را 
به مبلغ ۲۵ هزار میلیارد تومان کلاهبرداری و به حساب وابستگان خود 
منتقل می کرد. وی ادامه داد: در بررســی های اولیه مشخص شد، متهم 
پس از ارتکاب جرم به یکی از کشــورهای منطقه متواری شده است 
که پس از وصول درخواست مرجع قضائی ضمن هماهنگی با سازمان 
اینترپل علیه وی اعلان قرمز صادر شد.شــیرزاد ضمن اشاره به تلاش 
ماموران اینترپل تهران در ردیابی و بازداشت این متهم و همکاری پلیس 
مهاجرت و گذرنامه خاطرنشان کرد: متهم پس از بازداشت، جهت ادامه 

روند رسیدگی به پرونده، تحویل مراجع قضائی شد.

ســرویس حوادث// مردی که از ۷ سال پیش به جرم قتل 
همسرش در زندان است از دادگاه درخواست کرد به او حکم 

آزادی موقت بدهند تا از اولیای دم رضایت بگیرد.
   رسیدگی به این پرونده از سال 9۳ با تماس زنی به اداره پلیس 
آغاز شــد. وی گفت: دامادش پس از حمله به خانه او، دختر و 
پسرش را با ضربات چاقو مجروح کرده است. پس از این تماس، 
مأموران بلافاصله به نشــانی مورد نظر رفتند و مشخص شد که 
داماد خشمگین به خاطر اختلاف با همسرش او را به قتل رسانده 
و پسر جوان خانواده نیز که بر اثر ضربات چاقو بیهوش شده بود 
به بیمارستان منتقل شد. پس از دستگیری متهم ، مادر مقتول به 
مأموران گفت: دختر و دامادم بر ســر اینکه بچه دار نمی شدند 
اختلاف داشــتند و مدام باهم درگیر بودند و دامادم مدام دخترم 
را کتــک می زد تا اینکه او از خانه قهر کرد و یک ماهی به خانه 
ما آمده بود تا از همسرش جدا شود. روز حادثه دامادم به خانه 

 ما آمد و به جای دلجویی به سمتش حمله کرد و دوباره کتکش
 زد. پســرم برای کمک به خواهرش جلو رفــت که دامادم با 
 چاقو او را زد و بعد در حمام را شکســت و دخترم را در داخل 
حمام کشت و حالا هم من و پدرش برای او درخواست قصاص 

داریم.
  در ادامه متهم در دفاع از خودش گفت: من و همسرم از ابتدا باهم 
اختلاف داشتیم و چون بچه دار نمی شدیم این اختلاف شدیدتر 
شده بود. یک ماه بود که همسرم قهر کرده و به خانه پدرش رفته 
بود. من در یکی از شهرســتان ها کار گرفته و به شهرستان رفته 
بودم، بعد از یک ماه به تهران برگشتم به خانه پدرزنم رفتم تا با 
همسرم آشتی کنم. وقتی زنگ خانه شان را زدم همسرم با فحاشی 
و داد و فریاد من را از خانه بیرون انداخت. خانواده اش هم از او 

حمایت می کردند. 
  بعد برادرش به سراغم آمد و من را هل داد. از خانه شان خارج 

شدم اما آنها بازهم به من فحاشی می کردند. آنقدر عصبانی شدم 
که نتوانستم خودم را کنترل کنم. به سمت ماشین رفتم یک چاقو 
برداشتم و به خانه برگشتم به سمت همسرم رفتم؛ او با عصبانیت 
و ترس فحاشی کرد و به سمت حمام رفت. برادرش جلو آمد و 

با من درگیر شد که او را زدم بعد هم همسرم را کشتم.
  بعد از گفته های متهم، کیفرخواست علیه او صادر و پرونده برای 
رسیدگی به شــعبه 10 دادگاه کیفری ارسال شد و وی محاکمه 
شــد و در نهایت هیأت قضات پس از شور متهم را به قصاص، 
پرداخت دیه و ۳ سال و نیم حبس محکوم کردند. حکم در دیوان 

عالی کشور نیز تأیید شد.
  به این ترتیب متهم در فهرســت اعدامیان قرار گرفت و چندین 
بار اولیای دم برای اجرای حکم دعوت شدند اما آنها نه حاضر به 
گذشت شدند و نه حاضر به اجرای حکم قصاص. تا اینکه متهم 
از دادگاه درخواست اعمال ماده ۴۲9 کرد. او در نامه ای به دادگاه 
نوشت که چون اولیای دم حاضر به تصمیم گیری نیستند از دادگاه 
درخواســت دارم تا به وضعیتم رسیدگی کنند. من سالهاست در 
زندانم و درخواست دارم دادگاه من را آزاد کند تا بتوانم مستقیم با 

اولیای دم صحبت کنم و رضایت آنها را جلب کنم.

بند  سرویس حوادث// دبیر کمیسیون 
2۰ شــهرداری بندرعباس از پلمب ۳٦ 
انبار ضایعاتی غیر مجاز خبر داد و گفت: 
با جدیت  انبارهای غیرمجاز  با  برخورد 

دنبال می شود. 
   امیــد کاردانی در این ارتبــاط اظهار کرد: 
فعالیت این انبارهای غیرمجاز آسیب زیادی به 
شهر، زیرساخت ها، وجهه اجتماعی محلات و 

غیره وارد می کند.
  وی با اشــاره به اینکه متاسفانه تعداد زیادی 
از این انبارها در ســطح شــهر استقرار یافته 
و مشــغول فعالیت هســتند، افزود: یکی از 
دغدغه  های اصلی دســتگاه قضــا، پلیس و 
مجموعه شهرداری، این اســت که انبارهای 
ضایعاتی غیرمجاز تعیین تکلیف شوند، زیرا 
متاسفانه اموال ســرقتی قابل توجهی در این 
انبارها مشاهده می شــود. دبیر کمیسیون بند 

۲0 شهرداری بندرعباس با تقدیر از همکاری 
دســتگاه قضایی و مجموعه انتظامی در این 
اقدام، ادامه داد: حــدود 1۷0 انبار ضایعاتی 
غیرمجاز در شــهر بندرعباس شناسایی شده 
که برخورد قانونی با آنها در دســتور کار قرار 
دارد و طی روزهای اخیر ۳6 مورد آن پلمب 

شده است.
  کاردانی با تاکید بر اینکه نظارت جدی پس از 
پلمب انبارها اعمال می شود تا شاهد بازگشایی 
مجدد آنها نباشــیم، بیان کرد: در سال گذشته 
نیز ۲۵ انبار ضایعاتــی غیرمجاز با پیگیری 
 این کمیســیون و با حکم قضایی پلمب شده 

است.
  به گزارش ایســنا، معاون دادستان، رئیس و 
دو عضو شورای اسلامی شهر، معاون خدمات 
شهری شهرداری بندرعباس و دبیر کمیسیون 

بند ۲0 اعضای این کمیسیون هستند.

 ســرویس حــوادث// فرمانده مرزبانی هرمــزگان گفــت: 2۰ کیلومتر خط لوله 
قاچاق سوخت در سواحل بندر کلاهی شهرستان میناب کشف و منهدم شد.

   سردار حسین دهکی افزود: مرزبانان پاسگاه مرزی دریایی بندر کلاهی موفق شدند این خط 
لوله را که به طرز ماهرانه ای زیر ماسه های ساحل و در دریا جاسازی شده بود را کشف کنند. 
وی گفت: دستگیری متهمان در دستور کار قرار دارد.به گزارش خبرگزاری صداوسیما مرکز 
خلیج فارس، بیشــتر سوخت قاچاق از این خط لوله ها از نوع گازوئیل است که قاچاقچیان 
 ســوخت را به فاصله چندکیلومتری ســاحل در دریا منتقل و به شــناورهای حل سوخت
قاچاق تحویل می دهد که هفته گذشته نیز یک خط لوله مشابه در این منطقه کشف شده بود.

بندرکلاهی در 1۳۷ کیلومتری شــرق بندرعباس در محل تلاقی تنگه هرمز و دریای عمان 
واقع شده است.

پلمب ۳٦ انبار ضایعاتی غیرمجاز در بندرعباس 

انهدام 2۰ کیلومتر خط لوله قاچاق سوخت در میناب 

عاملان قتل جوان ۳۸ ساله، در کمتر از 4 ساعت در اراک دستگیر شدند

بازداشت کلاهبردار ۲۵ هزار میلیاردی توسط پلیس بین الملل

روابط عمومی 
با مصرف  ماهی و میگو، كودكانی سالمتر و شادابتر و باهوش تر خواهيد داشت شیلات هرمزگان 

قتل همسر مقابل چشمان فرزندان
  مرد بی رحمی که مقابل چشمان فرزندانش همسر خود را به قتل رسانده 
 بود دســتگیر شد. متهم »کندال بیسلی« »۲۸ ساله به جرم قتل همسر ۳۱ 
ساله اش »شانکی« در خانه ای در اوهایوی آمریکا بازداشت شده است.
گزارش های پلیس اوهایو نشان میدهد که متهم پس از بازگشت از محل 
کار به خانه با شلیک دو گلوله به قلب و قفسه سینه همسرش مقابل چشمان 
وحشت زده فرزندانشان او را کشته است.ماموران پلیس این مرد قاتل را تنها 
چند ساعت پس از جنایت بازداشت کرده و دو کودک خردسال این زوج 
نیز تحت سرپرستی سازمان حمایت از کودکان قرار گرفتندسخنگوی پلیس 
در این ارتباط بیان کرد که گمان می رود که قربانی قصد جدایی از همسرش 

را داشته از این رو با انتقامی سخت روبرو شده است.

ربودن پسر۲ ساله از مهد کودک کلیسا
  زوجی که پســر ۲ ساله ای را از مهد کودک کلیسایی در ویرجینیای 
آمریکا ربوده بودند شناسایی و بازداشت شدند. متهمان » نانسی فریدلی« 
با همدستی همســرش »تیلور«  پسر دو ساله را ربوده و با خود به خانه 
برده اند. با ناپدید شدن کودک جستجوهای پلیس آغاز و فیلم دوربین های 
مداربسته »نانسی«  را در حالیکه دست پسر بچه در دستانش است هنگام 
خروج از مهد کودک کلیسای »ریورویو« ویرجینیا نشان داد که به سمت 
خودرویی در حال حرکت بوده که همسرش به عنوان راننده در انتظار این 
دو بوده است.ماموران پلیس با شناسایی هویت زن محل زندگیشان را یافته 
و موفق شدند تا پسر بچه را بدون هیچ آسیبی نزد خانواده اش بازگردانند.

مرزبانی که متجاوز سریالی بود
  مرزبان سرشناس به عنوان متجاوز سریالی زنان شناسایی و بازداشت 
شــد. متهم » جان دالی سوم« ۵۷ ساله محکوم شده که به زنان  ودختران 
زیادی در مدت کاری اش بین ســالهای ۱۹۹۹ تا ۲۰۰۵ میلادی در مرز 
آریزونای آمریکا تجاوز کرده است.اکنون با گذشت سالها شاکیان این مرزبان 
بازنشسته خواهان رسیدگی به پرونده تجاوزات این افسر مرزبانی شده اند.با 
روشن شدن زاوایای تاریک پرونده این متهم پلیس نام این مرزبان را با توجه 
به تعدد تجاوزاتش »متجاوز دره شرقی« نامید.اطلاعات پلیس آریزونا نشان 
میدهد که اغلب قربانیان وی زنان سفید پوست بین ۲۱ تا ۴۱ سال بوده اند.

 در یک مراسم جشن تولد رخ داد
۷ کشته براثر تیراندازی در کلرادو آمریکا

  تیراندازی در یک مراســم جشــن تولد در ایالــت کلرادو آمریکا به 
کشته شــدن هفت نفر منجر گردید.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از 
آسوشیتدپرس، تیراندازی در یک جشن تولد در ایالت کلرادو آمریکا هفت 
کشته بر جا گذاشت.بر اســاس این گزارش، فرد مهاجم با تیراندازی به 
ســمت حاضران در این مراسم ۶ نفر را کشت.وی همچنین با شلیک به 
خود، به زندگی خودش نیز پایان داد.این حادثه در شــرق شهر »کلرادو 
اســپرینگز« رخ داده و هویت فرد مهاجم و انگیزه وی از این اقدام هنوز 

اعلام نشده است.

کشف 8 تن داروی قاچاق در فرودگاه
  ســرویس حوادث// اعضای یک باند که قصد داشــتند 8 تن 
دارو را در پوشــش اتصالات لوله  از کشور خارج و به افغانستان 
منتقل کنند در فرودگاه مشهد شناسایی و سه متهم نیز در این ارتباط 
دستگیر شدند.ســردار ابراهیم قربانزاده، جانشین فرمانده انتظامی 
خراسان  رضوی در حاشیه بازدید از این محموله قاچاق در فرودگاه 
مشــهد در جمع خبرنگاران گفت: به منظور انجام مأموریت اصلی 
پلیس برای مبارزه با قاچاق دارو در خارج از شــبکه های توزیع، 
پلیس فرودگاه مشهد به چند نفر که همراه بار مسافران قصد انتقال 
دارو به خارج از کشور را داشتند مشکوک شده و آنان را تحت نظر 
قرار داد.در ادامه مشــخص شــد این افراد داروها را در پوشــش 
اتصالات لوله  به خارج از کشــور منتقــل می کردند و مقصد آن ها 
کشور افغانستان بود. در این عملیات هشت تن دارو به ارزش 1۴ 
میلیارد ریال کشــف و ضبط شد و سه نفر در این ارتباط دستگیر 
شــدند که ۲ نفر آنان تبعه خارجی هستند و تحقیقات برای یافتن 
همدستان آنان در داخل کشور ادامه دارد.جانشین فرمانده انتظامی 
خراســان  رضوی از پلمب یک داروخانه که با این باند در ارتباط 
بود نیز خبر داد.در همین رابطه دکتر یوســف مهرافشان، کارشناس 
مدیریت نظارت بر امــور دارو و مواد تحت کنترل معاونت غذا و 
داروی دانشگاه علوم  پزشکی مشهد نیز گفت: داروها دست کم سه تا 
پنج سال تاریخ انقضا دارند. بنابراین داروخانه ها برای مصرف یک 
تا یک و نیم سال خود داروها را انبار می کنند و نگهداری این مقدار 
دارو در انبار یک دارخانه غیر طبیعی نیست اما یک داروخانه، دارو 
را خارج از شبکه رسمی توزیع، نگهداری کرده و به فروش رسانده 
و دســتگاه های نظارتی از وجود انبار آن بی اطلاع بوده اند بنابراین 
پرونده قاچاق دارو تشکیل و داروخانه تعطیل شد تا پرونده آن در 

کمیسیون مربوطه رسیدگی شود. 

فرمانده مرزبانی بوشهر: 
شناور حامل سوخت قاچاق 

در خلیج  فارس بوشهر توقیف شد
  سرویس حوادث//  فرمانده مرزبانی استان بوشهر از توقیف 
یک شناور حامل سوخت قاچاق در خلیج  فارس بوشهر خبر داد.

سردار ولی الله رضایی نژاد اظهار داشت: مبارزه با تخلفات اقتصادی 
یکی از اولویت های مرزبانی است.وی بیان کرد: حفاظت و صیانت 
از مرزهای دریایی در طول نوار ســاحلی و در قالب پایگاه های 
دریابانی با قاطعیت در دســتور کار نیروهای مرزبانی قرار دارد.
رضایی نژاد افزود: کارکنان دریابانی استان با همکاری خوب مردم 
ساحل نشین، متدین و ولایتمدار با تمام توان با مخلان اقتصادی 
و قاچاقچیان برخورد قاطع می کنند.وی گفت: یک فروند شناور 
حامل 1۲ هزار لیتر ســوخت قاچاق از نــوع گازوئیل به ارزش 
تقریبی 1.۵ میلیارد ریال با تلاش نیروهای مرزبانی توقیف شد و 
در همین راستا 8 متهم نیز دستگیر شدند. فرمانده مرزبانی استان 
بوشهر تصریح کرد: تلاش دریابانان بر مبارزه جدی با قاچاق کالا 
و ســوخت، با توجه به پیامدهای غیراقتصادی قاچاق در دستور 

کار قرار گرفت.

هشدارها و توصیه های انتخاباتی پلیس فتا 
به مردم و نامزدها

 ســرویس حوادث// رییس مرکز تشخیص و 
پیشگیری از جرائم سایبری پلیس فتای ناجا 
انتخاباتی هشدار  به کلاهبرداری های  نسبت 

داد. 
  ســرهنگ علی محمد رجبــی دراین باره گفت:  
کلاهبــرداران و مجرمان ســایبری از هر بســتر 
و فرصتی بــرای انجام اقدامــات مجرمانه خود 
 اســتفاده می کنند و در این راســتا نیز با توجه به 
نزدیک شــدن به ایــام انتخابات ممکن اســت 
کلاهبــرداران به بهانه هــای مختلف اقــدام به 
کلاهبرداری از هموطنــان می کنند. وی ادامه داد: 
از جمله مواردی که ممکن اســت کلاهبرداران با 
سوءاستفاده از آن اقدام به انجام اقدامات مجرمانه 
کنند کلاهبرداری با ترفند ایجاد اپلیکیشــن های 
انتخاباتــی در پوشــش تبلیغ و ارســال آن در 
شــبکه های اجتماعی گوناگون است. سودجویان 
می توانند با ایــن حربه از بعضــی از نامزدهای 
انتخابات به خصوص داوطلبان انتخابات شوراها 
که تعداد زیادی دارند کلاهبــرداری  کنند.رجبی 
ادامــه داد:  تحریک افــراد به دانلــود و نصب 
برخی نرم افزارها با عنــوان اخبار انتخابات و ... 
 نیز از جمله مواردی اســت که می تواند منجر به 
مجاب کردن افراد برای اســتفاده از نرم افزارهای 
جعلی و مخرب شــود. رئیس مرکز تشخیص و 
پیشگیری از جرائم سایبری پلیس فتای ناجا با بیان 

اینکه یکی دیگر از شگردهای کلاهبرداران سایبری 
راه اندازی گروه هایی در شــبکه های اجتماعی و 
دعوت از کاربران برای افزودن مخاطب و جذب 
فالور است، گفت: این گروه ها که با عنوان »اد بزن، 
پول بگیر«  نیز شناخته می شــوند و این طور به 
کاربران خود القاء می کند که در ازای دعوت تعداد 
مشــخصی کاربر به گروه، مبالغی به حساب آنان 
واریز می شــود در حالی که اینطور نیست و حتی 
ممکن اســت از اطلاعات کاربران نیز سواستفاده 
شود. وی در پایان تاکید کرد که شهروندان خبرها 
و رویدادهای مربوط به انتخابات را باید از طریق 
رســانه های رســمی پیگیری کرده و داوطلبان 
 نیز بــرای انجام تبلیغات در موعــد قانونی باید

 از بســترهایی که در قانون مشخص شده استفاده 
کنند.

متهم در دادگاه:

پدر و مادر همسرم مرا قصاص نمی کنند

کمیسیون  معاملات

  آگهی مزایده عمومی شماره 1 - 1400 
شرکت سرمایه گذاری و توسعه ی قشــم در نظر دارد فروش تعداد ۳ دستگاه خودروی سواری متعلق به خود 
را مطابق با لیست پیوســت و با شرایط مندرج در برگه شرایط و مشخصات معامله از طریق مزایده عمومی به 

اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شرایط به صورت یکجا فروش برساند . 

نوبت اول

قیمت پایه کارشناسی و مبلغ تضمین به شرح ذیل می باشد :

- نوع تضمین شــرکت در مزایده : به صــورت ضمانت نامه بانکی یا واریز نقدی به حســاب شــماره 
۳۱۰۱۰۰۴۷۴۸۹۷۶ بانک سپه شعبه سنایی به نام شرکت سرمایه گذاری و توسعه ی قشم .

- مهلت دریافت اســناد مزایده : متقاضیان می توانند پس از واریز مبلغ ۱/۵۰۰/۰۰۰ ریال به حســاب 
۳۱۰۱۰۰۴۷۴۸۹۷۶ بانک سپه شعبه سنایی به نام شرکت سرمایه گذاری و توسعه ی قشم ، جهت دریافت 

اسناد و مدارک مزایده از تاریخ ۱۴۰۰/۰۲/۲۲ لغایت ۱۴۰۰/۰۲/۲۹ مراجعه نمایند . 
- مهلت تحویل اسناد مزایده : از تاریخ۳۰/ ۱۴۰۰/۰۲ لغایت ساعت ۱۳ روز شنبه تاریخ ۱۴۰۰/۰۳/۰۸

 - زمان و محل تشکیل کمیسیون و بازگشایی پاکتها : روز یکشنبه تاریخ ۱۴۰۰/۰۳/۰۹ ساعت ۱۰ صبح به 
آدرس : قشــم - شهرک سام و زال - ورودی اول - روبروی درمانگاه شهید درمانگاه دارا - ساختمان شان- 

طبقه دوم - واحد ۳ .
 - محل دریافت و تحویل اسناد مزایده : قشم - شهرک سام و زال - ورودی اول - روبروی درمانگاه شهید 

درمانگاه دارا ساختمان شان - طبقه دوم - واحد ۳ شماره تماس: ۰۹۱۲۰۲۶۸۷۲۳
 سایر توضیحات :  - خودروهای مذکور پلاک منطقه آزاد قشم بوده و فقط برای استفاده در جزیره ی قشم می 

باشد و امکان انتقال به سرزمین اصلی را ندارد . 
- به پیشنهاداتی که پس از انقضای مدت مقرر در آگهی واصل شود ترتیب اثر داده نخواهد شد . 

- سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مزایده مندرج است . 
- هزینه انتشار آگهی مزایده به عهده برنده مزایده، می باشد . 

- پرداخت مبلغ مزایده به صورت یکجا و نقد.

خودرو

سواری پروتون ایمپیان

سواری استیشن
هیوندای توسان
سواری هیوندای

اکسنت

 مبلغ تضمین شرکت 
در مزایده)ریال (

000/ 45/000 ریال

000/ 250/000 ریال

000/ 130/000 ریال

قیمت پایه کارشناسی 
)ریال (

000/ 450/000 ریال

000/ 2/500/000 ریال

000/ 1/300/000 ریال

مشخصات

2008رنگ نقرهای به شماره پلاک 54451 قشم

2011 رنگ سفید به شماره پلاک 41191 قشم

2012 رنگ نقرهای به شماره پلاک 46269 

تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/02/21 - تاریخ انتشار نوبت دوم : 1400/02/27 

اصل سند و فاکتور فروش خودروی سواری لیفان ایکس ۶۰ مدل ۹۵ 
به رنگ سفید به شماره انتظامی ۷۹۵ ب ۵۱ ایران۸۴ و شماره شاسی

NAKSG۴۳۱۳FB۱۳۱۷۲۴ وشماره موتور LFB۴۷۹Q۱۴۱۱۰۱۵۶۶ به نام 
سید محمدرضا شکوهی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد

مفقودی 
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مردم از هرگونه تجمعات خانوادگی 
در تعطیلات پیش رو خودداری کنند

  ســرویس شهرســتان// فرماندار حاجی آباد گفت:ســفرهای 
جاده ای از ســاعت ۱۲:۰۰ روز سه شنبه ،۲۱ اردیبهشت تا ظهر 
روز شــنبه ۲۵ اردیبهشت ماه در این شهرستان ممنوع خواهد بود.

حمید جهانگیری فرماندار حاجی آباد در نشســت ستاد شهرستانی 
مقابله با ویروس کرونا با اشــاره به تشدید کنترل ها و نظارت ها 
در روزهای پایانی هفته جاری اظهار کرد:کلیه ســفرها از ساعت 
۱۲:۰۰ روز سه شــنبه ۲۱ اردیبهشت تا ظهر شنبه ۲۵ اردیبهشت 
مــاه ممنوع و هرگونه ترددی توســط دوربین هــای ثبت تخلف 
 ثبت و جرایم در این بازه زمانی بخشــیده نخواهند شــد.فرماندار 
حاجی آباد با بیان اینکه از ابتدای شروع واکسیناسیون کرونا بیش از 
۱۰۸۰ نفر از کادر بهداشت و درمان،اورژانس،بیماران خاص،کادر 
آرامستان،پاکبانان،داوطلبان هلال احمر،جانباران بالای ۵۰ درصد 
و افراد بالای ۷۵ سال در شهرستان واکسینه شده اند، افزود:متاسفانه 
درصد بالایی از مبتلایان کرونا مربوط به دورهمی ها و مراسم های 
خانوادگی اســت که نشان دهنده ساده انگاری و بی توجهی به این 
بیماری است.رئیس ستاد شهرستانی مقابله با کرونا تاکید کرد:بهبود 
شرایط موجود تنها با همراهی و همکاری مردم حاصل می شود که 
باید ضمن رعایت دســتورالعمل های بهداشتی از هرگونه دورهمی 
خانوادگی در تعطیلات پیش رو خودداری کرد. به گزارش شــبکه 
اطلاع رســانی هرمز؛ وی اضافه کرد: نیروی انتظامی، بخشداران و 
دهیاران در سطح روستا مبادی ورودی شهرها و روستاها را کنترل 
و از تردد افراد غیربومی جلوگیری کنند.همچنین ناظران بهداشتی 
بر رعایت فاصله اجتماعی و اســتفاده از ماسک از سوی اصناف و 

ادارات نظارت داشته باشند.

 مصون سازی خانواده ها از فضای مجازی 
با ترویج فرهنگ سواد رسانه ای 

    صادق    بارانی-  سرویس شهرستان//  فرمانده سپاه میناب گفت: یکی از 
برنامه هایی که در قــرارگاه های تحول محلات  نیاز به ورود جدی 
است بالا بردن سطح سواد رسانه ای خانواده ها از آسیب های فضای 
مجازیســت.به گزارش خبرنگار دریا ؛ ســرهنگ حسین درویشی 
فرمانده ناحیه مقاومت بسیج سپاه میناب در جمع اصحاب رسانه بحث 
رســانه و فضای مجازی را مورد تاکید قرار داد و گفت: دشمن برای 
تحقق اهداف خود در بستر فضای مجازی خانواده ها را مورد هدف 
قرار داده است.فرمانده سپاه میناب با بیان اینکه دشمن فضای مجازی 
را بستری برای اشاعه تهدید و آسیب های خود بر علیه نظام و انقلاب 
در پیش گرفته است افزود: قرارگاه های تحول محلات بستری بسیار 
مناســب برای آگاه سازی و مصون ســازی خانواده ها در مقابل هر 
گونه تهدید هاست.وی تصریح کرد: عدم آشنایی مناسب خانواده ها 
با فضای مجازی و در مقابل اســتفاده روزمره جوانان و نوجوانان و 
حتی کودکان از این فضا بدون داشــتن ســواد رسانه ای خانواده ها 
 را در معرض تهدید و آســیب قرار داده است.وی تصریح کرد: اغلب 
آســیب هایی که خانواده ها متحمل می شــوند به جهت پائین بودن 
 سطح سواد رسانه ای است و همچنین خانواده هایی که از سطح سواد 
 رســانه ای بالاتــری برخوردارنــد در مقابل هجمه های دشــمن 
موفق تر عمل کرده اند.سرهنگ درویشی رسانه و فضای مجازی را 
 پتانسیلی قوی برای انعکاس برنامه ها و اقدامات بسیج و سپاه در دل 
قرارگاه های تحول محلات بسیج در ســطح شهرستان عنوان کرد.
 وی با اشــاره بــه فعالیت و اجرای برنامه هــای متنوع فرهنگی در 
قرارگاه های تحول این شهرســتان گفت: رسانه و فضای مجازی با 
 قدرت بیشــتری برای آگاه بخشــی و برگزاری کلاس های ســواد 
رسانه ای برای کاهش آسیب ها و معضلات، مشاوره در زمینه سبک 
زندگی اسلامی با الگوپذیری از سیره ائمه در سطح جامعه اقدام کنند.

در یک اقدام خداپسندانه صورت گرفت؛
جمع آوری ۲۵میلیون تومان 
برای بیمار سرطانی در رودان

  سرویس شهرســتان// با همت پایگاه بسیج شهیدشاکری زاده 
محله بندمیر رودان در برگزاری جشــن گلریزان، ۳۰میلیون تومان 
برای درمــان یک بیمار ســرطانی جمع آوری شــد. به گزارش 
 شــبکه اطلاع رســانی هرمز؛ علی حاجبی فرمانده پایگاه بســیج 
شهید شــاکری زاده محله بندمیر رودان در گفتگو با هرمز گفت: با 
همت گروه جهادی و بســیجیان پایگاه مقاومت در برگزاری جشن 
گلریزان، ۳۰میلیون تومان برای درمان یک بیمار ســرطانی محله 
جمع آوری شد.وی اظهار کرد: استقبال خوب مردم و خیرین از این 
جشن، نشــان دهنده این است که فرهنگ انفاق و از خود گذشتگی 
در بین اقشــار مختلف به خوبی در حال نهادینه شدن است.حاجبی 
افزود: جشــن گلریزان می تواند زمینه ســاز تحکیم بخش فرهنگ 
مشــارکت را در جامعه فراهم کرده و در کمک به نیازمندان، مردم 
 و خیرین می توانند پیشــگام باشــند.فرمانده پایگاه بســیج شهید

شاکری زاده خاطرنشــان کرد: برای مواردی چون آزادی زندانیان، 
 کمک به خانواده ها بی سرپرســت و دیگر بیماران نیازمندان محله 

جشن های گلریزان دیگری برگزار می کینم.

خبری

گزارش

 حمله به کندوهای طبیعی زنبور عسل به وسیله آتش باعث انقراض نسل آنان
 و آتش سوزی درختان می گردد

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

پنجمین همایش ملی خلیج فارس در بندرکنگ

گروه گزارش // همایش ملــی خلیج فارس در 
بندرکنگ در پنج دوره ای کــه برگزار گردید، 
و  است  داشــته  خوبی  نســبتا   دستاوردهای 
 خلیج فــارس پژوهان محلــی و منطقه ای و 
بین المللی در این همایش ها به ایراد ســخن 

پرداختند. 
  در این همایش ها تلاش گردید تا تنوع موضوعی 
و نو آوری در مطالب به خوبی وجود داشته باشد.  
در پنجمین همایش نیز افراد زیادی به ایراد سخن 
پرداختند. در بخش نخست این نوشتار به سخنرانی 
برخی از اساتید پرداخته شد. در این بخش نیز به 
مباحث سخنرانان دیگر همایش پرداخته می شود. 
مقاله ای تحت عنوان پدیدارشناسی گردشگری در 
جامعه محلی بندرکنگ توسط سرکار خانم سوده 
شهریاری نسب دانشجوی دکتری دانشگاه علم و 
فرهنگ در رشته گردشگری ارائه گردید ایشان در 
سخنرانی خود عنوان نمودند که اگر گردشگری را 
پدیده ای اجتماعــی در نظر بگیریم، می توان این 
مسئله که چرا جامعه شناسان تا این حد به موضوع 
گردشگری علاقه مند شــده اند را دریابیم. آن ها 
بیشــتر توجه خود را به جنبه هــای اجتماعی-
فرهنگی گردشگری مانند رفتار افراد و گروه ها در 
رابطه با گردشگری و اثرات گردشگری بر جامعه 
معطوف می سازند. چرا که گردشگری به عنوان یک 
 پدیده ی اجتماعی-فرهنگی، در روابط بین جوامع و 
 فرهنگ ها اثرات عمیقی بر جامعه و مردمان آن بر 
 جای می گذارد و منشــاء تغییرات و تحولات و

الگو برداری هــای گوناگونی می شــود. با این 
همه جامعه شناســی گردشــگری حــوزه تازه 
و نوپایی اســت که به بررســی علمــی روابط 
متقابــل بین جامعــه و گردشــگری و درک این 
مطلب که ایــن پدیده چه نقشــی در فرایندهای 
اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی می تواند داشــته 
 باشــد می پردازد. تلاش این حوزه آن اســت که 
رهیافت های جامعه شناختی را به گونه ای بسط 
دهد تا بتــوان پیدایش و پویایــی نهاد اجتماعی 
گردشــگری را بررسی نمود. گردشگری اکنون بر 
پیامدهای اجتماعی بازدید از یک مقصد بر روی 
ساکنین محلی و همچنین انگیزه های جامعه بومی 
از مشارکت و یا عدم مشارکت در گردشگری نیز 
توجه می نماید. چرا که چنین مشــارکتی نه تنها 
منجر به ســودآوری اقتصادی و درآمدزایی برای 
جامعه محلی می گردد بلکه بــا القای این حس 
که افراد نیز در چرخاندن اقتصاد مقصد نقشــی بر 
عهده دارند، منزلت اجتماعی آنها را ارتقا می بخشد. 
افرادی که در چنین زمینه ای قرار می گیرند نیز به 

تعامل مطلوب تری با گردشگر دست زده و تلاش 
می کنند توجــه او را به خود جلب نمایند. چنین 
روابطی، خواه رابطه میان کنشــگران یک جامعه 
و گردشــگران و خواه رابطه افراد جامعه مقصد با 
یکدیگر، بدون شــک تأثیر مثبتی بر کسب وکار 
افراد خواهد گذاشت.ایشان در ادامه بیان نمودند که 
پژوهش حاضر به بررسی پدیده ی جامعه شناسی 
گردشگری از نگاهی متفاوت و بر اساس تجارب 
زیسته ساکنان پرداخته است. یافته های مطالعه تجلی 
نگاه جامعه محلی بندر تاریخی کنگ به توسعه ی 
گردشــگری در این شهر است. نتایج نشان داد که 
رشــد گردشگری اثرات مهم و عمیقی در پذیرش 
ساکنان شهر برای توسعه ی گردشگری داشته است. 
با توجه به ســابقه و توسعه ی گردشگری در شهر 
تاریخی کنگ ساکنین از منافع آن بهره مند شده اند 
و از توسعه ی زیر ساخت ها، وضعیت معیشتی سود 
جسته اند و سطح زندگیشان ارتقا پیدا کرده است. 
 از امکانات تفریحی و رفاهی و تســهیلاتی که با 
توسعه ی گردشگری ایجاد شده است بهره برده اند 
و به حفظ میراث ملموس و ناملموس خود علاقه 
مند گشته اند و از آن پاسداری و صیانت می کنند. 
 با گردشگران و مسئولان شــهر خود در راستای 
توســعه ی گردشگری همراه شــده اند و امید به 
ارتقای ســطح زندگی خود بــا افزایش درآمد و 
ایجاد مشاغل متنوع گردشگری دارند. لزوم افزایش 
آگاهی ساکنین از جنبه های مثبت و منفی توسعه 
گردشگری در منطقه می تواند تاثیرات منفی آن را 
تا حد ممکن کاهش دهد و تاثیرات مثبت آن را تا 
حداکثر ممکن افزایش دهد. در صورتی که ساکنین 
از توسعه ی گردشگری در منطقه منتفع شوند مطمئنا 
از دیگر برنامه های توسعه ای حمایت خواهند کرد 
 و رضایت ســاکنین، رضایت گردشگر را در تمام 
زمینه ها  ارتقا خواهد داد. در ادامه این سخنرانی خانم 
شهریاری به مصداق های پدیدارشناسی گردشگری 
در جامعه محلی کنگ پرداختند و با مصاحبه هایی 
که در بندرکنگ بــا دریانوردان انجام داده بودند، به 
نتیجه گیری پرداختند.ســخنران بعدی این همایش 
جناب آقای دکتر صادق زحمت زاد استاد دانشگاه 
دکترای جامعه شناســی بودند که در مورد توسعه 
نیافتگی و دلایل آن در جامعه بندرلنگه و تا حدودی 
بندرکنگ پرداختند. در ابتدای امر ایشان گذری بر 
تاریخ بندرلنگه داشــتند. تاریخ لنگه را از دوره بعد 
از اسلام و به ویژه از دوره صفویه به بعد مورد بحث 
قرار داده و عنوان نمودند که در دوره پیش از اسلام 
ســند یا مدرکی در ارتباط با بندرلنگه وجود ندارد 
که بتوان به آن اســتناد نمود. دوره قاجاریه را اوج 
پیشــرفت بندرلنگه و معروفیت آن قلمداد نمودند. 
دلایل فراز و فرود بندرلنگه و نقش کشف حجاب 

را در مورد بندرلنگه بررسی نمودند و عنوان نمودند 
که کشف حجاب یکی از عوامل افول بندرلنگه بوده 
و عوامل دیگری نیز در افول لنگه تاثیرگذار بودند. 
ایشان مباحث متعددی راجع به شکل گیری و افول 
بندرلنگه  عنوان نمودنــد. از اتحاد و همدلی مردم 
بندرلنگه و بندرکنگ و پیشرفت این دو بندر سخن 
گفتند. نگاه ایشان این بود که برای کارهای عمرانی و 
توسعه شهری می بایست محلات بنادر کنگ و لنگه 
از نظر فرهنگی و اجتماعی مورد بررسی قرار گیرد. 
توسعه نیافتگی در بندرلنگه را تحت تاثیر عدم رونق 
تجارت مروارید با ورود مروارید مصنوعی ژاپن به 
بازار، مهاجرت های گسترده و غیره قلمداد نمودند. 
دکتر زحمت زاد با نظریه توســعه نیافتگی امانوئل 
والراشــتاین که مرتبط با توسعه نیافتگی در جهان 
سوم است به دلایل توســعه نیافتگی در بندرلنگه 
 پرداختند. ایشان همچنین پیشنهاد دادند که تحقیقات 
جامعه شناســی می تواند در شهر نشینی و توسعه 
فرهنگی جوامــع خلیج فارس تاثیرگذار باشــد.
خانم کلانتر کارشناس ارشد باستان شناسی نیز به 
موضوعی تحت عنوان باستان شناسی زیر آب در 
بندرکنگ: پتانسیل ها و نیازها پرداخته و در چکیده 
مقاله خود این گونه آورد: »باستان شناسی زیرآب به 
صورت علمی در دهه پنجاه میلادی به دنبال اختراع 
دستگاه تنفس زیر آب )Aqualung( شکل گرفت 
و پــس از آن، گام به گام، بــا ترکیب اصول علوم 
دریایی و همچنین باســتان شناسی روش شناسی 
و متد خود را تدوین کرد. بدون شــک، تفاوت در 

محیطِ زیرآب نســبت به روی زمین، باعث تفاوت 
بسیاری در روشِ کار و اصول باستان شناسی زیرآب 
نسبت به روی زمین می شود و به همین دلیل تربیت 
 نیــروی کار متخصــص از بزرگترین چالش های 
باستان شناسی زیرآب است. تکنولوژی و دسترسی به 
تجهیزات بررسی و کاوش از دیگر چالش های پیش 
روی این گرایش است چرا که کار کردن در محیط 
زیرآب- یعنی مکانی که انسان از لحاظ بیولوژیکی 
قادر به زیستن نیست- بیش از هر گرایش و شاخه 
 دیگری به تکنولوژی وابسته است. از طرف دیگر، 
خلیج فارس به عنوان شــاهراهی حیاتی در طول 
تاریخ انباشته از داده های باستان شناختی است که 
یافتن آنها می تواند پاسخ به بسیاری از پرسش های 
علم تاریخ باشد. علاوه بر آن، پاسداری از حقانیت 
نامِ خلیج فارس، که با هویت ملی ایرانیان گره خورده 
اســت، وظیفه همگانی و ملی همه ما است. از این 
رو، در ارائة پیش رو به صورت موردی به بررســی 
پتانسیل ها و چالش های پیش روی باستان شناسی 
زیرآب در بندر-شهر تاریخی کنگ پرداخته می شود 
و از راهکارهــای ممکن برای انجام این مهم بحث 
خواهد شد.« ارائه این ســخنرانی که با تصاویر و 
عکس های متعدد همراه بود، نشان داد که آیا ممکن 
است باستان شناســی زیرآب در بندرکنگ کارکرد 
داشته باشد. در این سخنرانی نقشه های مغناطیسی 
ســواحل بندرکنگ که ممکن است باستان شناسی 
زیرآب در بندرکنگ را نشــان دهــد در دید عموم 
 قرار گرفت. نگاه این پژوهشــگر این بود که باید با

شیوه های متعدد  برای بررسی باستان شناسی زیر 
آب در بندرکنگ به کار گرفته شود، تا مشخص گردد 
آثار تاریخی و باستانی و یا مواردی که نشان دهنده 
 باستان شناســی زیرآب در بندرکنگ است، یافت 
می شود. و عنوان برخی از این شیوه های جستجو برای 
 باستان شناسی زیرآب گران قیمت بوده و برخی از 
آن ها نمی توانســتند در بندرکنگ کارآیی داشــته 
باشند.پتانسیل ها و نیازهای باستان شناسی زیرآب 
در بندرکنگ در این ارائه مطرح گردید و ســخنران 
بر این نظر بود که شــاید مواردی از باستان شناسی 
زیــرآب اطراف برج مدور یافــت گردد و نیازهای 
زیادی برای بررســی باستان شناســی زیر آب در 
بندرکنگ وجود دارد و ممکن است برخی از آثار در 
کرانه های بندرکنگ و زیر شن های ساحل مدفون 
گردیده باشد. بنابراین نشانه هایی وجود دارد که بتوان 
باستان شناســی زیرآب را در بندرکنگ هم بررسی 
کرد. مشکلاتی هم برای بررسی باستان شناسی زیر 
آب وجود دارد که از جمله آن کمبود دید در دریا در 
مناطق خلیج فارس بر عکس دریاهای آزاد اســت 
که همین عامل باعث می گردد، جستجوگر در سطح 
بسیار پایین برای پیدا نمودن اشیا و آثاری که مرتبط 
با باستان شناسی زیرآب است، حرکت نماید. در ادامه 
نیز به شناخت وسایلی که در باستان شناسی زیرآب 
کاربرد دارد، پرداخته شــده و شــیوه استفاده از این 
وسایل توضیح داده شد. این همایش سخنرانان دیگر 
نیز داشت که در نوشتار آتی و به عنوان بخش سوم 

همایش به آن پرداخته می شود. 

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

طرح :بیتا هوشنگی

ســرویس شهرســتان//  رئیس جمعیت هلال احمر 
قشم گفت: از سال گذشته تاکنون 2۱ خانه هلال احمر 

روستایی در قشم افتتاح شده است. 
  احمدنور سرودی افزود: همچنین در این مدت ۳۳۰ تنَ در 
رده های سنی نوجوانان، جوانان و بزرگسالان آموزش های 
همگانی شامل کمک های اولیه، مخاطرات و پایه داوطلبی 
را در این خانه ها آموزش دیدند.وی خانه های هلال احمر 
روســتایی را پل ارتباطی جمعیت هلال احمر و روستاها 
دانست و تصریح کرد: این خانه ها زمینه را برای مشارکت 
فعال مردم روســتا در زمینه های امدادی و بشردوســتانه 
فراهم می کند.رئیس هلال احمر قشــم ادامه داد: جذب و 
سازماندهی اعضا و داوطلبان روستایی، آموزش همگانی 
کمک های اولیــه و آمادگی در برابــر مخاطرات، ایجاد 
کارگروه توانمندســازی جوانان، دعوت و جذب خیران 
روســتا و محلات از فعالیت های خانه هلال روستایی به 

شمار می رود.
  وی اظهار کرد: خانه های هلال در راســتای تحقق شعار 
»هر خانواده، یک امدادگر « و اشاعه آموزش های همگانی 
برای مقابله در برابر مخاطرات طبیعی راه اندازی شــده که 
می تواند در بخش های مدیریت بحران نقش مهمی را ایفا 
کند.ســرودی از برگزاری دوره های آموزشــی در پایگاه 
ســاحلی و جاده ای شهدای قشم خبرداد و افزود: پارسال 
تعداد  ۲۷ تنَ در دوره تخصصی امداد و نجات، ۲۰ تنَ در 
دوره پیش بیمارستانی، ۲۵ تنَ در دوره اسکان اضطراری 

و ۱۸ تنَ نیز در دوره حوادث جاده ای شرکت کردند.۸۰۰ 
مســافر ورودی به فرودگاه قشم غربالگری کرونا شدند.

رئیس جمعیت هلال احمر قشــم گفت: از ابتدای اجرای 
طرح غربالگری مســافران برون مرزی در مجموع ۸۰۰ 
مســافر در فرودگاه بین المللی قشــم مورد غربالگری 
بیماری کرونا قرار گرفتند.ســرودی افــزود: ۱۱ امدادگر 
 جمعیت هلال احمر قشم به صورت داوطلبانه در فرودگاه 
بین المللی قشم حاضر شدند و به ارایه خدمت پرداختند.۳۰ 
داوطلب هلال احمر قشم در طرح شهید سلیمانی حضور 
دارند . رئیس هلال احمر قشــم گفت: ۳۰ داوطلب هلال 
احمر این شهرســتان در قالب ۱۵ تیم در مبارزه با شیوع 
ویروس کرونا در طرح شهید سلیمانی حضور فعال دارند.

وی افزود: با هدف پیشــگیری و کنترل شــیوع ویروس 
کرونا، در کمیته نظارت طرح ناظران سلامت، این داوطلبان 
تاکنون به ۹۴۰ خانواده خدمــات ارائه کردند.به گزارش 
ایرنا، سرودی تصریح کرد: این خدمات به صورت مشترک 
با همکاری شبکه بهداشت، بسیج  و اصناف منطقه آزاد با 
هدف حمایت از زندگی و ســلامت انسان ها، قطع زنجیره 
ویروس کرونا، کنترل و نظارت بر دستورالعمل های بهداشتی 
در حال اجرا است. شهرستان قشم شامل جزیره های قشم، 
هنگام و لارک با ۱۵۰ هــزار نفر جمعیت از تنگه هرمز 
به موازات سواحل استان هرمزگان به طول ۱۵۰ کیلومتر 
و عرض میانگین ۱۱ کیلومتــر در آب های خلیج فارس 

گسترده شده است.

۲1خانه هلال احمر در قشم افتتاح شد
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مهران ســلطانی نژاد سرویس استان ها // 
استاندار بوشهر گفت: ۷۰ درصد از کشفیات 
مواد مخدر سال گذشته در حوزه دریا بوده 

است.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ، عبدالکریم 
گراوند در نشست شورای هماهنگی مبارزه 
با مواد مخدر اســتان بوشهر اظهار داشت: 
استان بوشهر برای ســوداگران مرگ ناامن 
شده است.وی از ضرورت استقرار دستگاه 
ایکــس ری کانتینــری در بنــدر دیر برای 
مقابلــه با قاچاق مواد مخــدر گفت: توجه 
بــه برنامه های فرهنگــی و اجتماعی برای 
پیشگیری از اعتیاد ضروری است.گراوند با 
بیان اینکه اقدامات و طرح های مختلفی برای 
مقابله با مواد مخدر در حوزه های فرهنگی 
انجام شــده که درخور تحسین است افزود: 
قاچاقچیان در ســال های اخیر حمل مواد 
مخدر از خشکی به سمت دریا سوق داده اند 
که با تلاش های انجام شده اکنون این حوزه 
هم برای سوداگران مرگ با حضور مستمر 
نیروهای مبارزه کننده ناامن شــده اســت.  
اســتاندار بوشهر، با اشاره به حضور مستمر 
نیروهای مبارزه کننده با سوداگران مرگ در 
سواحل، دریا و خشــکی افزود: استفاده از 
ظرفیت نهادهای مردمی و سمن ها در حوزه 
فرهنگی باید بیشتر مورد توجه قرار بگیرد 
تا جوانان و نوجوانان از بلای خانمان سوز 

اعتیاد در امان باشند.
  گراوند از تدوین ســند اجتماعی اســتان 
بوشــهر خبر داد و خاطرنشان کرد: در سند 
اجتماعی استان بوشــهر که با حضور وزیر 
کشور رونمایی شد توجه ویژه ای به بخش 
فرهنگی و اجتماعی جامعه شــده است.وی 

اضافــه کرد: مواد مخــدر اکنون به صورت 
اجتماعی با مشــارکت عموم مردم درآمده 
است و باید از همه ظرفیت های دانشگاهی، 
نیروی انتظامی، سمن ها و سازمان های مردم 
نهاد در حوزه فرهنگی مبارزه با مواد مخدر 

استفاده شود.
  اســتاندار بوشــهر با قدردانــی از تلاش 
نیروهای مبارزه کننــده با قاچاقچیان مواد 
مخدر تصریح کرد: نیروهای انتظامی، نظامی، 
امنیتی، مرزبانی و دیگر بخش ها در عرصه 
مقابله با سوداگران مرگ خوش درخشیده اند 
 که ایــن مهم ســبب ناامن شــدن فضای 
استان بوشهر برای فعالیت قاچاقچیان شده 

است.
وی با تأکید بر تجهیز تمام بنادر و گمرگات 
اســتان بوشــهر برای مبارزه با مواد مخدر 
گفت: اســتقرار دستگاه ایکس ری کانتینری 
در بنــدر دیر که یکــی از مقاصد کالاهای 
صادراتی استان بوشهر به کشورهای حاشیه 
خلیج فارس است برای مقابله با قاچاق مواد 

مخدر ضروری است.
  گراونــد با بیان اینکه باید از همه امکانات 
برای مقابله با قاچاقچیــان مواد مخدر در 
بنادر و گمرکات استفاده کنند گفت: استفاده 
از سگ های موادیاب باید در برنامه پلیس 
مبارزه با مواد مخدر اســتان بوشــهر قرار 

بگیرد.
  اســتاندار بوشــهر خاطرنشــان کــرد: 
 موفقیت استان بوشــهر در عرصه مقابله با 
مرهون تلاش شــبانه روزی  مخــدر  مواد 
دســتگاه های مبارزه کننده از جمله نیروی 
انتظامی، اطلاعات، سپاه، دریابانی است که 

خدمات آنان درخور تحسین است.

استاندار بوشهر: 

۷۰ درصد از کشفیات مواد مخدر 
سال گذشته در حوزه دریا بود

فروردین :
امــروز نباید خطا کنیــد و تعهدات تــان را نادیده 
بگیرید، بلکه باید تا می توانید مسئولیت پذیر عمل 
کنید. متأســفانه، آن قدر وقت ندارید که به همه ی 
امور دلخواه تان بپردازید و در عین حال به تعهدات تان نیز وفادار 
بمانیــد. اگرچه دل تان می خواهد روزتان را به تفریح و شــادی 
بگذرانید، اما به نفع تان اســت که هرچه زودتر به محدودیت های 
خود اعتراف کنید. اگر اکنون کارتان را جدی بگیرید، بعداً با مشکل 

مواجه نخواهید شد.
 اردیبهشت :

 امــروز ممکن اســت تصمیم بگیرید کــه همه ی 
اطلاعات تان را رو نکنید، البته کسی متوجه این کار 
شما نخواهد شد. اما به شما توصیه می شود که ترس 
را کنار بگذارید و همه چیز را فاش کنید، در غیر این صورت باید 
بهای ســنگینی بپردازید. اکنون باید یاد بگیرید که انعطاف پذیری 
نشــان دهید. به جای این که بر موضع تان پافشاری کنید تا حرف 
خودتان را به کرسی بنشانید، بهتر است وارد مذاکره شوید و به توافق 
برسید. وقتی شانس در خانه اشان را می زند، تردید نکنید و زود در 

را به روی اش باز کنید.
   خرداد :

 امروز به نظر می رســد که دایره وار به دور خودتان 
می چرخید و هیچ کاری هم انجام نمی دهید، اما کاملًا 
آماده اید که از این روش ناکارآمد دســت بکشید و 
رویه ی جدیدی را در پیش بگیرید. رویکرد جدیدی که در پیش 
خواهید گرفت به این معنی نیست که باید برای همیشه مسیرتان را 
عوض کنید، فقط به شما یاد می دهد که شیطنت را کنار بگذارید تا 
کارهای نیمه تمامی که دارید به پایان برسند. اگر اکنون تعهدات تان 
را با نظم به انجام برســانید، بعداً با خیال راحت می توانید از سایر 

امور لذت ببرید.
 تیر :

امروز یک مشکل خانوادگی بروز می کند که نیازمند 
توجه شماســت، اما دل تان می خواهد که ای کاش 
به کار دیگری مشــغول می شــدید. سعی نکنید که 
از مواجه با مشکلات و مســایل جدی فرار کنید، با این کار فقط 
به مشــکلات دامن خواهید زد. از این که دیگران موضع شــما را 
 در ارتباط با یک موضوع مهم بفهمند واهمه نداشــته باشید. اکنون 
وظیفه ی ســنگینی به عهده دارید و باید سر حرفی که به عقیده ی 

شما درست است بایستید.
  مرداد :

امروز فکرهایی در ســر دارید که می خواهید انجام 
شان دهید، اما اول از همه باید با یک موضوع جدی 
دست و پنجه نرم کنید. به خاطر محدودیت هایی که 
دارید کج خلقی نکنیــد و انرژی خود را هدر ندهید. به جای این 
سعی کنید اوقات خوشی را برای خود فراهم کنید، به نفع تان است 

که اول به وعده هایی که داده اید عمل کنید. 
 شهریور :

ممکن اســت زمان زیادی را از دســت داده باشید و 
حالا که دیگر خیلی دیر شــده به این نتیجه رســیده 
 ایــد که باید اهداف تان را دنبال کنید. خوشــبختانه، 
می توانید کارهای بزرگی انجام دهید و به این ترتیب زمان از دست 
رفته را جبران کنید. همه ی پشتکاری که در این مسیر نشان می دهید 
به ثمر خواهد نشست. اما قبل از این که مسیر اهداف تان را دنبال کنید 

باید کارهای نیمه تمامی را که دارید به انجام برسانید. 
 مهر :

تعجب می کنید از این که چرا دیگران می توانند امروز 
را به خوشی و تفریح بگذرانند و شما کوهی انباشته از 
مسئولیت های متعدد دارید که باید به انجام برسانید. 
اما حواس تان باشــد که اگر مدام خودتان و سختی های تان را با 
دیگران مقایسه کنید، چیزی به دست نخواهید آورد. نظم و تعهد شما 
قبلًا سنجیده شده است و اکنون زمان آن است که قابلیت های خود 

را زیر فشار کار نشان دهید. 
 آبان :

امروز دقیقاً می دانید که به کجا می خواهید بروید، اما 
مسیر مشخصی را پیدا نمی کنید. موانعی جلوی راه تان 
را گرفته اند، اما خوشبختانه موقتی هستند. این موانع 
به این دلیل طراحی شده اند که شما را به چالش بکشانند. تصویری 
را که از آینــده دارید برای مدتی فراموش کنید، در عوض به تک 
تک قدم هایی که برمی دارید توجه کنید تا این که پیشــرفت تان 

مشخص تر شود. 
  آذر :

امروز به نظر می رســد که دوستان تان بیش از حد 
شــما را قضاوت می کنند و شــما هم فکر می کنید 
که قضاوت آن ها ناعادلانه اســت. فکر می کنید که 
انتظارات زیادی از شما دارند و مانع مسیری می شوند که در پیش 
گرفته اید. اما دیگران فقط به دنبال این هســتند که خودشان را از 
ماجراجویی های شما حفظ کنند. اما لزومی ندارد که ناراحتی کنید؛ 
به مسیرتان ادامه دهید و اصلًا برای تان مهم نباشد که چه کسی به 

شما می پیوندد.
 دی :

 امروز اســتقامت و پایداری شــما مورد تحسین قرار 
می گیرد. پشتکار و مداومتی که نشان می دهید باعث 
می شود تا در مدت زمان تعیین شده به اهداف تان دست 
پیدا کنید. صبوری شما مورد آزمایش قرار خواهد گرفت و لازم است 
که مشکلات زندگی را مهار کنید. ترجیح می دهید که مسیر پیشرفت 

تان را به دقت طی کنید و به خاطر دیگران بازنایستید. 
 بهمن :

شاید دوستان تان متوجه نشوند که اکنون مشغول دست 
و پنجه نرم کردن با تعهداتی هستید که به دوش دارید. 
شاید فشار کار آن قدر زیاد شود که تصمیم بگیرید همه 
چیز را رها کنید، اما عقب نشینی کردن مشکلی را حل نمی کند. به 
جای این که بخواهید همه ی کارها را به انجام برسانید یا این که همه 
را یک باره رها کنید، به شما توصیه می شود که اولویت های تان را 
مجدداً بررسی کنید. دیگران را از تغییراتی که در برنامه ایجاد کرده اید 
باخبر کنید تا خودشان را با زمان بندی جدید سازگار کنند و بدانند که 

چه وقت وعده های تان را عملی خواهید کرد.
  اسفند : 

شــاید امروز موجی از دلسردی به سراغ تان بیاید، به 
همین دلیل ممکن است که انگیزه های تان تحت تأثیر 
قرار بگیرند. وقتی انرژی شما صرف انجام امور عادی 
می شــود و منابع تان محدود می گردند، تقریباً غیرممکن است که 
بتوانید به کار خلاقانه ای دست بزنید. اما بهتر است که خودتان را به 
این جریانات منفی نسپارید. ابرهای نا امیدی که اکنون بر شما سایه 
افکنده اند به زودی کنار خواهند رفت، فقط این که امیدتان را از دست 

ندهید و بهترین ها را برای خود مجسم کنید.

مهران سلطانی نژاد ســرویس استان ها // استاندار 
بوشهر گفت: منطقه آزاد بوشهر از مطالبه های اصلی 
مردم این اســتان از پیش از انقلاب اسلامی بوده که 
اکنون تحقق یافته و می تواند به الگوی موفق تولید 

و صادرات در میان مناطق آزاد کشور تبدیل شود. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، عبدالکریم گراوند در نشست 
با شرکت های فناور و دانش بنیان و مسئولان پارک علم 
و فنــاوری خلیج فارس، اظهار کرد: بســیاری از اظهار 
نظرهایی که در فضای رســانه و مجازی اســتان درباره 

مسائل و آســیب های ایجاد منطقه آزاد مطرح می شود 
کارشناسانه نیست.وی افزود: هرچند ممکن آسیب ها و 
ضعف هایی نیز در این زمینه وجود داشــته باشــد اما  با 
این دلیل نباید این فرصت ارزشمند از مردم استان گرفته 
شــود و لازم است با اســتفاده از تجربه سایر مناطق از 
بروز آسیب ها پیشگیری کرد.گراوند به شرکت های دانش 
بنیان مستقر در استان بوشــهر توصیه کرد: با هماهنگی 
و همکاری هایــی که صورت می گیــرد از فضای تازه و 
ظرفیتی که برای استان ایجاد شده استفاده کنند تا منطقه 

آزاد بوشهر به کانون تولید و صادرات تبدیل شود.استاندار 
بوشــهر عنوان کرد: در منطقه آزاد بوشــهر، باید جزیره 
عباســک به عنوان جزیره نوآور تعریف شــود و با این 
کاربری بر روی آن ســرمایه گذاری شود.گراوند در ادامه 
با بیان اینکه اســتفاده از تولیدات بومی کم هزینه تر و به 
صرفه تر اســت، گفت: دستگاه های اجرایی استان باید از 
ظرفیت شرکت های دانش بنیان به عنوان داشته های استان 
استفاده کنند.وی بیان کرد: شرکت های دانش بنیان مستقر 
در استان به ســمت حوزه هایی که نیاز و ظرفیت استان 

است حرکت و پیشنهادات خود را در این زمینه ارائه کنند.
استاندار بوشهر گفت: مشکلات عموم شرکت های دانش 
بنیان در استان باید دسته بندی و با انعکاس در کارگروه 
رفع موانع تولید و با حضور مدیران دستگاه های اجرایی 
برای حل آن ها چاره اندیشی شود.گراوند اظهار کرد: شعار 
تولید، پشــتیبانی و مانع زدایی بزرگترین سرمایه برای 
برداشتن موانع تولید است و کلام رهبری در این خصوص 
به عنوان حجت، یک تکلیف دینی و علاج بســیاری از 
مشکلات تولید و اقتصاد است.اســتاندار بوشهر افزود: 

لازم است نگاهی علمی، تعهد آور و همراه با ایمان به این 
شعار داشته باشیم.منطقه آزاد بوشهر شامل اراضی منطقه 
ویژه اقتصادی و اراضی مقابل آن به سمت جزایر نگین، 

عباسک و صدرا است.

استاندار بوشهر:

منطقه آزاد بوشهر می تواند به الگوی تولید و صادرات تبدیل شود

آرزو توکلی ســرویس اســتان هــا // رئیس اتاق 
بازرگانــی، صنایع، معادن و کشــاورزی اســتان 
 کرمان گفت: کشــاورزی، ذخیــره آب، انرژی های 
تجدیــد پذیر، صنایــع بازیافــت، صنایع خلاق، 
محصولات گلخانه ای که همــه آنها بر پایه اقتصاد 
دانش بنیان خواهد بود، می تواند زمینه همکاری های 

اقتصادی این استان با مجارستان باشد. 
   به گزارش خبرنگار دریا  ، ســیدمهدی طبیب زاده  در 
نشست مجازی بررسی همکاری های مشترک کرمان و 
مجارســتان افزود: با بررسی ظرفیت های مجارستان و 
وجود توانمندی های بســیار کرمان، امکان تبادل کالا و 

تکنولوژی در سطح گسترده بین دو طرف وجود دارد.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر فقط دو قلم کالا شامل 
پسته و خرما و در حجم کم از کرمان به مجارستان صادر 
می شــود، افزود: نباید به این میزان صادرات بسنده کنیم 
بلکه باید فعالیت های بسیاری را برای افزایش تبادلات 
تجاری برنامه ریزی کرد. طبیب زاده ادامه داد: وجه غالب 
اقتصاد اســتان کرمان کشاورزی اســت و علاقمندی به 

اداره کشــاورزی با تکنولوژی جدید و همچنین نوآوری 
در آبیاری کشــاورزی و بهره وری در مصرف آب وجود 
دارد که امیدواریم بتوان در ارتباط با مجارســتان آن را 
محقق کرد.رئیس اتاق بازرگانی کرمان با اشاره به اینکه 
حوزه انرژی های تجدیدپذیر مورد علاقه دو طرف است، 
اظهار داشــت: استان از نظر پتانســیل و توانایی نیروی 
انســانی به شدت غنی است که این موضوع نیز می تواند 
یکی از زمینه های همکاری باشد.وی خاطرنشان کرد: در 
کرمان به دلیل محدودیت منابع آبی فعالیت گسترده ای در 
شــیلات وجود ندارد اما می توان از استخرهای موجود 
برای شیلات استفاده کرد که اجرای این طرح نیاز به کار 

مطالعاتی دارد.
   طبیــب زاده، افزود: همکاری بــا اتحادیه محصولات 
گلخانه ای مجارســتان نیــز به دلیل توانمنــد بودن و 
علاقمندی کرمان در این حوزه، می تواند بســیار مفید و 
تاثیرگذار باشد. رئیس اتاق کرمان، ادامه داد: استان کرمان 
دارای قدمت معدنی اســت اما شیب آن به سمت صنایع 
با مزیت نســبی و مزیت های رقابتی قرار گرفته است.

وی تصریح کرد: موضوع دیگر ارتباطات مجارســتان با 
سایر کشورها و امضای تفاهم نامه تعرفه های ترجیحی 
با آنهاست که کرمان می تواند با استفاده از این فرصت از 
مجارستان به عنوان دروازه ورود به سایر کشورها کمک 
بگیرد.در ادامه این نشست رئیس انجمن ملی خرمای ایران 
با اشاره به اینکه ایران با تولید بیش از یک میلیون و ۲۰۰ 
هزار تن خرما  مقام دوم دنیا را داراســت، گفت: ایران از 
لحاظ واریته با بیش از ۸۰ نوع خرما مقام اول را در دنیا 

به خود اختصاص داده است.
  محسن رشیدفرخی اظهار کرد: میزان خرمای صادراتی 
ما به مجارستان بسیار ناچیز است که امیدواریم این میزان 
صادرات با برداشــتن تحریم های ناعادلانه بزودی تغییر 
کند.وی به فرصت ها و زمینه های همکاری مشــترک 

و مراودات تجاری کرمان و مجارســتان اشــاره و بیان 
کرد: متاســفانه ایران در حال حاضر جزو ۲۰ کشور اول 
صادرکننده و واردکننده به مجارستان نیست.رشیدفرخی، 
تصریح کرد: مجارســتان در صنایع وابسته به کشاورزی 
ماننــد دام، طیــور و آبیاری های تحت فشــار به ویژه 
هیدروپونیــک فرصت فوق العاده بــرای ایران وکرمان 
است.رئیس کمیسیون بازرگانی اتاق کرمان نیز در ادامه 
این نشست گفت: امیدواریم سفیر ایران در مجارستان و 
رایزن بازرگانی مجارستان در تهران راهنمایی های لازم 
را در زمینه ثبت شرکت در مجارستان به فعالان اقتصادی 
استان کرمان ارائه دهند.محمدعلی محمدمیرزائیان افزود: 
در حال حاضر  هفت تا هشت هزار تن پسته به مجارستان 
صادر می شــود که اگر تحریم ها برطرف شود می توان 

به دلیل ارتباطات خوب با مجارســتان، از این کشور به 
سایر کشورها نیز کالا صادر کرد.در ادامه این نشست سفیر 
جدید جمهوری اسلامی ایران در مجارستان گفت: اقدامات 
خوب در زمینه مقابله با کرونا و همچنین واکسیناســیون 
گســترده می تواند به گسترش روابط مجارستان با ایران 

و کرمان کمک کند.
  حمیدرضا نافذعارفی، به ارائه گزارشی از ظرفیت های 
مجارســتان پرداخت و افزود: افراد تحصیلکرده بسیاری 
در بخش های مختلف کشاورزی مجارستان فعالیت دارند 
که می توان از انتقــال این تکنولوژی و دانش به ایران و 
کرمان بهره برد.وی اظهارداشت: در حوزه کمک به توسعه 
مبادلات تجــاری بین دو طــرف، ۱۱ وبینار با حضور 
بخش خصوصی دو کشــور داشته ایم و  کارآفرین های 
بسیاری برای سرمایه گذاری در انرژی های تجدیدپذیر 
 ایران اعلام آمادگی کرده اند. در این نشســت بخشی از 
ظرفیت های استان  کرمان مانند انرژی های تجدید پذیر 
و گلخانه های جنوب استان و همچنین محدودیت های 

آبی استان معرفی شد.

حسن سیلاوی ســرویس استان ها // استاندار 
خوزستان گفت: علما، بزرگان و شیوخ در استان 
برای جلوگیری از دید و بازدیدها در عید فطر و 
رعایت پروتکل های بهداشتی و مشارکت هر چه 
بیشتر مردم برای مقابله با کرونا به طور جدی 
ورود کنند تا دوباره شــاهد پیک جدید شیوع 

ویروس کرونا در استان نباشیم. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ قاســم سلیمانی 
دشــتکی بیان کرد: با توجه به اینکه ویروس 
کرونای انگلیســی از خوزستان شروع شد  و 
 شــرایط ســختی را در چند ماه اخیر به دلیل 
بــالا بودن میزان ابتلا، بســتری و مرگ بر اثر 

کرونا تجریه کردیم از مردم تقاضا دارم در عید 
فطر امسال نهایت همکاری را داشته باشند و به 
دید و بازدید نپردازند تا دوباره وارد پیک کرونا 
نشویم.وی گفت: تا یک ماه گذشته میزان روزانه 
ابتلا به کرونا در خوزستان به ۲ هزار و ۲۰۰  نفر 
رسید و آمار فوت نیز به روزانه ۴۰ نفر افزایش 
یافت اما با تلاش هایی که صورت گرفت از این 
شرایط عبورکردیم ولی شرایط همچنان حساس 
اســت و اگر رعایت نشود با مشکلات زیادی 
روبرو خواهیم شد.استاندار خوزستان افزود: بر 
اساس آمار اعلام شده ۳۰ درصد ابتلا به کرونا 
به دلیل تماس و ارتباط در خانواده و ۳۵ درصد 
به دلیل دیــد و بازدید خانوادگی و ۱۵ درصد 
به دلیل ارتباط با موارد مثبت شــناخته نشده 
کرونا  است.استاندار خوزستان با تاکید بر لزوم 

همکاری و مشارکت مردم در کنترل این بیماری 
گفت: اگر روند کرونا در خوزستان همچنان به 
صورت نزولی باشد بسیاری از مشاغل امکان 
کار کردن خواهند داشت.اســتاندار خوزستان 
در ادامه افزود: در شــرایط عادی حضور در 
مراســم عزاداری برای همدردی با بازماندگان 
متوفی نیکو اســت اما در شرایط کرونایی این 
امر نباید اجرا شــود چرا که باعث مرگ افراد 
زیادی بر اثــر کرونا خواهد شــد.وی گفت: 
رسم غلط دیگری که در مراسم  در خوزستان 
انجام می شــود تیراندازی در آیین های عزا و 
شادی است که با تصمیمات گرفته شده از این 
 پس با افرادی که از اســلحه در مراسم استفاده 
می کنند برخورد شــدید انجام خواهد شد و 
اســلحه فرد خاطی نیز ضبط می شود.استاندار 

خوزســتان بیان کرد: برای جلوگیری از بروز 
هرگونه تخلف در بحث ســیمان درخواست 
دادم تا سامانه ای برای فروش سیمان به مصرف 
کنندگان تعریف شــود تا از طریق این سامانه 
امکان رصد دقیق فروش سیمان در استان وجود 
داشته باشد.سلیمانی دشتکی با اشاره به اینکه 
برای حل مشکل ســیمان در استان با مدیران 
اقتصادی خوزســتان اتمام حجت کردم افزود:  
قیمت هر کیســه سیمان به ۴۵۰ هزار ریال در 
اســتان رسید که از رییس ســازمان صمت و 
معاون اقتصادی استانداری خوزستان خواستم 
که هر چه ســریعتر به این موضوع ورود کنند.
وی گفت: هم اکنــون ۲۰ عامل معتمد فروش 
ســیمان در اهواز تعیین شده که باید تعداد این 
عاملان افزایش یابد. هم اکنون قیمت مصوب 

هر کیســه ســیمان ۳۶۷ هزار ریال است.وی 
گفت: طبق آمار اعلام شــده فروش سیمان در 
چند روز گذشــته از ۵۵۰ تن سیمان در روز 
به یکهزار و ۶۱۱ تن افزایش داشــته اســت . 
خوزســتان با اشاره به مشــکلات تامین مرغ 
افزود: متاسفانه موارد زیادی از تخلف در بین 
مرغداری های خوزستان مشاهده شد و برخی 
از آنها جوجه ریزی نداشــتند اما سهمیه نهاده 
گرفتنــد و برخی که جوجه ریزی کردند تولید 
خود را به  بازار عرضه نمی کردند.وی گفت: در 
ستاد تنظیم بازار خوزستان تصمیم گرفته شد که 
نهاده بر اساس میزان تولید مرغ به مرغداری ها 
تحویل داده شود.وی گفت: سهمیه مرغ منجمد 
خوزستان  ۳۵۰ تن بود که این سهمیه را به ۷۰۰ 
تن افزایش دادیم و ســازمان صمت قول داده 

است که یکهزار تن نیز از سهمیه مرغ وارداتی 
به اســتان اختصاص دهد.استاندار خوزستان 
ادامه داد: قیمت مرغ کشــتار در کشتارگاه ها 
در استان های همجوار، هم قیمت با خوزستان 
است و با توجه به هزینه حمل و نقل، واردات 
مرغ از استان های دیگر به خوزستان به صرفه 
نیست به همین دلیل از شرکت های خصوصی 
 درخواســت کردیم که بــرای واردات مرغ از
 استان های دیگر به خوزستان ورود کنند.وی 
گفت: در حالت عادی میزان مصرف مرغ استان 
۳۵۰ تن در روز اســت کــه در ماه رمضان به 
۴۵۰ تن رسیده اســت؛ توانایی استان توزیع 
۳۵۰ تن مــرغ در روز بود و در حدود یکصد 
 تن در این ماه کسری توزیع داشتیم.وی افزود: 
جوجه ریزی در فروردین امســال نســبت به 
مدت مشابه پارسال  ۵۵ درصد و در اردیبهشت 
امسال نیز نســبت به مدت مشابه پارسال ۱۴ 
درصد رشــد را نشــان می دهد که این میزان 
رشــد تا ۱۰ روز دیگر خود را در بازار نشان 

خواهد داد.

مهران ســلطانی نژاد ســرویس اســتان ها // مدیرکل حفاظت محیط 
زیست استان بوشهر گفت: همزمان با آغاز فصل تخم  گذاری و تولید مثل 
لاک پشت های دریایی، طرح پایش و آماربرداری این گونه در این استان آغاز 

شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ فرهاد قلی نژاد افزود: هم اکنون تیم آماربرداری و 
پایش زیستگاه لاک پشت های دریایی در مناطق و زیستگاه های استان بوشهر 
مستقر و با همکاری شرکت مبین انرژی خلیج فارس و همیاران محلی اقدام های 
لازم و پایش زیســتگاه ها را انجام می دهند.وی بیان کــرد: پارک های ملی 
دریایی نای بند و دیر نخیلو، جزایر خارگ و خارگو در استان بوشهر محل های 

تخم گذاری لاک  پشت های دریایی همانند منقار عقابی و سبز است که هر ساله 
برای تولید مثل به این سواحل وارد می شوند.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان 
بوشهر ادامه داد: فراهم سازی شرایط مطلوب زیستگاهی و پیشگیری از تخریب 
زیســتگاه از مهمترین اقدام ها در فراهم سازی شرایط تولید مثل این گونه های 
مهم است.قلی نژاد اظهارداشت: اداره کل حفاظت محیط زیست استان بوشهر 
در این زمینه هر ساله برنامه های حفاظتی اجرا و آماربرداری از لاک پشت های 

دریایی را به طور سالانه انجام می دهد که آمارها نشان دهنده مطلوبیت زیستگاه 
است.وی افزود: از عموم شهروندان بویژه صیادان و ساکنان سواحل انتظار است 
همانند سال های گذشــته همکاری لازم را در فصل زادآوری لاک پشت های 
دریایی که تا آخر تابستان ادامه دارد، انجام دهند.قلی نژاد اظهار داشت: آلودگی 
نوری و تردد انسانی به شدت  روی فصل تخم گذاری لاک پشت ها تاثیر دارد 
که از افرادی که به هر نحوی به این ســواحل می آیند درخواســت می شود از 

ایجاد سرو صدا و تولید نور در منطقه خودداری کنند.لاک پشت های دریایی 
از رده خزندگان و علاوه بر خونسرد بودن، با شش تنفس و برای تنفس پس 
از چند دقیقه مجبور به آمدن به سطح آب و هواگیری هستند.بیشترین جمعیت 
لاک پشت های لانه گزین استان بوشهر در ۲ جزیره ام الگرم و نخیلو در پارک 
ملی دریایی دیر - نخیلو است که تخم گذاری می کنند و در پارک ملی دریایی 
 نای بند نیز علاوه بر پایش، حفاظت از لانه های لاک پشت های دریایی انجام 
می گیرد.صیادی نکردن در مناطق تغذیه ای و تخم گذاری لاک پشت های دریایی 
و اصلاح ادوات صید و روش های بهره برداری شیلاتی می تواند در کاهش تلفات 

این جانوران مهم و در شاخص سلامت دریاها موثر باشد.

استاندار خوزستان:

علما و شیوخ برای جلوگیری از دید و بازدید عید فطر ورود کنند

آغاز طرح پایش و آماربرداری لاک پشت های دریایی در بوشهر 

رئیس اتاق بازرگانی کرمان عنوان کرد    

افزایش همکاری های اقتصادی کرمان و مجارستان 

طرح :بیتا هوشنگی
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گروه گزارش// مدارس و دانشگاه ها از 
جمله مراکزی بودند که با ورود ویروس 
منحوس و منفور کرونا به کشور، تعطیل 

شدند. 
  هر چند این تعطیلی به منظور حفظ سلامت 
دانش آموزان و دانشجویان و جلوگیری از 
شیوع بیشتر ویروس بود ولی در امر آموزش 
اختــلال ایجاد کــرد و نگرانی هایی برای 
خانواده ها و دانــش آموزان رقم زد. کرونا 
نحوه آموزش را از حضوری به غیرحضوری 
تغییــر داد و  به دنبال آن اختلالاتی در امر 
یادگیری دانش آموزان بــه وجود آورد و 
نتوانست جای آموزش حضوری را پرکند. 
در بین دانش آموزانی که با تعطیلی مدارس، 

آموزش آنها با مشــکلات بسیاری مواجه 
شد، دانش آموزان استثنایی بودند که بنا به 
شرایط فیزیکی شان، آموزش غیر حضوری 
به سادگی برایشان محقق نشد. دانش آموزان 
اســتثنایی و خانواده های آنان که پیش از 
همه گیری کرونا نیز با دشواری های بسیاری 
مواجه بوده اند، با تغییراتی که در ســاختار 
آموزشــی ایجاد شده، بیش از دیگران باید 
برای تطبیق خود با وضعیت جدید تلاش 
کنند، تلاشــی دوچندان که نیازمند همت 
همه جانبه خانواده ها، گروه های مردم نهاد و 
مسوولان است. این دگرگونی های ناگزیر 
را همه گیــری کرونا رقم زد و چاره ای جز 
همزیســتی با آن نبوده و نیست؛ دستکم تا 
زمانی که چاره ای قطعی و جهانی برای این 
بیماری یافت نشــود، تمامی ارکان زندگی 
اجتماعی دستخوش تغییر خواهد بود. در 

این میان، اما اقلیت هایی هســتند که این 
دگرگونی ها برایشــان بســیار دشوارتر از 
دیگرانی اســت که در وضعیتی عادی تر به 
ســر می برند. دانش آموزان استثنایی گروه 
اندکی اند که آموزش برایشان حکمی حیاتی 
دارد. بخش عظیم پرورش روانی و جسمانی 
آن ها وابســته به مدارس است و هرگونه 
خلل در آمــوزش، آن ها را پله ها به عقب 
می راند و خانواده هایشان را به رنج بیشتر 
می افکند. گرچه نــوع و میزان معلولیت و 
ناتوانی در اهمیــت آموزش به آن ها متغیر 
است، مهم ترین جلوه حضور دانش آموزان 
اســتثنایی در اجتماع در قالب شرکت در 
کلاس های مدارس شکل می گیرد. آن ها که 
به واسطه دشواری های تحمیلی زندگیشان از 
بسیاری مناسبات اجتماعی و طبیعی کودکانه 
به دورند و با گروه های همســال و همسان 
خود جز در مدرسه نمی توانند دوستی کنند. 
شاید در نگاه اول این مساله دردناک به نظر 
برســد، اما در واقع این گونه نیست؛ درست 
است که دانش آموران استثنایی و نابینایان و 
کم بینایان تصاویر را آن گونه که در چشمان 
سایر افراد نقش می بندد، نمی بینند اما آنها نیز 
به ســطحی از درک و فهم دسترسی دارند 
که برای افراد بینا و توانمند دســت نیافتنی 
است. کمتر بینایی را می توان یافت که مانند 

نابینایان، لذت لمس کلمات را چشــیده یا 
چهره یک عزیز را تنها با دســت کشیدن 
به صورت او درک کرده باشــد. کمتر کسی 
است که ببیند اما بتواند به راحتی خود را از 
دیدن نازیبایی های فراوان زندگی معاف کند.

کمتر فردی پیدا می شود که چشم بینا دارد، 
اما دغدغه تاریکی و روشنایی را ندارد و از 
جبری که خورشــید بر ما روا داشته رسته 

است. نابینایان از قدرت درک محیط اطراف 
محروم نیستند، تنها روشی دیگر برای درک 
دارند که از قضا بــرای افراد بینا به راحتی 
در دســترس نیســت.آنچه نابینایان را در 
زندگی با مشــکل مواجه می کند، ندیدن 
نیست ، بلکه این است که افراد بینا، آنها را 
در جامعه ندیده اند و زیرساخت های لازم 

برای درک بهتر آن ها از محیط پیرامونی مهیا 
نیست ؛ مشکل بزرگ این است که آنها که 
چشمانشان سو دارد، یادشان رفته دیگرانی 
هم هستند که نمی توانند ببینند، و جامعه را 
طوری ساخته اند که دیدن در آن ضروری 
است. تبلت بریل یا برجسته نگار هوشمند 
همراه یک نمایشگر بریل ویژه نابینایان است 
که با داشتن سیستم عامل امکان خواندن و 

نوشــتن به بریل به صورت الکترونیک را 
برای نابینایان فراهم  می کند . سال گذشته، 
۵۷۵ نفر از نابینایان از 10۲ شهرکشور ضمن 
نوشتن نامه های سرگشاده به دکترروحانی 
ریاست جمهوری، خواهان حمایت دولت 
و سازما نهای مرتبط از این محصول دانش 
بنیان تولید داخل شدند. همزمان با برگزاری 

مراسم روز جهانی ایمنی عصای سفید در 
مهرماه ســال گذشــته، خبر خرید قطعی 
100دستگاه برجسته نگار هوشمند و ۳00 
 قرآن بریل از مرکز رودکی توسط وزیر کار 
رســانه ای شــد تا جایی که و بســایت 
 سازمان بهزیستی و سایر خبرگزاریها آن را 
پوشش رسانه ای گســترده دادند و از آن  
به عنوان هدیه بهزیســتی به نابینایان نام 
بردند. حال و پس از گذشــت ماهها از این 
قضیه، تنها ۳0 دستگاه از  یک صد دستگاه 
وعده داد ه شده از سوی سازمان بهزیستی 
کشور خریدار ی شده و پیگیر یهای انجمن 
نابینایان ایران نیز در این مدت راه به جایی 
نبرده است.برای نابینایان آموزش خط بریل 
و جهت یابی بسیار مهم است و امتیازی که 
نســبت به آموزش و پرورش عادی داریم 
الزام دوره آمادگی در مدارس استثنایی است 
در این مقطع همه بچه ها مجبور به گذراندن 
پایه آمادگی به صورت الزامی هستند چرا که 
پایه رسمی است و ثبت سناد می شود. قائم 
مقام انجمن نابینایان ایران در این باره گفت: 
نمایشگرهای بریل همراه یک تبلت هوشمند 
ویژه نابینایان است و سه سال است که پس 
از تولید اولین نسل از این نمایشگرها، پیگیر 
تهیه و خرید این دستگاه از سوی سازمان 
بهزیســتی کشــور برای دانش آموزان و 

دانشجویان نابینا هستیم. چراکه این دستگاه 
می توانند تمام نیازهای این قشر و دسترسی 
آنها به منابع مطالعاتی روز را برطرف کند. 
منصور شادکام خاطرنشان کرد: در سال 98 
به رغم قو لهای بسیاری که به ما دادند در 
عمل هیچ اتفاقی نیفتاد و حتی یک دستگاه 
هم خریداری نشد. پیگیر یهای انجمن در 
ســال 99 نیز ادامه یافت و در مهرماه خبر 
خرید 100 دستگاه برجسته نگار هوشمند 
از سوی شــریعتمداری وزیر کار، تعاون و 
رفاه اجتماعی اعلام شــد. امیدوار بودیم با 
توجه به مجازی شــدن کلا سهای مدارس 
و دانشگا هها که نیاز نابینایان به داشتن این 
تبلت بریل را دوچندان کرده است، بخشی 
از مشکلات این قشــر کاهش یابد اما در 
د یماه و بهمن مــاه، هزینه خرید تنها یک 
دســتگاه برای هر استان تخصیص یافت. 
هزینه اینترنت بالاســت است و خانواده ها 
مشکل دارند و از طرفی استفاده از فضای 
مجازی برای پوشش 100درصدی دانش 
آموزان اســتثنایی وجود ندارد که این یک 
آسیب اســت و به همکاران توصیه شده از 
طریق تهیه درس افزار آموزشی و مطالب 
کتاب های درســی خانواده هــا را متقاعد 
کنند که از نزدیک ترین مرکز آموزشی این 
درسنامه ها را تهیه کنند ،هر چند هیچ کدام 
از آنها جای آموزش حضوری را نمی گیرد 
ولی امیدواریم هر چه زودتر به شرایط پایدار 
قبل برگردیم و تمامی دانش آموزان امکان 

حضور در مدرسه را پیدا کنند.

دانش آموزان نابینا ، نیازمند حمایت مضاعف

بــرای نابینایان آمــوزش خط بریل و جهت یابی بســیار 
مهم اســت و امتیازی که نســبت به آموزش و پرورش 
عادی داریم الزام دوره آمادگی در مدارس اســتثنایی 
است در این مقطع همه بچه ها مجبور به گذراندن پایه 
آمادگی به صورت الزامی هســتند چرا که پایه رســمی 

است و ثبت سناد می شود

,,

خشکسالی و ترک دیار روستائیان

ترک دیار و دوری از جایی که در آن بزرگ شــده و خو گرفته ای ســخت 
 اســت گویا از دنیایی به دنیایی دیگر وارد شده ای ، اما گاهی اوقات شرایطی 
ســخت تری  رقم می خورد تا تو را مجبور به تــرک دیار و مهاجرت کند . 
مهاجرت از روستاها به شهر و از شهرهاي کوچک به کلانشهر می تواند دلایل 
مختلفی داشــته باشد اما  با هر علت و انگیزه اي که باشد، مي تواند پیامدهاي 
جانبي در حوزه اجتماعي و اقتصادي داشــته و به تهدید ها و آسیب ها دامن 
زند  و نیاز اســت که با مطالعات موثر در ایجاد فرصت هاي شــغلي و تولید 
مناطق روستایي و تقویت زیرســاخت هاي رفاهي و معیشتي، ماندگاري در 
کانون هاي جمعیتي روســتایي تقویت شده و تمایل به مهاجرت کاهش یابد. 
 پدیده مهاجرت با خود دایره اي از مشــاغل کاذب، آســیب هاي اجتماعي، 
حاشیه نشیني، معضلات فرهنگي و رفتاري و صدها تهدید دیگر را دارد که غفلت 
 از این مهم نه تنها موجب خالي شدن مناطق روستایي از نیروهاي کار و مولد 
مي شود بلکه ، حجم وسیعي از مشکلات را در مدیریت شهرها ایجاد مي کند و 
در روابط و مناسبات لایه هاي اجتماعي ایجاد خلل خواهد کرد. به گفته صاحب 
نظران اجتماعي،مهاجرت یکي از چهار عامل اصلي تغییر و تحول جمعیت است 
و به دلیل ماهیت خود مي تواند علاوه بر تغییرات درازمدت و طولاني، آثاري 
سریع و کوتاه مدت نیز در تعداد و ساختار جمعیت و امور اجرایي و برنامه اي 
ایجاد کند. محوریت انســان در فرایند توسعه در مناطق روستایي از مهمترین 
ابزارهاي توسعه به  شــمار مي  آید؛ زیرا ویژگي  هاي نیروي انساني به لحاظ 
کمي و کیفي از جمله عوامل موثر در جریان توسعه  روستایي شمرده مي  شود. 
افزایش جمعیت و کمبود فعالیت  هاي اشتغال  زا در نواحي روستایي، موجب 
آسیب  پذیري خانوارهاي روستایي شده و بیشتر مهاجرت روستاییان به نواحي 
شهري، به  دلیل نبود اشتغال و درآمد براي گذران زندگي خانوار است. در چنین 
شرایطي، بسیاري از جوانان روســتایي از مهاجرت موقت به  مانند راهبردي 
براي مقابله با پدیده  بیکاري اســتفاده مي  کنند و پس از سپري کردن یک بازه 
 زماني براي کسب مهارت و سرمایه  کافي، به نواحي روستایي باز مي  گردند. اما 
 همــه ی مهاجرت ها بــه دلیل فقر و بیکاری صورت نمــی گیرد در  برخی 
مهاجرت ها مسائل و مشــکلات دیگری دلالت دارد؛ مانند مهاجرت اهالی 
 روســتای گافر بشاگرد.خشکســالي هاي اخیر و کم توجهــي به باروري 
ظرفیت هاي روستایي سبب شده که آهنگ مهاجرت روستاییان به شهرهاي 
استان تند شود و ادامه این روند نگران کننده است.خشکسالی وکمبود آب و عدم 
حمایت جهت برق رسانی به چاه آبی که در یک کیلومتری روستای جنگل گافر 
واقع شده باعث شده تا اهالی ناخواسته به دیگر مناطق مهاجرت کنند. حدود 
۳0 خانواده به دشت جگین، 8 خانواده به دهستان توتان از توابع منطقه  بنت 
سیستان و بلوچستان مهاجرت کرده و هم اینک نیز ۵ خانواده قصد مهاجرت به 
روستای گزدان جاسک را داشته که بدون شک زندگی بسیار سختی پیش رو 
خواهند داشت.با وجود اینکه در یک کیلومتری روستا چاه آب وجود دارد اما 
 پیگیریها برای انتقال برق از روستا به این چاه آب ثمری نداشته است و بحران 
بی آبی باعث خالی شدن روستا از سکنه شده است.بشاگرد از جمله مناطق پرآب 
هرمزگان است و همواره چندین برابر متوسط هرمزگان در این منطقه کوهستانی 
که تحت تاثیر امواج اقیانوسی نیز قرار دارد، باران می بارد اما خشکسالی امسال و 
 پایین رفتن سطح آبهای زیرزمینی از سوی دیگر موجب شده تا مردم این منطقه 
بی آب بمانند.آب مورد نیاز مردم بشــاگرد عمدتا از سازه های آبخیزداری در 
این منطقه تأمین می شود و البته دولت با صرف اعتبار قابل توجهی توانسته خط 
لوله مهمی را از سد جگین در جاسک برای آبرسانی به مرکز بشاگرد و برخی 
روستاهای در طول مسیر فراهم کند اما پراکندگی گسترده روستاهای بشاگرد 
موجب شده تا آنها نتوانند از این خط لوله بهره مند شوند و برای هر کدام از آنها 
باید تدبیر جداگانه ای در آبرسانی اندیشیده شود.مهاجرت روستائیان به شهر هم 
باعث بروز مشکلات اساسی برای شهرها می شود و هم باعث بالا رفتن راندمان 
بخش کشاورزی روستا می شود پس برای اینکه کمترین زیان را در این موضوع 
متحمل شویم به مدیریتی کارآمد و با پشتکار نیازمندیم که با مطالعه وتحقیق و 

به کار گیری سیاست های مناسب باعث توسعه کشور شوند.
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در حالی که پیش بینی می شد بسیاری 
از کسب و کارها در فاصله 6 تا ۷ سال 
آینده بر بســتر فضای مجازی شــکل 
بگیرند، شیوع کرونا باعث شد تا سرعت 
پیوستن کسب و کارها به فضای آنلاین 
و تجربه فروش اینترنتی بیشتر شود. در 
دســترس بودن آسان و سریع سایت ها 
در بستر اینترنت و یا با اپلیکیشن های 
موبایلــی، حق انتخاب متنــوع برای 
مشتریان، اســتفاده از تخفیفات ویژه و 
پاسخگویی در کمترین زمان ممکن، از 
مزایای اینگونه خرید هاســت.به دنبال 
انتشار ویروس کرونا در کشور بسیاری 
از کســب و کارهای خرد، کارگاههای 
کوچک و مشــاغل و صنوف خدماتی 
دچار آســیب شدند. این امر باعث شد 
تا صاحبان بســیاری از مشاغل عمدتا 
خدماتی آسیب دیده و با توقف فعالیت 
روبه رو شوند. در این بین برخی کسب و 
کارها برای جلوگیری از رکود و تعطیلی 
مسیر دیگری را در پیش گرفته و تلاش 
کردند فعالیت خود را در بستر اینترنت 
و از طریق شــبکه های اجتماعی ادامه 
دهند و به نوعی فروش آنلاین را تجربه 
کنند. روی آوردن به مشــاغل مجازی 
و اینترنتــی، یکی از راه هــای ایجاد 
خودکفایی در خانه و خانواده است که 
علاوه بر اشتغال زایی و ایجاد درآمد برای 
افراد، کاهش بیکاری در جامعه و تولید 
ثروت، بــه تولید ملی افزوده و خدمتی 
برای دیگران محسوب می شود. مشاغل 
مجازی به علت مزایای بسیار و همچنین 
رشد روز افزون فناوری و تکنولوژی، 
 در اقتصاد بسیار مورد توجه بوده است.  
پژوهش ها نشان داده است که مشاغل 
اینترنتی، به عنوان پردرآمدترین مشاغل، 

علاوه بر مزیت هایــی برای صاحبان 
آن، منافعــی برای مشــتریان هم دارد 
که شــامل: فرصت انتخاب گســترده، 
 امکان مقایســه قیمت ها، آشــنایی با 
ویژگی های محصولات، آسانی خرید 
و... را بــرای آنها به ارمغان می آورد و 
امروزه گرایش های عمومی به ســمت 
آن در حال حرکت اســت. مشــاغل 
مجازی بــه نوعی، به افراد آزادی عمل 
 داده است وهمچنین برای برخی، فرصت 
آمــوزش هــای آنلایــن را فراهــم 
آورده اســت. ماجــرا از لحظه ورود 
کســب وکارها در دنیای اینترنت آغاز 
شــده اســت. ماجرایی که با پیدایش 
جدید  مسیرهای  هوشمند  گوشی های 
و البته متنوع و قابل توجهی پیدا کرده 
اســت. موسسات و کســب وکارهای 
متعددی هســتند که می خواهند به هر 
ترتیبی در دنیای اینترنت حضور جدی 
داشته باشــند. از این رو از راه اندازی 
وبسایت ها تا ســاخت اپلیکیشن های 
موبایلی اقدامات جدی انجام می دهنداما 
اینترنتی  فروشگاه های  این شرایط،  در 
با ایجاد بســتر های خریــد و فروش 
آنلاین، تهدید رکود بازار را به فرصت 
رونق کسب و کار های اینترنتی تبدیل 
کردند. بدون شــک با شــیوع جهانی 
این بیماری مرگبار؛ مردم بیشتر تمایل 
دارند که کالا های اساســی مورد نیاز 
 خود را در درب منزل تحویل بگیرند و 
حتــی المقــدور از خانه هــای خود 
خارج نشــوند، در نتیجه در این میان 
شــرکت هایی که در کار ارسال کالا در 
درب منزل فعال هستند، بیشترین سود 
را از شــرایط فعلــی می برند.یکی از 

تاثیرات مثبت کرونا بر کسب و کار های 
غیر برخط )سنتی( و ورود آنها به بازار 
آنلاین، یا همان تجــارت الکترونیک 
است. گزارش ها نشان می دهد، در سه 
فناوری های  ماهه نخست سال۲0۲0، 
 نوین در جهــان وارد عرصه جدیدی 
شده اند. به باور کارشناسان، سال جاری 
میلادی سبب شده است مسیر تجارت 
با  دورکاری  و  پزشــکی  الکترونیک، 
تغییرات شــگرفی روبرو شود.بررسی 
یافته های کلیدی شــاخص خرید در 
سه ماهه نخست سال۲0۲0 در مقایسه 
با مدت زمان مشــابه در سال۲019 با 
افزایش روبرو شده است. آمار ها نشان 
می دهد در سه ماه نخست سال۲0۲0 
به سبب شیوع ویروس کرونا، رعایت 
فاصله اجتماعــی و همچنین حضور 
کمتــر در محیط هــای عمومی میزان 
بــا کاهش  خرده فروشــی در جهان 
۲۵درصدی روبرو شــد. این رقم در 
ســه ماه دوم نیز با کاهش ۷۵درصدی 
روبرو شده است. کسب و کارهایی که 
در دوران کرونا برای فروش محصولات 
خود به فضای اینترنت روی آورده اند 
به شرط کسب مجوزهای لازم از دولت 
و جلب اعتماد مردم موفق تر خواهند 
بود ضمن اینکه شــاهد رونق این نوع 
از کسب و کار هستیم.البته دولت باید 
حمایتهای بیشتری در این زمینه صورت 
دهــد و ضمانت هــای لازم را برای 
اعتمادسازی مردم در استفاده از اینترنت 
برای خرید و فروش فراهم کند، هرچند 
علیرغم نبود زیرساختهای لازم کسب 
و کارهای اینترنتی در این دوران رونق 

گرفته است.

تحولی در کسب و کارها با فروش آنلاین
بهاره محمد حسینی زاده/دریا
Bahareh.mhz           @gmail.com2020

// جبیرهــای جزیره هرمز  گزارش  گروه 
که یکــی از جاذبه های این جزیره بودند و 
چرای آنان در گوشه و کنار آن روزی نشانه 
اما حالا گونه ای در  بود  این جزیره  پویایی 

حال انقراض در این جزیره اند. 
  جبیرهای جزیره هرمز غزال های خوش رنگ 
و زیبا اندامی هســتند که از گذشته ساکن این 
جزیره زیبا بوده اند و در روزگاری شــمار آنها 
به بیش از 80 رأس در این جزیره می رســید 
اما حالا ســگ های ولگرد وحشــی به جان 
ایــن جبیرها افتاده اند و بــه صورت گله ای از 
این حیوان بی پناه شــکار کرده و جان آنها را 
می گیرند.در هفته ها و ماه های اخیر لاشه بیش 
از 1۲ جبیر در جزیره هرمز مشــاهده شده و 
مردم محلی می گویند که ســگ های درنده و 
وحشی به صورت گروهی به دنبال این جبیرها 
در مناطق مختلف جزیره می کنند و یا با کمین 
کــردن برای جبیرهــا به جان آنهــا می افتند. 
وضعیــت جبیرها در هرمز بــه قدری بحرانی 
اســت که دیگر خیلی کم می توان آنها را دید 
و تعدادشان به اندازه انگشتان دو دست هم در 

سطح جزیره نمی رسد. 
  جبیرها در معرض انقراض/ سگ ها رو 

به زاد و ولد
   محمــد زرنگاری فعال محیط زیســت و از 
اهالی جزیره هرمز می گوید: حیات جبیرها در 
هرمز تحت خطر انقراض اســت و در حالی که 
دو بار مصوبه هیــات دولت برای ایجاد پارک 
وحــش در جزیره هرمز وجــود دارد اما این 
مصوبه اجرایی نمی شود.وی افزود: افزایش پر 
شــمار سگ های وحشی در جزیره باعث شده 
تا آنان مرتبا زاد و ولد کرده و شــمار سگ ها 
بشــدت افزایش پیدا کند و همین ســگ های 
وحشــی بلای جان جبیرهای مظلومی شده اند 
که اتفاقا بدلیل نبود علف کافی در جزیره رو به 

زباله خوری می آورند.

  آبشخور جبیرها در دید آنها نیست
  مســئول ایســتگاه تحقیقاتی محیط زیست 
هرمزهــم یکــی از علل اصلی مــرگ و میر 
جبیرها در جزیــره هرمــز را افزایش تعداد 
ســگ ها و همین طــور رو آوردن جبیرها به 
زباله خوری عنوان کرد و گفت: گاهی جبیرها 
به دلیل شرایط جسمی ظریفی که دارند، اقدام 
به خوردن پلاســتیک موجــود در زباله ها در 
کنار ســبزی و ته مانده غذاها می کنند که مرگ 
ناگهانی آنهــا بدون هیچ آســیب ظاهری را 
شاهدیم.علیرضا محوری همچنین می گوید: در 
ســال های اخیر چندین آبشخور برای جبیرها 
در سطح جزیره ســاخته شده اما پیش فرض 
آنهــا این بوده که جبیرهــا در کوه های جزیره 
زندگی می کنند و به تبع آن آبشخور هم در کوه 
ساخته شده اما به تدریج جبیرها مکان زندگی 
خودشــان را به مجاورت ســایت زباله تغییر 
داده اند و آبشــخورها در دید فعلی آنها نیست.

وی همچنین عنوان کرد: در ســایت زباله نیز 
سگ های فراوانی زندگی می کنند که جبیرها را 
حین زباله خواری شکار می کنند و خفه کرده و 
رها می کنند و گاه تنها قطعه کوچکی از بدن آنها 
خورده شده است.محوری، عدم وجود حصار 
در پیرامون سایت زباله هرمز را نیز دلیل تردد 
آسان جبیرها به این محوطه و تمایل آنها برای 
زباله خوری عنوان کرد و بیان داشت: متأسفانه 
علوفه ای نیز که از ســوی محیط زیست برای 
این جبیرها اختصاص پیدا می کند، مناسب ذائقه 
آنان نیســت و جبیرها ترجیح می دهند تا زباله 

خواری کنند.
  می توانیم جبیر برای مصرف عمومی 

پرورش دهیم اما حمایت نمی شود
   یکــی دیگر از اهالی هرمــز می گوید: جبیر 
حیوان پر طاقتی اســت و آب کــم مورد نیاز 
خــود را از درختان تامین می کند و شــرایط 
پرورش آن در جزیره به خوبی فراهم اســت 

و می توانیم آن را پرورش دهیم اما متأســفانه 
طرح های مختلفی کــه تاکنون در این زمینه به 
ادارات مختلف ارائه شده، هیچ کدام مورد توجه 
قرار نگرفته است. رضا می گوید: پرورش جبیر 
و فروش گوشــت نوع پرورشــی آن می تواند 
جذابیت های فراوانی داشــته باشد اما حمایت 

لازم در این زمینه نمی شود.
  بسیاری از اهالی هرمز تحت پوشش 

کمیته امدادند
  وی در همین زمینه می گوید: متأســفانه کار 
در جزیره مهیا نیست و بخصوص بعد از شیوع 
کرونا و کاهش شــدید مسافران، عملا بسیاری 
از کارهای در ارتباط با گردشگری هم تعطیل 
شده اســت. ما می توانیم با طرح های پرورش 
جاندارانی ســازگار با آب و هوای جزایر نظیر 
جبیرها، گوشــت آنها را به سرزمین اصلی هم 
صادر کنیم و درآمد خوبی داشــته باشــیم اما 
متأســفانه قدم ها در این زمینه جدی نیست و 
حمایت مناسبی صورت نمی گیرد. رضا عنوان 
می کند: شــمار اهالی هرمز که تحت پوشــش 
کمیته امداد است بســیار بالاست و اگر دولت 
دســت به دو ســه طرح این چنینی که با روح 
جزیره نیز در سازگار است، بزند، اصلا نیازی به 
حمایت های ۲00 و ۳00 هزار تومانی نهادهای 

حمایتی هم نیست./ فارس 

سگ های ولگرد و زباله خواری بلای جان جبیرهای هرمز!

گــروه گزارش // شــهرک دریــا در ۵ 
 کیلومتری شــهر بندرعبــاس در کانون 
بی توجهی ها قرار گرفته است و طبق گفته 
اهالی آن نه جزو شهر بندرعباس محسوب 
می شود و نه جزو روستا و همین موضوع 
مشکلاتی را برای اهالی آن به وجود آورده 

است. 
  شهرک دریا در ۵ کیلومتری شمال شرق شهر 
بندرعباس و در بخش مرکزی این شهرســتان 
قرار دارد؛در ســال 1۳۷۲ زمیــن های این 
 مکان به کارکنان نیروی دریایی ارتش واگذار 
می شود و در سال 1۳8۲ در دولت سید محمد 
خاتمی با حضور اســتاندار وقت عبدالحسین 
مقتدایی کلنگ احداث 1800 واحد مسکونی 
بــه زمین می خورد زمین های واگذار شــده 
این شــهرک در ۲ فاز که فــاز یک آن دارای 
ســند مشــاع و فاز ۲ دارای ســند مزروعی 
 به پرســنل نیــروی دریایی ارتــش واگذار 
 می شود و ســال 1۳8۲یعنی 10 سال بعد از 

واگذاری ها تعاونی مســکن دیگری با همان 
اعضاء هیئت مدیره قبلی که زمین ها را واگذار 
کرده بود باهدف ساخت و ساز در شهرک دریا 
تحت عنوان تعاونی مسکن دریا پیشگان جنوب 
تاسیس می شود، تعاونی مسکن دریا پیشگان 
در ســال 86 با آغاز پــروژه ۷ هزار واحدی 
 مســکن مهر پروژه شهرک دریا را رها کرده و 
خانه هــا را بدون امکانات تحویل مالکان داد 
مردمی که واحدهای خــود را تحویل گرفته 
بودند خودشــان پیگیر حل مشکلات شهرک 
شــدند که یکی از آن ها توســعه شبکه آب 
 بــود اما یکی از ایرادات اساســی این بود که
  زمیــن هایی کــه تعاونی مســکن بر روی 

آن ها ســاخت و ســاز انجام داده است اصلا 
تغییر کاربری ندارد و سندها نیز تفکیک نشده 
است و اینجا این سوال پیش می آید که بدون 
تغییر کاربری این تعاونی چگونه مجوز ساخت 
و ســاز را از شــهرداری بندرعباس یا دیگر 

نهادها گرفته است؟
  مردم شهرک دریا چندین سال است که پیگیر 
تغییر کاربری و اســناد خود هستند اما تعاونی 
مسکن مذکور به تعهدات خود در قبال اهالی 
عمل نمی کند. تنگسیری یکی از اهالی شهرک 
دریــا در گفتگو با تابناک گفــت: الان هیچ 
خدماتی به این شــهرک ارائه نمی گردد چون 
نه جزء شــهر بندرعباس محسوب می شویم 

و نه هم به عنوان یک روســتا مستقل هستیم.
وی افــزود: زمانی که به مســئولین مراجعه 
می کنیم می گویند چون شــهرک شما هویت 
نــدارد ردیف و اعتبار بــرای بودجه عمرانی 
بــه آن تعلق نمی گیرد.تنگســیری بیان کرد: 
الان پنج ســال اســت که ما منتظر کد آبادی 
هســتیم تا که این کد مصــوب گردد وبودجه 
عمرانی به این شــهرک تعلق بگیرد.وی عنوان 
کرد: چند ســال دیگر بایستی منتظر بمانیم تا 
این وعــده ها محقق شــود الان مدت هفت 
 ماه اســت به واحدهایی که تازه کامل شــده 
 توسط مالکین امتیاز و اشــتراک برق واگذار

 نمی گردد.تنگسیری خاطرنشان کرد: اتوبوس 

خــط واحد برای روســتاهای آبشــورک و 
چهچکور خدمات ارائه می دهد اما شــهرک 
دریا که مابین این دو روســتا قرار دارد از این 
خدمات اتوبوســرانی محروم اســت و اهالی 

شهرک که وسیله شــخصی ندارند برای ایاب 
و ذهاب بایســتی از آژانس و تاکســی تلفنی 
استفاده کنند که هزینه بسیار بالایی را متحمل 

می شوند.

مسئولین چرا فکری به حال این شهرک نمی کنند؟

شهرک دریا جزء ناکجاآباد یا بندرعباس

بهاره محمد حسینی زاده/دریا
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